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CHP'de, düzenlene-
cek bir sonraki ge-
nel seçim için Cum-
hurbaşkanı adayı
olacak ismin, "ön
seçim" yöntemiyle
bel ir lenmesinin
üzerinde duruluyor.
Son dönemde ya-
pılan Merkez Yöne-

tim Kurulu (MYK)
ve Parti Meclisi
(PM) toplantıların-
da gündeme gelen
aday belirleme sü-
recinde, parti tüzü-
ğünde yer alan yön-
temlerden birinin
uygulanması bek-
leniyor. » Sayfa 8’de

MHP LideriDevlet Bah-
çeli, Kartalkaya'daki
otel yangınına ilişkin,
"78 vatandaşımızın ve-
balini uhdesinde taşı-
yanlar millet, hukuk
ve tarih önünde hesa-
bını tek tek versinler."
dedi. Türkiye'nin "kah-
redici ve korkunç" bir
felaketle sarsıldığı olay-
da 78 masum ve suç-
suz insanın hayatını

kaybettiğini anımsatan
Bahçeli, "Evvelemirde
güle oynaya tatile gidip
de sıralı tabutlarla evle-
rine dönen merhum va-
tandaşlarımıza, okul sı-
raları boş kalan, karne-
leri yetim bırakılan ço-
cuklarımıza ve küçücük
yavrularımıza Cenabıal-
lah'tan gufran ve rahmet
niyaz ediyorum." diye
konuştu.» Sayfa 8’de

TBMM Başkanı Nu-
man Kurtulmuş, Kar-
talkaya'daki otel yan-
gınına ilişkin, "Ki-
min, kimlerin ne şe-
kilde eksiği, kusuru,
hatası varsa bunlar
ortaya çıkarılmalı ve
mahkeme önünde
hesap sorulmalıdır."
dedi. Türkiye'ye res-
mi ziyaret gerçek-
leştiren Bosna Her-

sek Parlamentosu
Temsilciler Meclisi
Başkanı Denis Zviz-
dic ile Meclis'te bir
araya geldi. Numan
Kurtulmuş, Bosna
Hersek Parlamentosu
Temsilciler Meclisi
Başkanı Zvizdic ve
heyetini TBMM'de
ağırlamaktan duydu-
ğu memnuniyeti dile
getirdi. » Sayfa 7’de

us enerji şirketi Gazprom,
Ukrayna'nın Avrupa'ya
doğal gaz sevkiyatına

dair anlaşmayı uzatmaması ve Mol-
dova'nın borcunu ödememesi ge-
rekçesiyle 1 Ocak'ta Avrupa'ya gaz
sevkiyatını kestiğini duyurdu. Rus-
ya'dan Avrupa'ya doğal gaz taşıyan
boru hatlarının devre dışı kalması
ve Ukrayna üzerinden gaz sevki-
yatının durmasıyla, Avrupa'ya gaz
iletebilecek tek geçiş güzergahı
olarak TürkAkım doğal gaz boru
hattı öne çıkıyor. Türkiye ile Rusya
arasında imzalanan anlaşma kap-
samında 2020'de devreye giren,
her biri yıllık 15,75 milyar metreküp
kapasiteye sahip iki hattan oluşan
TürkAkım üzerinden, 1 Ocak 2020-
31 Aralık 2024 döneminde Türki-
ye'ye yaklaşık 44,4 milyar metreküp
ve Avrupa'ya 59,8 milyar metreküp
gaz akışı sağlandı.

Macaristan'ın Ankara Büyükelçisi
Viktor Matis, Ukrayna üzerinden
doğal gaz geçişinin kesintiye uğ-
ramasının yıllardır öngörülebilen
bir risk olduğunu ve söz konusu
riski azaltmak için ülkesinin yeni
altyapılarla gaz tedarik kaynaklarını

çeşitlendirme stratejisi izlediğini
söyledi. TürkAkım projesinin hayata
geçirilmesinin Macaristan için stra-
tejik öneme sahip olduğunu aktaran
Matis, bu güzergahın 1 Ekim
2021'den itibaren ülkenin gaz it-
halatının ana dağıtım güzergahı
haline geldiğini dile getirdi. Mol-
dova Enerji Bakanlığı Devlet Se-
kreteri Constantin Borosan ise Rus-

ya'nın Moldova sınırları içerisinde
bulunan ve tek taraflı bağımsızlığını
ilan eden Transdinyester bölgesine
gaz tedarikini bir silah olarak kul-
landığını ve bunun Moldova'nın
Avrupa yanlısı hükümetini zayıf-
latmayı hedeflediğini söyledi. Tür-
kiye'nin bölgesel enerji merkezi
rolünü pekiştiren konumuna da
dikkati çeken Borosan, "Boru hat-

ları ve LNG terminalleri de dahil
olmak üzere mevcut altyapısı Av-
rupa'yı Hazar Denizi, Orta Asya
ve Orta Doğu'dan gelen gaz kay-
naklarına bağlıyor. Türkiye'nin ye-
nilenebilir enerji ve altyapı proje-
lerindeki kapsamlı deneyimi, böl-
gesel bir enerji merkezi olarak ko-
numunu güçlendiriyor." değerlen-
dirmesinde bulundu. » Sayfa 5’te

R

UEFA Avrupa Ligi'nin 8. ve son haf-
tasında 30 Ocak Perşembe günü dep-
lasmanda Ajax ile karşılaşacak Gala-
tasaray, Hollanda'da çıktığı maçlarda
ilk galibiyetini arayacak. » Sayfa 11’de

Çalışma ve Sosyal Gü-
venlik Bakanlığının "6356
Sayılı Sendikalar ve Toplu
İş Sözleşmesi Kanunu Ge-
reğince; İşkollarındaki İşçi
Sayıları ve Sendikaların
Üye Sayılarına İlişkin
2025 Ocak Ayı İstatistik-

leri Hakkında Tebliğ"i Res-
mi Gazete'de yayımlandı.
Buna göre, 16 milyon
864 bin 733 işçiden yüz-
de 14,97'sine denk gelen
2 milyon 524 bin 547'si
herhangi bir işçi sendi-
kasına üye. » Sayfa 3’te

‘Alışveriş sepetine en
son et ekleyin’ tavsiyesi

Ittıfak

Prof. Dr. Ümit Gürbüz, mutfak alışve-
rişinde eti en son alıp vakit kaybet-
meden eve gidilmesi gerektiğini vur-
gulayarak, bu şekilde olası bozulma
ve halk sağlığı problemlerinin önüne
geçilebileceğini belirtti. » Sayfa 2’de

29 OCAK 2025 ÇARŞAMBA YIL: 29  SAYI: 9916

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Türkiye’de işçilerin yüzde 14,97’si sendikalıGalatasaray, Hollanda’da
ilk galibiyetini arayacak

HAVVA İNCECİK’İN HABERİ 12’DE

Türkiye enerji krizinde kritik konumda
Kurtulmuş: Otel yangınında kimlerin hatası
varsa mahkeme önünde hesap sorulmalı

Türkiye'nin Öde-
me Yöntemi
(TROY) logosu-
na sahip kart sa-
yısı 2024 sonu
itibarıyla önceki
yıla göre yüzde
100 artarak 50 milyona ulaştı.
Bankalararası Kart Merkezi
(BKM), TROY logolu kartlara
ilişkin 2024 verilerini paylaştı.

Buna göre,
TROY logolu
k a r t l a r l a
2024'te ger-
çekleştirilen iş-
lemlerin tutarı
bir önceki yıla

kıyasla 6 katına çıkarak 2,1
trilyon lirayı geçti. TROY'un
pazar payı 8 puanlık artışla
yüzde 18,3 oldu. » Sayfa 6’da

Tarih, sıradan insanların cesur
ve küçük adımlarının, toplumların
kaderini nasıl değiştirdiğine dair
sayısız örnekle dolu. Kimi zaman
bir söz, bir karar veya ufak bir
alışkanlık dünyayı bambaşka bir
yöne çevirecek güçtedir.

MEHMET ÇELİK » 5’te

Batı medeniyetinin felsefesi
Yunan aklı, Roma nizamı ve
Hristiyanlık üzeredir. Medeni-
yet felsefesi sömürüye dayalı
olunca mazlumun mağrurdan
çekeceği kaçınılmaz olur.

BEDİA KÜÇÜKÇALIK » 8’de

Küçük
Adımlar

Kötülüğün
hesabı

TROY logolu kart sayısı 50 milyona ulaştı

Güzelliğiyle kendine hayran
Nergis çiçeği narin bir ya-
pıya sahip olup, Fulya çiçeği
olarak da bilinir.Nergis çi-
çeği anlamı saygı ve sevgi
duymaktır. Bu nedenle ha-
yatımızda büyük bir öneme
sahip kıymetlilerimiz için
hediye olarak verebileceği-
miz manevi değeri yüksek

bir çiçektir. Narsis, bir gün
nehirdeki yansımasıyla kar-
şılaşır ve bulunduğu yere
kök salıp Nergis'e dönüşün-
ceye kadar kendini seyreder.
Kendine hayran bencil ef-
saneye göre suya aks eden
görüntüsüne aşık olur ki o
nedenle kokina gibi aşk çi-
çeği olarak da bilinir. 

Bencil güzelliği ile kendine hayran
bir narsisin hikayesi: Nergis Çiçeği

Bahçeli: 78 vatandaşımızın vebalini
taşıyanlar hesabını tek tek versinler

CHP’de Cumhurbaşkanı adayı belirlenmesinde 
“ön seçim” yöntemi üzerinde duruluyor

Avrupa'daki enerji krizi, Ukrayna üzerinden gelen Rus doğal gazı akışının kesilmesiyle derinleşirken, Türkiye'nin bölgesel enerji mer-
kezi olarak artan stratejik önemi dikkati çekiyor. Uzmanlar krizin çözümünde Türkiye'nin konumunun ön plana çıktığını ifade ediyor.

TÜRKİYE, yeşil ve dijital dönü-
şüm rotasındaki çalışmalarına
hız verirken Sanayi ve Teknoloji
Bakanlığının hazırladığı analiz,
2030'a kadar yeni ekonomik de-
ğer oluşumunun yüzde 70'ten
fazlasının dijital platformlarla
ilgili olacağını gösterdi. Bakan-
lığa bağlı Stratejik Araştırmalar
ve Verimlilik Genel Müdürlü-
ğünün analizinden derleneni
bilgiye göre, Türkiye "ikiz dö-

nüşüm" olarak adlandırılan yeşil
ve dijital dönüşüm yolunda stra-
tejik adımlar atıyor. Gelecekte
sanayi politikalarının, yeşil ve
dijital dönüşümün birbirini ta-
mamlayarak aynı anda ilerlediği
"ikiz dönüşüm" sürecine uygun
şekilde tasarlanması amacıyla
özel sektör, devlet ve sivil toplum
kuruluşlarının işbirliği içinde
hareket etmesinin büyük önem
taşıdığı vurgulanıyor. » Sayfa 3’te

Türkiye ‘ikiz dönüşüm’ rotasında
STRATEJİK ADIMLARA YÖNELDİ
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Uzmanından “Yediğiniz balıktan
vitamin yerine kanserojen
madde alabilirsiniz” uyarısı
Mikroplastik kirliliği, dünya
genelinde çevresel kirliliğin
en hızlı yayılan ve en az
fark edilen sorunlarından
biri olmaya devam ediyor.
Bu küçük plastik parçacıkları,
5 milimetreden daha küçük
boyutlarda olup, okyanuslar,
göller, nehirler ve hatta hava
yollarında bulunuyor. Plas-
tiklerin dünyada 1950 yı-
lından itibaren üretilmeye
başlandığını ve günümüzde
de halen kullanılmaya de-
vam edildiğini vurgulayan
Sivas Cumhuriyet Üniversi-
tesi Mühendislik Fakültesi
Çevre Mühendisliği Bölümü
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Mel-
tem Sarıoğlu Cebeci, “Son
yıllarda özellikle 2017’den
sonra yapılan çalışmalara
baktığımız zaman çevre sağ-
lığı açısından yoğunlaşılan
konuların başında mikro-
plastikler ve bazen de na-
noplastiklere rastlıyoruz.
Mikroplastikler genellikle su
ortamında çok rastlanılmış.
Balıkların ve diğer de-
niz canlılar mikro-
plastikleri bir be-
sin maddesi ola-
rak algılayıp
yem olarak kul-
lanması netice-
sinde balıklarda
mikroplastikler
tespit edilmekte.
Biz de bunları ye-
diğimizde uzun va-
dedeki etkileri kan-
serojen ve hormonal bo-
yutta olacağı tahmin edil-
mekte” dedi. Türkiye’de de
artık mikroplastikler ile ilgili
çalışmalara başlanıldığını
söyleyen Cebeci, “Aslında
plastiklerin zararları bilin-

mesine rağmen, uzun yıllar
doğada parçalanmadan ka-
labilmelerine rağmen gerek
su ortamında gerek hava ve
toprak ortamlarına yapıla-
rında taşıdıkları kimyasal-
lardan dolayı zarar verdiği
bilinmektedir. Ancak plas-
tiklerin hafif, kırılganlıkla-
rının az olması, taşınabilirliği
ve üretiminin kolay olması
gibi nedenlerden dolayı üre-
timine devam edilmektedir.
Bu tip plastiklerden tama-
men uzaklaşmak artık müm-
kün değildir. Mikroplastik
dediğimiz şey plastiklerin 5
mm boyutu ve altıdır. Na-
noplastik ise bunların çok
daha küçük boyutlarıdır. Peki
mikroplastikler nasıl mey-
dana geliyor? Plastik şişler,
tek kullanımlık pet bardaklar
ve diğer ürünler doğada
uzun süre kaldıklarında par-
çalanarak küçük boyutlara
dönüşmektedir. Tabi bunun-
la birlikte gelişen güzellik
algısının günden güne art-

masıyla birlikte koz-
metik ürünlere ya-

pılan yatırımın art-
ması ve bu ürün-
lerde kullanılan
jeller, peeling
malzemeleri, diş
macunları, bon-
cuk şeklindeki
küçük plastik

malzemelerin kul-
lanımının artması

mikroplastik kullanı-
mının artmasına neden

olmaktadır. Yapılan çalışma-
larda musluk sularında, bal-
da ve birçok gıda madde-
sinde mikroplastiklere rast-
lanıldığı görülmüştür.” şek-
linde konuştu. lSİVAS-İHA

Çocuk öksürüklerine
karşı doğal destek
Çocuklarda artan öksürüklerin
sebeplerini açıklayan ve ailelere
rahatlatıcı önerilerde bulunan
Uzman Dr. Özge Yurtseven, zen-
cefil ve tavuk suyu çorbasının
öksürükle mücadelede doğal
çözümler sunduğunu aktardı.
Düzce Atatürk Devlet Hastanesi
Çocuk Hastalıkları Uzman Dr.
Özge Yurtseven, çocuklarda ar-
tan öksürük şikayetlerine yönelik
ailelere önemli bilgilendirme-
lerde bulundu. Öksürüğün, özel-
likle kış aylarında ailelerin ve
çocukların konforunu bozan bir
durum olduğunu söyleyen Yurt-
seven, "Öksürüğün birçok sebebi
vardır. Enfeksiyonlardan da kay-
naklanabilir, astım gibi durum-
lardan da kaynaklanabilir. Bun-
ları muayenede tespit edebili-
yoruz. Öksürük 2 ila 4 hafta
arasında oluşabiliyor. Çocuk
sağlığında biz öksürük kesici
bir ilaç kullanmıyoruz. Genelde
rahatlatıcı tedaviler öneriyoruz.
Öksürüğü kesen ne yazık ki şu-
rup gibi bir şey yok. Öksürük
aynı zamanda savunma meka-
nizması olduğu için çocukların
virüslerini atmasını da sağlıyor.
Öksürük için rahatlatıcı tedaviler
veriyoruz" dedi. Yurtseven, zen-
cefil gibi bitkisel ürünlerden
faydalanılması gerektiğini ifade
ederek, "Aileler bitkisel olarak
zencefil ve baldan fayda göre-
bilirler. Yalnız 1 yaş altındaki

çocuklara bal önermiyoruz. Bu-
nun dışında ılık su veya tavuk
suyu çorbasının öksürüğü kes-
tiğine dair çalışmaların yapıldığı
veya kanıtlandığı besinlerdir.
Bunları çocuklarına verebilirler"
diye konuştu.
"Gece öksürüğü
önemsemeli"

Gece öksürüğünün geniz
akıntısı, astım veya reflü gibi
sorunlardan kaynaklanabilece-
ğine dikkat çeken Dr. Yurtseven,
"Öksürükle ilgili aileleri rahatsız
eden bir diğer durum ise gece
öksürüğüdür. Gece öksürüğü
geniz akıntısından kaynaklı ola-
bilir. Bunun için burun yıkama
ve burun temizliği önemli. Bu-
nun dışında, çocuk koştuğunda
veya yorulduğunda öksürüğün
artması ve gece ya da sabaha
karşı öksürüklerin görülmesi
durumunda astım ya da alerjik
öksürükten şüpheleniyoruz. Bu
durumlarda mutlaka çocuk he-
kimlerince muayene edilip ilaç
tedavisi düzenlenmeli. Gece ök-
sürüğünün sebeplerinden birisi
de reflü olabilir. 1 yaşına kadar
fizyolojik reflü görüyoruz. 1 ya-
şından sonra gece öksürükle-
rinde reflü de akla getirilmesi
gereken bir durumdur. Böyle
durumlarda mutlaka çocuklar
doktorlara gösterilmelidir" şek-
linde konuştu. lDÜZCE-İHA

Uzmanından “Alışveriş sepetine
en son et ekleyin” tavsiyesi
Selçuk Üniversitesi Veteriner Fa-
kültesi Besin Hijyeni ve Teknolojisi
Bölümü Öğretim Üyesi Gürbüz, ko-
nuya ilişkin önemli besin kaynak-
larından olan kırmızı etin, uygun
koşullarda muhafaza edilmediğinde
ciddi sağlık sorunlarına sebep ola-
bileceğini söyledi. Yüksek değerli
protein, B grubu vitaminleri ve mi-
neral kaynağı etin çok kısa sürede
bozulmaya yatkın olduğunu dile
getiren Gürbüz, "Etler, taşınma, mu-
hafaza edilme, satın alınma, evler-
den buzdolabına yerleştirilme sü-
reçlerinde mikrobiyal kontaminas-
yona maruz kalabilmektedir ve etin
doğal yapısı gereği de mikroorga-
nizmalar için son derece elverişli
bir ortam oluşmaktadır." dedi. Gür-
büz, etlerin hijyen koşulları sağ-
lanmış market veya kasaplardan
alınması gerektiğine dikkati çekerek,
"Ayrıca et ve et ürünleri alımını,
alışverişimizin en son aşamasında
gerçekleştirmeliyiz. Etleri satın alıp
ödeme yapıldıktan sonra oyalan-
madan en kısa süre içerisinde evle-
rimize ulaştırmalıyız. Bu, mikroor-
ganizmaların faaliyetlerinin azal-
tılması bakımından son derece
önemlidir. Etleri soğuk ortamdan
alıyoruz. Aldıktan sonra büyük mar-
ketlerde uzun süre dolaşmaya de-
vam edersek, etlerde var olan mik-
roorganizmalar çok hızlı bir şekilde
harekete geçer. Çünkü ortam ısısı
mikroorganizmaların üremesi için

elverişli hale gelir. Sıcak veya rutubet
gibi birçok faktör bu mikroorga-
nizmaların çok hızlı gelişmesine se-
bebiyet verecektir." diye konuştu.
Etin sıcak ortamda uzun süre tu-
tulmasıyla gıda zehirlenmelerine
neden olabileceğini ifade eden Gür-
büz, alışverişte etlerin uzun süre
market arabaları ile arabanın ba-
gajında dolaştırıldığını, bu sürenin
bazen 3-4 saati bulabildiğini göz-
lemlediklerini aktardı.Gürbüz, en-
düstriyel sistemde etin -35 santigrat
derece şok dondurma yöntemiyle
dondurulduğunu, bu şekilde etin
iç ısısının -18 dereceye getirildiğini
belirterek, şunları kaydetti: "Endüs-
triyel anlamda etlerin muhafaza
süresi 1 yıla kadar dayanabildiği
halde evdeki etlerimizi 6 aydan
fazla bekletmememiz gerekiyor.
Çünkü etin iç ısısı evdeki derin
dondurucularımızda hiçbir zaman
-18 dereceye ulaşmaz. Onun için
evdeki derin dondurucularımızda
etin muhafaza süresi 6 ayı geçme-
melidir. Kıyma ya da kuşbaşı şek-
linde derin dondurucuya koymuşsak
bunların dayanma süresi biraz daha
kısadır. Buna da yaklaşık 3-4 ay
gibi bir süreç biçebiliriz. Eğer geçen
Kurban Bayramı'ndan etleri derin
donduruculara koymuşsak bu etlerin
bir an önce tüketilmesi gerekir. Aksi
taktirde tüketim sırasında istenil-
meyen halk sağlığı sorunlarıyla karşı
karşıya kalabiliriz." lKONYA-AA

kciğer enfeksi-
yonları ve akci-
ğerde sönme ile

sıvı birikiminin tekrarlanmasını
önleyecek yöntemde hayvan
deneylerine başlandı. İnönü
Üniversitesi ile Malatya Turgut
Özal Üniversitesinden bilim
insanlarının geliştirdikleri yön-
temin patenti de alındı. İnönü
Üniversitesi Tıp Fakültesi Tıbbi
Farmakoloji Anabilim Dalı Baş-
kanı Prof. Dr. Hakan Parlakpı-
nar, AA muhabirine, akciğeri
saran ve plevna adı verilen iki
zar arasında bulunan boşluk-
taki sıvının aşırı miktarda bi-
riktiğinde ya da tekrarlayan
birikimler olduğunda boşaltıl-
ması gerektiğini belirtti. Çeşitli
yöntemlerle bu sıvının boşal-
tıldığını anlatan Parlakpınar,
"Akciğer sönmesi ve çökmesine
pnömotoraks diyoruz. Pnömo-
toraksın engellenmesi ya da
kronik hale dönüşmüşse bun-
ların tedavi edilmesi amacıyla
plevral boşluğu ortadan kal-
dırmak için akciğer zarını ya-
pıştırmaya yönelik tedavilerden
biri olan kimyasal mikropartikül
ajan kullanılıyor buna tıbbi talk
pudrası ismi veriliyor." dedi.
Akciğer zarı
yapıştırılıyor

Prof. Dr. Burhan Ateş ile
Malatya Turgut Özal Üniver-
sitesinden Öğretim Üyesi İdil
Karaca Açarı ve ekibiyle yak-
laşık 5 yıldır yeni yöntem üze-
rinde çalıştıklarını aktaran Par-
lakpınar, geliştirdikleri steril
talk uygulamasına ilişkin şun-
ları söyledi: "Akciğerde sıvı bi-
rikimine yol açan hastalıklar,
mezenkimal bölgeden kaynak-
lanan kanserlerde olabilir, ak-

ciğer zarının içerisine sıvı bi-
riktiğinde akciğerler yeterince
fonksiyonunu yerine getiremi-
yor. Kronik pnömotorakta yani
akciğerde çökme oluyor. Ak-
ciğer boşluğundaki sıvı alın-
dıktan sonra tekrarlamaması,
akciğerlerin rahat çalışabilmesi
için akciğeri saran zarın, plev-
ranın yapıştırılması lazım. Biz
kimyasal yapışma anlamında
kimyasal ajan kullanarak bunu
yapıyoruz. Bu işlem yapıldı-
ğında akciğer zarı tekrar sıvıyla
dolmayacak, kullanılan steril
talk maddesinin kayganlaştırıcı
etkisinden dolayı akciğerler
çalışırken rahat şekilde fonk-
siyonunu icra edecek. Patentini
aldığımız çalışmaya modifiye
talk uygulaması diyoruz. Biz
antibakteriyel ajan ekleyerek,
modifiye ettik. Steril talk uy-
gulaması bir yöntemken, an-
tibiyotik uygulaması ikinci sı-
rada uygulanan yöntemlerden.

Biz ikisini bir arada kullanarak,
aynı partikül içerisinde birbi-
rilerinin etkisini artırmak su-
retiyle bir yapı elde ettik. Or-
tamda öldür ve ortamda te-
mizle prensibiyle bunlar sağ-
landı, polimer yapıda mikro
partikül elde edildi. Şu an de-
ney hayvanları üzerinde ça-
lışmamız devam ediyor. İn-
sanlarda kullanılmadan önce
yapılması gereken zorunlu test-
ler var. Yurt dışı patent sürecine
geçtik."

İnönü Üniversitesi Fen Ede-
biyat Fakültesi Kimya Bölümü
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Sü-
leyman Köytepe, akciğer zar
iltihabında etkin kullanılabi-
lecek bir partikül elde ettikle-
rine dikkati çekerek, şöyle ko-
nuştu: "Plöredez adı verilen
enfeksiyonlarda rahatlıkla kul-
lanılabiliyor. Partikül boyutu
kendi özelliğini bozmadan sü-
rekli antibakteriyel etki gös-

terebilecek yüzey kaplamasıyla
geliştirildi. Elde ettiğimiz ma-
teryal kendi antibakteriyel özel-
liğini daha uzun süre tuttuğu
için hem tedavi yaklaşımını
kısaltmakta hem de daha etkili
tedavi olanağı sunmakta. Şu
an hayvan testleri devam et-
mekte, olumlu sonuç alındı-
ğında ilaç literatürüne girme
şansı bulunmakta."
"Çok düşük sayıda
hayvan kaybı
yaşandı"

İnönü Üniversitesi Tıp Fa-
kültesi Tıbbi Farmakoloji Öğ-
retim Üyesi ve Deney Hay-
vanları Üretim ve Araştırma
Merkezi Müdürü Doç. Dr. Onu-
ral Özhan da bilimsel çalış-
manın hayvan deneyleri kıs-
mını yürüttüklerini dile getirdi.
Sıçanlar üzerinde yapılan de-
neylerin devam ettiğini söyle-
yen Özhan, şu bilgileri verdi:

"Çok az mortalite yani ölüm
oranıyla hayvanlar yaşıyor.
Çalışmayı sonlandırdıktan
sonra devamındaki ileri ana-
lizleri yapacağız. Sıçanlarda
model oluşturduktan sonra
göğüs boşluklarına insanlarda
kullanılacak doza paralel ola-
rak sıçanlarda uygulanacak
dozu tayin ederek uyguladık.
Normalde bu model deney-
lerde, hayvan kayıp oranları
çok yüksek, fakat geliştirdi-
ğimiz ürünü uyguladıktan
sonra çok düşük sayıda hay-
van kaybı yaşandı. Çalışma-
larımıza devam ediyoruz."

İnönü Üniversitesi Fen
Edebiyat Fakültesi, Moleküler
Biyoloji ve Genetik Bölümü
Doktor Öğretim Üyesi Can-
bolat Gürses ise modifiye
talk malzemesinin enfeksiyöz
bakteriye 5. saatten sonra
etki ettiğini gözlemlediklerini
kaydetti. lMALATYA-AA

A
Kalp sağlığınız
kemiklerinizi de
güçlendirebilir
Scientific Reports dergisinde yayım-
lanan yeni araştırma, kalp-damar sağ-
lığını iyileştiren yaşam tarzı değişik-
liklerinin kemik sağlığını da olumlu
yönde etkileyebileceğini ortaya koydu.
Araştırma, 2011-2018 yıllarında ger-
çekleştirilen Ulusal Sağlık ve Beslenme
Araştırması (NHANES) verileriyle ya-
pıldı. 20-59 yaş arası 2.159 katılımcının
verileri incelendi. Menopoz sonrası
kadınlar, kronik hastalıkları bulunanlar
ve daha önce osteoporoz tanısı almış
bireyler araştırmaya dahil edilmedi.
Araştırmada, Amerikan Kalp Derneği
tarafından geliştirilen ‘Hayatın Temel
8 Unsuru/ Life's Essential 8 - LE8’
skoru ile kemik mineral yoğunluğu
(BMD) arasındaki ilişki analiz edildi.
Sonuçlar, kalp sağlığını destekleyen
sağlıklı alışkanlıkların kemik yoğun-
luğunu artırabileceğini ve osteoporoz
riskini azaltabileceğini gösterdi. Prof.
Dr. Koçaş, kalp sağlığının kemik sağ-
lığıyla olan ilişkisine dikkat çekerek,
“Osteoporoz, yaşla birlikte kemikler-
deki mineral kaybının artması ve kırık
riskinin yükselmesiyle karakterize bir
hastalıktır. Yapılan bu çalışma, kalp
sağlığına yönelik sağlıklı yaşam tarz-
larının kemik yoğunluğunu artırabi-
leceğini ve osteoporoz riskini azalta-
bileceğini gösteriyor” bilgisini verdi.
Araştırmaya göre, düzenli egzersiz,
dengeli beslenme, sigara içmeme ve
yeterli uyku gibi sağlıklı yaşam alış-
kanlıkları hem kemik sağlığını iyileş-
tiriyor hem de kalp hastalıkları riskini
azaltıyor. lİSTANBUL-İHA

Malatya'da iki üniversiteden 6 bilim insanı, akciğer zarı iltihapları ile akci-
ğerde sıvı birikiminin önlenmesi amacıyla yeni tedavi yöntemi geliştiriyor.
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Türk bilim insanları akciğer zarında sıvı birikmesinin
tekrarını önleyecek yöntem geliştiriyor

FOTOĞRAF: AA
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akanlığa bağlı Stra-
tejik Araştırmalar
ve Verimlilik Genel

Müdürlüğünün analizinden der-
leneni bilgiye göre, Türkiye "ikiz
dönüşüm" olarak adlandırılan
yeşil ve dijital dönüşüm yolunda
stratejik adımlar atıyor. Gelecekte
sanayi politikalarının, yeşil ve di-
jital dönüşümün birbirini tamam-
layarak aynı anda ilerlediği "ikiz
dönüşüm" sürecine uygun şekilde
tasarlanması amacıyla özel sektör,
devlet ve sivil toplum kuruluşla-
rının işbirliği içinde hareket et-
mesinin büyük önem taşıdığı vur-
gulanıyor. Türkiye'nin ikiz dönü-
şüm hazırlıkları, sürecin olumlu
şekilde ilerleyeceği izlenimi ve-
rirken halihazırdaki politikalar,
etkili uygulamalar ve destek me-
kanizmalarının, dönüşüm sürecini
daha da güçlendirmesi bekleniyor.
2030'a kadar yeni ekonomik değer
oluşumunun yüzde 70'ten fazla-
sının dijital platformlarla ilgili
olacağı ve dijital çözümlerin
2050'ye kadar küresel emisyonları
yüzde 20'ye kadar düşürebileceği
öngörülüyor.
Türkiye kendi
stratejisini ve
vizyonunu uyguluyor

İkiz dönüşüm, sanayi başta
olmak üzere çeşitli sektörlerde
daha çevreci ve dijital yaklaşımlar

benimsemeyi hedeflerken bu
alanda öncü bir rol oynayan Av-
rupa Birliği'ne karşın Türkiye de
kendi ikiz dönüşüm stratejisini
ve vizyonunu oluşturuyor. Bu
bağlamda, Türkiye'de ulusal ve
uluslararası ölçekte sanayiden
enerjiye, ticaretten akıllı şehirlere
ve tarımdan gıdaya kadar önemli
politikalar, faaliyetler ve projeler
gerçekleştirildi. Söz konusu ça-
lışmalar arasında, Yeşil Mutabakat
Eylem Planı ve Yeşil Büyüme
Teknoloji Yol Haritası, Ufuk Av-
rupa Programı, Türkiye Yeşil Sa-
nayi Projesi ve Yeşil Dönüşüm
Destek Programı gibi çalışmalar
yer aldı. Türkiye'de dijital dönü-
şümü hızlandırmak için yeni po-
litika ve projeler de uygulanmaya
başladı. e-Devlet, siber güvenlik,

milli teknolojiler, büyük veri ve
yapay zeka çalışmalarını tek bir
çatı altında birleştiren Cumhur-
başkanlığı Dijital Dönüşüm Ofisi,
Türkiye'nin imalat sanayisinin
rekabet gücünü artırmayı ve di-
jitalleşme sürecinde yol göster-
meyi hedefleyen Dijital Türkiye
Yol Haritası, dijital dönüşümü
hızlandırmayı, yüksek teknoloji
üretimini artırmayı, AR-GE payını
yükseltmeyi ve nitelikli insan gü-
cüne yatırım yapmayı amaçlayan
"Milli Teknoloji Hamlesi" bu uy-
gulamalar arasında öne çıktı.
Türkiye'nin önemli sanayi mer-
kezlerinde kurulan "yetkinlik ve
dijital dönüşüm merkezleri (mo-
del fabrikalar)", işletmelere yalın
üretim ve dijital dönüşüm ko-
nularında uygulamalı eğitim ve

rehberlik sunarken Teknoloji
Odaklı Sanayi Hamlesi Programı,
Ulusal Yapay Zeka Stratejisi ve
Türkiye'nin Dijital Dönüşüm En-
deksi de bu doğrultuda devreye
alındı. DDX Dijital Dönüşüm De-
ğerlendirme Modeli ile sanayinin
mevcut durumunun analizi ve
yol haritasının oluşturulmasına
katkı verilmesi, KOSGEB KOBİ
Dijital Dönüşüm Destek Programı
ile KOBİ'lerin dijital dönüşüm
süreçlerinin desteklenmesi, re-
kabet güçlerinin artırılması ve
ekonomideki paylarının yüksel-
tilmesi planlandı.
Süreçteki iş gücü ihtiyacı
da analiz ediliyor

Türkiye'nin, yeşil ve dijital
dönüşümle ikiz dönüşümde at-

tığı adımlar arasında, sektör
temsilcileri, uzmanlar ve kamu
kuruluşlarını bir araya getirerek
ikiz dönüşümün rekabetçilik
üzerindeki etkilerinin değer-
lendirildiği "Rekabet Kongresi"
dikkati çekti. Makine sektörün-
de yeşil ve dijital dönüşümü
teşvik etmek amacıyla firmalara
eğitim ve danışmanlık hizmet-
leri sunan "Makine Sektöründe
İkiz Dönüşüm UR-GE Projesi"
uygulandı. Orta Vadeli Program
(OVP) 2025-2027 ile yeşil dö-
nüşümün hızlandırılması ve di-
jital dönüşüme geçişin destek-
lenmesine yönelik çeşitli dü-
zenlemeler ve 12. Kalkınma
Planı'nda ikiz dönüşüm politi-
kaları belirlenirken Yatırım Or-
tamını İyileştirme Koordinasyon
Kurulu (YOİKK) Eylem Planı
ile bu dönüşüme yönelik iş
gücü ihtiyacı analiz ediliyor.
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı
bünyesindeki "İkiz Dönüşüm
İnternet Portalı" ile yeşil ve
dijital dönüşüm süreçlerinin
geniş kitlelere ulaştırılması
amaçlanıyor. 100 KOBİ'nin İkiz
Dönüşüm Yolculuğu Projesi'nin
tamamlandığında sanayiye de-
ğerli katkılar sunması bekleni-
yor. Türkiye, gelecek dönemde
atacağı adımlarla ikiz dönüşüm
rotasında daha hızlı ilerlemeyi
hedefliyor. lANKARA-AA

Bakanlıktan, İZSU’ya 8 milyon 
305 bin lira ceza kesildi
Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığı, İzmir Büyük-
şehir Belediyesine bağlı Su ve
Kanalizasyon İdaresine (İZSU),
6 ihlale bağlı toplam 8 milyon
305 bin 811 lira para cezası
uygulandığını bildirdi. Bakan-
lıktan yapılan açıklamaya göre,
çevre kirliliğiyle mücadele kap-
samında 81 ilde denetimler de-
vam ediyor. Ekipler, bir yandan
İzmir Körfezi'nde yaşanan kirlilik
ve balık ölümleri sonrası Bilim
Kurulu tarafından açıklanan İz-
mir Körfezi Eylem Planı'na göre
gemi denetimlerini sürdürürken,
diğer taraftan belediyeler ve
sanayi tesislerinin arıtma tesis-
lerini denetliyor. Vatandaşların
ihbarlarını da anında değerlen-
diren ekipler, önceki gün sosyal
medyada paylaşılan "İzmir'de
kırmızı akan dere görüntüleri"
üzerine harekete geçti. Ekipler,
İzmir Büyükşehir Belediyesi'nin
içme suyu arıtma tesisinden
Manda Çayı ve İzmir Körfezi'ne
içme suyu arıtmada kullanılan
çamur atığının döküldüğünü

tespit etti. Bu kapsamda, Çevre
Kanunu uyarınca İZSU'ya 1 mil-
yon 869 bin 726 lira ceza uy-
gulandı. 17 Ocak'ta Tire İlçe-
si'ndeki denetimde Akmescit Ma-
hallesi'nden gelen evsel atık su-
ların arıtılmadan doğrudan Cuma
Deresi'ne deşarj edildiğinin tespit
edilmesi üzerine de İZSU'ya 668
bin 677 lira ceza kesildi. Mene-
men Atıksu Arıtma Tesisi'ndeki
yapılan denetimde de atık su
numunelerinde öngörülen stan-
dartların üzerinde deşarj yapıldığı
tespit edildi ve İZSU'ya 1 milyon
393 bin 755 lira idari ceza uy-
gulandı. İZSU Çiğli Atıksu Arıtma
Tesisi'nde yapılan denetimde ise
tesiste geçmiş yıllarda oluşan
arıtma çamurlarına ilişkin ber-
taraf işlemlerinin yapılmadığı,
hazırlanan rehabilitasyon plan-
larında idare tarafından iste-
nilen revizyonların yapılma-
yarak lisans alınmadan arıtma
çamuru depolandığı belirlendi.
Bu ihlale istinaden İZSU'ya 23
Ocak'ta 1 milyon 299 bin 54
lira ceza kesildi. lİZMİR-AA
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Menengiç ve sumak yaprağı 
besi hayvanlarının salgıladıkları
metan emisyonunu azaltıyor

Yeryüzü Doktorları Derneğince,
Suriye halkının sağlık ihtiyaçlarını
karşılamak ve yarım kalan hika-
yeleri yeniden yazmak için "İnsani
Krizden İyileşmeye: Suriye" kam-
panyası başlatıldı. Dernekten ya-
pılan açıklamaya göre, Suriye hal-
kına ilk günden itibaren destek
olan Yeryüzü Doktorları, açtığı kli-
niklerde tedavi hizmetlerinin yanı
sıra psikososyal destek seanslarıyla
da birçok insanın yarınlara umutla
bakmasını sağladı. Derneğin sağlıklı
toplum inşası için başlattığı "İnsani
Krizden İyileşmeye: Suriye" kam-
panyası sayesinde mutlu bir arka-
daş ortamına kavuşanlardan biri
de 8 yaşındaki Ali Muhammed
oldu. Doğuştan bileğinde tendon
kısalığı problemi bulunan Muham-
med, maddi imkanlarının yetersiz
olması nedeniyle ameliyat olamadı.
Ailesiyle Deyr Ballut Kampı'nda
yaşayan çocuğun davranışsal so-
runları öğretmeninin dikkatini çek-

ti. Ali Muhammed'in okulda arka-
daşlarıyla sık sık çatışma yaşadığını,
saldırgan davranışlar sergilediğini
tespit eden öğretmen, aileyle gö-
rüşerek çocuğun profesyonel destek
alması gerektiğini bildirdi. Çocu-
ğuna profesyonel destek verilmesi
için Yeryüzü Doktorları Derneğinin
Cinderes'de bulunan Muhamme-
diye Kampı'ndaki sağlık merkezine
başvuran aileye olumlu yanıt ve-
rildi. Uzman psikologların bireysel
ve grup terapilerini önermesinin
ardından seanslara düzenli katılan
Muhammed, bir süre sonra öfke-
sini kontrol etmeye ve sosyal iliş-
kilerinde dengeli olmaya başladı.
Öğretmen ve aileyle yapılan gö-
rüşmeler ile psikososyal destek
sonrası çocuğun arkadaşlarına
daha olgun ve sakin yaklaştığı göz-
lemlendi. Aile de evlatlarının dav-
ranışlarındaki gözle görülür deği-
şim nedeniyle derneğe memnuni-
yetini bildirdi. lİSTANBUL-AA
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Kahramanmaraş Sütçü İmam
(KSÜ) Üniversitesi Ziraat Fa-
kültesi öğretim üyeleri Prof. Dr.
Adem Kamalak, Doç. Dr. Çağrı
Özgür Özkan, Doç. Dr. Hayrettin
Karadöl, BM Çevre Programı'nın
(UNEP) 2021'de yayımladığı
"Küresel metan değerlendirme-
sinde küresel ısınmanın yüzde
25'inden sorumlu gösterilen
metan gazı oranının düşürül-
mesi"ne yönelik TÜBİTAK des-
tekli çalışma başlattı. Küresel
ısınmayla mücadele kapsamında
araştırma yapan Kamalak ve
ekibi, sera gazı emisyonlarına
neden olan hayvansal faaliyet-
lerin iklim krizindeki öneminden
yola çıkarak, küçük ve büyükbaş
hayvanların beslenme sırasında
salgıladıkları "metan" oranını
yüzde 20 civarında düşürmeyi
başardı. Kendi geliştirdikleri
akümülason çemberinde çeşitli
yem örneklerini deneyen ve ge-
rekli testleri yapan akademis-
yenler, sumak ve menengiç yap-
rağıyla beslenen bir hayvanın
diğerlerine oranla yüzde 20

daha az metan gazı salgıladığını
tespit etti. KSÜ Rektörü Prof.
Dr. Alptekin Yasım, metan ga-
zının küresel ısınmanın en
önemli sebeplerinden birisi ol-
duğunu, tüm dünyada bilim in-
sanlarının bu gazın azaltılabil-
mesine yönelik çalışmalar yü-
rüttüğünü söyledi. KSÜ'de de
küresel ısınmaya neden olan
metan gazı ile mücadele kap-
samında bazı yapraklar üzerinde
çalışma yaptıklarını belirten Ya-
sım, "Metan gazı, özellikle bü-
yükbaş hayvanlardan çıkan bir
gaz ve bu gerçekten atmosferi
etkileyerek küresel ısınmaya se-
bep oluyor. Arkadaşlarımız su-
mak yaprakları ya da menengiç
yaprağı gibi gıdaları ve başka
gıdaları da hayvanlara vererek
hangisinde daha az metan gaz
salınımı var araştırıyorlar ve
bunun sonrasında da belki de
bütün dünyaya metan gazı sa-
lınımını en az şekilde sağlayacak
bir hayvanlara gıda rejimi sağ-
lamış olacaklar." diye konuştu.
KAHRAMANMARAŞ-AA

Gençlik ve Spor Bakanlığına bağlı Kredi
ve Yurtlar Genel Müdürlüğünce (KYGM)
3-7 Şubat tarihlerinde düzenlenecek
tematik kış kampları, 8 şehirde gençleri
ağırlayacak. Bakanlığın açıklamasına
göre, gençlerin akademik ve entelektüel
birikimine katkıda bulunmak amacıyla
yapılan geleneksel kış kamplarının bu
yıl dokuzuncusu düzenlenecek. "E-
Genç" uygulaması üzerinden 7-9 Ocak
tarihlerinde alınan kamp katılım baş-
vuruları, akademik başarı ve kamp te-
masıyla ilişkili bölümler dikkate alınarak
sonuçlandırıldı. Öğrenciler, 8 farklı te-
mayla gerçekleşecek kamplarda uzman,
akademisyen ve örnek isimlerle bir
araya gelecek. Gençler, kampa ev sa-
hipliği yapacak şehrin tarihi, kültürel
ve manevi mekanlarını görme fırsatı
da yakalayacak. Diplomat akademi
kampı Ankara'da, girişimcilik ve hayat
becerileri kampı Samsun'da, sosyal
medya ve iletişim kampı Eskişehir'de,
tarih ve medeniyet kampı Şanlıurfa'da,
bilişim ve yapay zeka kampı Gazian-
tep'te, eğitimciler kampı Mersin'de, kış
sporları kampı Erzurum'da, sosyal hiz-
met ve gönüllülük kampı ise Konya'da
yapılacak.  Açıklamada görüşlerine yer
verilen Gençlik ve Spor Bakanı Osman
Aşkın Bak, gençlerin ilgi duydukları
alanlarla kendilerini geliştirme fırsatı
bulacağını belirtti. Tematik kış kamp-
larını çok önemsediklerini vurgulayan
Bakan Bak, şu ifadeleri kullandı: "Ama-
cımız gençlerimizi en iyi şekilde gele-
ceğe hazırlamak. Gençlerimizin bilgili,
donanımlı olması için bütün imkanla-
rımızı seferber ediyoruz. Türkiye'yi ge-
leceğe taşıyacak gençlerimizin iyi eği-
tilmesi ve desteklenmesi, bakanlığımızın
en önemli vazifelerindendir. Yürüttü-
ğümüz çalışmalarla, hayata geçirdiğimiz
projelerle, yaptığımız yatırımlarla bu
vazifemizin gereğini yerine getirmek
için büyük bir kararlılıkla çalışıyoruz.
Kredi ve Yurtlar Genel Müdürlüğünce
düzenlenecek tematik kış kampları da
bu çalışmalardan biri. Yurtlarımızda
kalan gençler, ilgi duydukları alanlarla
ilgili tematik kamplarda kendilerini
geliştirme fırsatı bulacak. 5 gün boyunca
dolu dolu geçecek kamplarda akademik
seminerler, şehir gezileri, şehit yakınları
ve gazi ziyaretleri, gönüllülük faali-
yetleri, bilgi yarışmaları, sportif faali-
yetler ve sanatsal etkinlikler gençlerimizi
bekliyor." lANKARA-AA

Gençler “tematik kış
kampları”nda buluşacak

Türkiye ‘ikiz dönüşüm’ rotasında
stratejik adımlara odaklandı

Yeryüzü Doktorları Derneğinden “İnsani
Krizden İyileşmeye: Suriye” kampanyası

Türkiye, yeşil ve dijital dönüşüm rotasındaki çalışmalarına hız verirken Sanayi ve
Teknoloji Bakanlığının hazırladığı analiz, 2030'a kadar yeni ekonomik değer olu-
şumunun yüzde 70'ten fazlasının dijital platformlarla ilgili olacağını gösterdi.

Türkiye'de 16 milyon 864
bin 733 işçiden 2 milyon 524
bin 547'sinin sendika üyeliği
bulunuyor. Çalışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanlığının "6356
Sayılı Sendikalar ve Toplu İş
Sözleşmesi Kanunu Gereğin-
ce; İşkollarındaki İşçi Sayıları
ve Sendikaların Üye Sayıla-
rına İlişkin 2025 Ocak Ayı
İstatistikleri Hakkında Tebliğ"i

Resmi Gazete'de yayımlandı.
Buna göre, 16 milyon 864
bin 733 işçiden yüzde
14,97'sine denk gelen 2 mil-
yon 524 bin 547'si herhangi
bir işçi sendikasına üye. Top-
lam 20 iş kolu arasında en
fazla işçinin yer aldığı iş kolu
4 milyon 469 bin 945 işçiyle
"ticaret, büro, eğitim ve güzel
sanatlar" oldu. Bunu, 1 mil-

yon 987 bin 733 işçiyle "me-
tal" ve 1 milyon 741 bin 475
işçiyle "inşaat" iş kolları izledi.
Türk-Metal Sendikası sahip
olduğu 293 bin 829 üyeyle
tüm işçi sendikaları arasında
ilk sırada yer aldı. Türk-Metal
Sendikasını, 280 bin 769
üyeyle Hizmet-İş, 224 bin
289 üyeyle Öz Sağlık-İş takip
etti. lANKARA-AA

Türkiye’de işçilerin yüzde 14,97’si sendikalı
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Büyükçekmece’de satranç
turnuvasında 8 kategoride
7-18 yaş arası 215 genç
sporcu, satranç tahtasında
en iyi hamleleri yapabilmek
için kıyasıya mücadele etti.
Satranç turnuvasında de-
receye giren genç satranççılara
musabakalrın ardından düzen-
lenen törenle ödülleri takdim
edildi. Tarihi Kervansaray’da 8
kategoride kıyasıya mücadele-
lerin tamamlanmasının ardından
ödül töreni gerçekleşti. Satranç
turnuvasında ödül alan sporcu-
lara kupa ve madalyaları Bü-
yükçekmece Belediye Başkan
Yardımcısı Murat Erçağ ve Avcılar
Belediye Başkan Yardımcısı Dr.
Rıza Evren Kılcı tarafından tak-
dim edildi. Büyükçekmece Be-
lediye Başkanı Dr. Hasan Akgün,
turnuvaya katılan ve başarılı
olan satranççılara başarı mesajı
gönderdi. Ödül alan sporcuların

listesi şu şekilde oluştu;
7-8 Yaş Kategorisi Kızlar:

1.Begüm Hazen, 2.Berin Soy-
lu, 3.Ela Belkız Doğan

7-8 Yaş Kategorisi Erkekler:
1.Çınar Ömer Sümer, 2.Bulut
Mert Demirkır, 3.Yiğit Erdo-

ğan
9-10 Yaş Kategorisi Kızlar:

1.Beyza İrem Sarıkaya, 2.Özlem
Fidan, 3.Yağmur İnci Üçer

9-10 Yaş Kategorisi Erkekler:
1.Ertuğrul Pala, 2.Atlas Gül-

lüler, 3.Ata Doruk Şişman
11-12 Yaş Kategorisi Kızlar:

1.Dilan Nançın, 2.Sena Demirkol,
3.Belinay Açar

11-12 Yaş Kategorisi Erkekler:
1.Çınar Sürek, 2.Utku Coşkun

13-18 Yaş Kategorisi Kızlar:
1.Selen Navruz, 2.Fıdan Rusta-
mova, 3.Esmanur Çelik

13-18 Yaş Kategorisi Erkekler:
1.Burak Zekeriya Karabulut, 2.Bil-
gin Kaan Koçak, 3.Kayra Tutar 

Kartal Belediyesi
Afet İşleri Mü-
dürlüğü’ne bağlı
Arama Kurtarma
Ekibi,. Afet ve
Acil Durum Baş-
kanlığı (AFAD)
ile akredite ça-

lışmalar kapsamında ‘Ağır Se-
viye’ eğitimlerini tamamlaya-
rak müdahalede gerekli tüm
yetkinlikleri kazandı. Şimdiye
kadar ülkedeki pek çok afette
aktif olarak rol alan Kartal
Belediyesi Arama Kurtarma
ekibi, akreditasyon sınavından
da başarı ile geçmesi duru-
munda ‘AFAD Ağır Seviye Ak-
reditasyon’ sertifikasına sahip
olacak. Kartal Belediyesi’nin
arama kurtarma ekibi, afetlere
müdahalede uzmanlaşmak
için iki haftalık kapsamlı ve
zorlu bir eğitim sürecinden
geçti.  ‘Ağır Seviye’ eğitimlerini
tamamlayan ekip üyeleri, ‘Ağır
Seviye Kentsel Arama Kurtar-
ma, İp Erişim İstasyonları,
GPS ile Yön Bulma, Kirli ve
Temiz Kırım Teknikleri, Tah-
kimat ve Kütle Kaldırma, Vinç
Yönlendirme, Sıcak Kesim Tek-
niğiyle Plaka Kesme, Lojistik
Yönetimi ile Operasyonel Ha-
zırlık ve Sonlandırma alanla-
rında toplam 9 modülde uz-
manlaşarak, afetlere müda-

halede gerekli tüm yetkinlik-
leri kazandı. Bu eğitimlerle
donatılan ve toplamda 128
kişiye ulaşan ekip, afet anla-
rında hem hızlı hem de etkin
müdahale gerçekleştirebilmek

için tam kapasiteyle hazır hale
getirildi. Her an göreve hazır
olma anlayışıyla düzenli ara-
lıklarla eğitimlerine devam
eden 128 kişilik ekip, AFAD
tarafından düzenlenecek ak-

reditasyon sınavı öncesinde de
bir yandan da tatbikatlara ka-
tılarak operasyonel kapasitesini
artırıyor. Kartal Belediyesi Ara-
ma Kurtarma Ekibi, bilgi biri-
kimi ve yüksek donanımıyla
yalnızca Kartal için değil, çevre
bölgeler için de kritik bir gü-
venlik gücü olarak öne çıkıyor.
Kartal Belediyesi Afet İşleri
Müdürlüğü’ne bağlı Arama
Kurtarma ekibi şimdiye kadar;
Van depremi, İzmir depremi,
Antalya Manavgat orman yan-
gınları, Kastamonu sel felaketi,
6 Şubat Kahramanmaraş dep-
remleri gibi pek çok afette
aktif olarak rol oynayarak mağ-
durların yanında yer aldı.

UFUK AKYILDIZ
Üsküdar Belediyesi  vatandaş-
lardan gelen yoğun talep üzerine
Çengelköy - Kuleli - Kandilli ring
seferlerini uygulamaya koydu.
Daha önce Ünalan, Küçük Çam-
lıca ve Mehmet Akif Ersoy ma-
hallelerinde başlatılan ring se-
ferlerine ilave olarak koyulan
ringlerle  iskelelere ve alışveriş
noktalarına erişimde büyük bir
kolaylık sağlanıyor. Üsküdar Be-
lediyesi, ücretsiz ring seferlerine
bir yenisini daha ekleyerek Çen-
gelköy - Kuleli ve Kandilli ring
seferini başlatıyor.
Gelen talepler
değerlendirildi

Ulaşım kolaylığını sağlamak
amacıyla daha önce Ünalan, Kü-
çük Çamlıca ve Mehmet Akif Er-
soy mahalleleri arasında faaliyete
giren ring seferinin ardından, ge-
len talepleri değerlendiren ekipler
Çengelköy - Kuleli ve Kandilli
ring seferiyle Çengelköy Yaşam
Merkezi’ne, iskelelere ve alışveriş
noktalarına erişimde büyük bir
kolaylık sağlayacak. Hafta içi ger-
çekleşecek seferler, Çengelköy-
Kuleli-Kandilli Hattı’nda; Çengel-
köy İskelesinden 07.00, 08.20,
09.40, 11.00, 13.40, 15.00, 16.20,
17.40, Kuleli Mahalle Muhtarlı-
ğından 07.20, 08.40, 10.00,
11.20, 14.00, 15.20, 16.40, 18.00,
Kandilli İskelesinden 07.40, 09.00,
10.20, 11.40, 14.20, 15.40, 17.00,
18.20, Kuleli Mahalle Muhtarlı-
ğından ise 08.00, 09.20, 10.40,
12.00, 14.40, 16.00, 17.20,
18.40’da hareket edecek. 4 Eylül
2024 tarihinden bu yana kesintisiz
olarak devam eden ring seferle-
rinde 2024 yılında 2 bin 292
sefer yapılarak 17 bin 980 kom-
şumuz hizmetten faydalandı. Ma-
hallelinin talepleri ile toplu taşı-
mayı güçlendirmek isteyen bele-
diye, aralıklarla planlanan ring
seferleriyle ulaşım ağını geliştir-
meyi ve mahalle sakinlerinin ha-
yatını kolaylaştırmayı hedefliyor.

Çengelköy - Kuleli -
Kandilli ring
seferleri başlıyor

atandaş odaklı hiz-
met anlayışıyla ça-
lışmalarını sürdü-

ren Arnavutköy Belediyesi,
dijital dönüşüm projeleri ve
sahada sunduğu hizmetlerle
belediye işlemlerini daha hızlı
ve erişilebilir hale getirmeye
devam ediyor. Son olarak,
Tapu Müdürlüğü içerisinde
açılan Emalk Vergisi Bildirim
Bankosu ile vatandaşların
belediyeye gitmeye gerek kal-
madan işlemlerini kolaylıkla
tamamlamaları sağlanıyor.
Arnavutköy Belediyesi’nin
sunduğu E-Belediye hizmet-
leri kapsamında, tapu bilgileri

kullanılarak emlak beyanı iş-
lemleri artık dakikalar içinde
gerçekleştirilebiliyor. Bu uy-
gulama sayesinde vatandaş-
lar, belediyeye fiziki olarak

gitmek zorunda kalmadan
işlemlerini bulunduğu yerden
tamamlayabiliyor. Bu yenilik,
özellikle yoğun iş temposu
içinde belediye işlemlerine

zaman ayıramayan va-
tandaşlar için büyük
bir kolaylık sağlıyor.
Yeni hizmet noktası sa-
yesinde, işlemler kısa
sürede tamamlanarak
vatandaşların zaman
kaybı en aza indiriliyor.
Arnavutköy Belediye-
si’nin sunduğu bu hizmet,
hem vatandaşlara zaman ta-
sarrufu sağlıyor hem de iş-
lemlerin güvenilir ve hatasız
şekilde yapılmasını mümkün
kılıyor. Tapu Müdürlüğü içe-
risindeki yeni hizmet noktası,
belediye hizmetlerinin daha
erişilebilir hale gelmesine

katkı sunarken, vatan-
daşların süreçleri daha
rahat bir şekilde ta-
mamlamasına imkân
tanıyor. Teknolojiyi et-
kin bir şekilde kulla-
narak hizmet kalitesini
artırmayı hedefleyen
Arnavutköy Belediyesi,

dijital dönüşüm projeleriyle
vatandaşların işlemlerini hız-
landırmaya ve kolaylaştır-
maya devam edecek. Bele-
diyenin sunduğu online ve
sahada hizmet noktaları, va-
tandaşların ihtiyaçlarını en
kısa sürede karşılamak üzere
geliştirilmeye devam edecek.

V

Ataşehir'de eviliğe adım
atan çiftlerin nikah tö-
renlerine daha modern
ve konforlu bir ortam
sağlamak için hazırla-
nan nikah salonu hiz-
mete girdi . Mustafa Ke-
mal Mahallesi 3004.
Cadde üzerinde bulunan İBB
Deprem Parkı içerisinde yer
alan Ataşehir Nikâh ve Etkinlik
Salonu, şık ve modern tasarı-
mıyla yeni çiftlerin en mutlu
günlerine şahitlik edecek. Yak-
laşık 4 aylık bir inşaat süreci
sonunda hizmete açılan Ata-
şehir Belediyesi’nin yeni nikâh
ve etkinlik salonu, sade ve
kullanışlı tasarımıyla dikkat
çekiyor. 150 kişilik kapasite-

siyle hizmete başlayan
yeni nikâh salonu, ay-
rıca yaklaşık 200 kişilik
takı töreni alanıyla da
çiftlerin mutlu gününde
hizmet sağlıyor. Evle-
necek çiftlerin mutlu-
luklarına imza atacak-

ları bu yeni salon, standart
nikâh prosedürlerini tamam-
layan eş adaylarının kullanı-
mına sunuluyor. Yeni nikâh
salonu hakkında değerlendir-
mede bulunan Ataşehir Bele-
diye Başkanı Onursal Adıgü-
zel, “Ataşehirli çiftler için bu
salon, en mutlu günlerinde
modern ve konforlu bir or-
tamda evlenebilecekleri, unu-
tulmaz bir mekân olacak. Hem

estetik açıdan hem de işlev-
sellik açısından oldukça kul-
lanışlı bir tasarım yapıldı. Çift-
lerimiz ve misafirleri, burada
huzurlu bir şekilde vakit ge-
çirebilecekleri bir alan bula-
caklar” dedi. Mustafa Kemal

Mahallesi 3004. Cadde üze-
rinde bulunan İBB Deprem
Parkı içerisinde yer alan Ata-
şehir Nikâh ve Etkinlik Salonu,
geniş iç mekân düzenlemesi
ve modern altyapısı sayesinde,
nikâh davetlilerine rahatça

ağırlanabilecekleri bir ortam
sağlayacak. Ataşehir Belediyesi,
yeni nikâh salonuyla ilçedeki
evlenme törenlerine değer ka-
tarken, çiftlerin bu anlamlı
günlerine daha fazla anlam
kazandırmayı amaçlıyor.

İNAN 
ARVAS

“Kartal Belediyesi Arama Kurtarma Ekibi” 
‘Ağır Seviye’ eğitimiyle tam yetkinlik kazandı

MUSTAFA
ŞAHİN

Vatandaşa Tapu Müdürlüğü’nde hızlı işlem kolaylığı

Büyükçekmece’de gençler satranç
tahtasında kıyasıya mücadele etti 

HARUN REŞİT
AKÇAY

Arnavutköy Belediyesi vatandaşların işlerini kolaylaştıracak yeni bir hizmeti devreye soktu. Tapu
Müdürlüğü içerisinde açılan yeni hizmet noktası ile E-Belediye sistemi üzerinden dakikalar içinde
belediyeye fiziki olarak gitmek zorunda kalmadan emlak beyanında bulunma fırsatı sunuluyor.

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

Ataşahir Belediyesi yeni nikah salonu hizmet vermeye başladı
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Batı medeniyetinin felsefesi Yunan
aklı, Roma nizamı ve Hristiyanlık
üzeredir. Medeniyet felsefesi sö-
mürüye dayalı olunca mazlumun
mağrurdan çekeceği kaçınılmaz
olur. Roma, çarmıha gerildiği sa-
nılan Hz. İsa’nın doğumundan yak-
laşık 65 yıl sonra bir Temmuz
gecesi yakılmıştır. 

Alevlerin hararetinden mermer
heykeller füze gibi patlamış. Ro-
ma’da yaklaşık bir haftanın her
günü bir yerler yanmış, yakılmış.
Beklenmedik bir afet değil organize
bir tezgâhın ürünü olarak Roma
kundaklanmış. Roma’yı kimin, niye
kundakladığı tarihi kaynaklara ba-
kıldığında daha doğru anlaşılıyor.

***
Necip Fazıl Kısakürek’in “Tarih

Boyu Büyük Mazlumlar” adlı kita-
bına bir kere daha göz atarak
Neron ve Roma hakkındaki bilgi-
lerim tazelendi. Kitapta kimlerin,
kimleri ne için katlettiği belli. O
yangında Roma’nın her yerinden
dev meşaleler gibi alevler çıkmış.
Büyük Sirk mahallesinden başlayan
yangın dükkan ve konutları sarmış.
Alevler bulutlara değercesine yük-
selip, yükselip inmiş. Yeryüzünden
gökyüzüne yükselen boğum boğum
dumanlar. Ağlaşan, bağrışan in-
sanlar ve hayvanlar.  Patlama sesleri
arasında duyulan çığlıklar. Hiç kim-
sede ölenlere, yananlara, yaralılara
bakacak hal kalmamış.   

Bu acının hesabını kimler, kim-
lerden sorabilirdi ki? Roma’da bir
hafta süren yangın söndüğünde
Roma’nın görüntüsü dünyanın sonu
gelmiş, dedirtmiş. Yanık kokusu
Yunan’dan ta Asya’ya, Afrika’ya ya-
yılmış.  Yunan’dan, Asya’dan, Afri-
ka’dan devşirme sanat eserleri küle
dönmüş. Servetler kaybolmuş. Yan-
gın Roma’nın maddiyatı yanında
manevi çöküşünü de hazırlamış.
Roma’dan geride kala kala koskoca
bir enkaz yığını kalmış!

***
Dilden dile dolaşan, kulaktan ku-

lağa ulaşan bilgilere göre Roma’yı
Neron yakmış. Neron: “Bu yangını
çıkardığı gerekçesiyle bir sorumlu
aramalı.” demiş. Sorumlunun bulun-
masını da hemen istemiş!  Roma hü-
kümdarı mağrur Neron: “Kim olacak!
Roma’yı yaksa yaksa ne-i düğü belir-

siz, ne istediği sebepsiz, ne yapacağı
belli olmayan İseviler yaktı.  Onlar,
Romalı kafasına uymazlar. Romalıyı
sevmezler! Onun için Roma’yı yaktılar
yaygarası yangının bir başka eşi olarak
ortalığı sarmış.

Roma zindanları kadın, erkek,
çoluk çocuk İsevilerle doldurulmuş.
Sorguda İsevilere: “Roma’yı niçin,
niye yaktın?” Her biri şaşkın vazi-
yette: “Haberim yok…” dese de,
kendilerine “Cezanız işkence ile
ölüm.” denilmiş. Roma’da İsevi avı-
na çıkılmış. İsevi kim varsa yaka-
lanmış. Neron Sirki’nde, her gün
yüzlerce insan çarmıha gerilmiş.
Boyunları kılıçla vurulmuş.

Roma’nın bir başka yerinde çı-
rılçıplak soyulmuş, kolları, bacakları
bağlı İseviler aslanların önüne atıl-
mış. Onlara vicdanların dayana-
mayacağı kabuslar yaşatılmış. Yol-
lara dizilen İseviler tepelerinden
ateşlenerek yakılmış. Yangın sön-
dürmenin kutlamaları için düzen-
lenen zafer gecesinde at arabası
üzerinde Neron halkı selamlamış.
Şölende İseviler yakılıp küllerinin
savrulması emri verilmiş. 

***
Kötülüğün hesabından korkma-

mak cesaret değil gaflettir. Her
şeyin unutulacağını sananlar, bir
gün mutlaka bedel öderler. Zalim,
kazandığına değil kaybettiklerine
bakmalı. Olayların olmuşlarından
olacakların dersini çıkarmalı. Du-
yarsız toplumlar da tarihi zulüm-
lerin her birinde doğrular ekse-
ninden kolayca saptırılmıştır. 

Yakıp yıkmak, vurup kırmak  son
tahlilde kime ne kazandırır? Bilakis
büyük kaybettirir.  Neron’un Ro-
ma’yı yakması insanlık değil, cani-
liktir. Bir hükümdar için insanlık,
başka insanların geleceğe güvenle
bakmasını sağlamaktır. İnsanlık
toplumun güven, huzur ve uyumu
içerisinde yaşatmaya çalışmaktır. 

Kötülüğün hesabından korkma-
yan kimse Neron gibi hükümdar
bile olsa insan olamamıştır. O hesap
bir gün mutlaka sorulacaktır. Sezai
Karakoç’un “Ey Sevgilişiirinde de-
diği gibi “Sakın kader deme kaderin
üstünde bir kader vardır. Ne yap-
salar boş göklerden gelen bir karar
vardır. Gün batsa ne olur geceyi
onaran bir mimar vardır.”

Uzmanlar, ABD Başkanı Donald
Trump'ın politikalarının özellikle Avro
Bölgesinde büyümeyi riske atabile-
ceğine yönelik öngörülerle Avrupa
Merkez Bankasının (ECB) bu yıl faiz
indirimlerine devam etmesini bekliyor.
Gelecek dönemde Avro Bölgesinde
resesyon-enflasyon ikileminin daha
çok etkili olmasının ECB'nin enflas-
yonla mücadelesini zorlaştırabileceği
öngörülürken, uzun süren parasal sı-
kılığın resesyon risklerini besleyebi-
leceği tahmin ediliyor. Uzmanlar,
Trump'ın politikalarından
kaynaklanan belirsizlik-
lere karşın, Trump'ın
politikalarının özel-
likle Avro Bölgesin-
de büyümeyi riske
atabileceğine yöne-
lik öngörülerle
ECB'nin bu yıl faiz
indirimlerine devam
etmesini bekliyor. Ra-
bobank Kıdemli Mak-
rostratejisti Bas Van Gef-
fen, "ECB'nin ocak ayında po-
litika faizini 25 baz puan daha dü-
şürmesini bekliyoruz ve bu durum
piyasayı şaşırtmamalı. Mevcut piyasa
fiyatlandırmaları ECB'nin ocak ayı
toplantısında faiz oranlarını düşürme
olasılığının yaklaşık yüzde 97 oldu-
ğunu gösteriyor." diye konuştu.
Trump'ın göreve başladığını ve çok
sayıda başkanlık kararnamesine imza
attığını vurgulayan Geffen "Ancak
Trump henüz tarifeler konusunda
herhangi bir adım atmadı. Bu nedenle

ECB'nin politika yapıcılarının görünüm
hakkındaki fikirlerini değiştirmediğini
düşünmüyorum." dedi. Geffen, ancak
Trump'ın henüz herhangi bir tarife
uygulamamış olsa da belirsizliğin
yüksek kalmaya devam ettiğini söy-
ledi. Öte yandan, bunun Avro Bölge-
sinin büyümesi ve enflasyonu açısın-
dan ne anlama geldiğinin de hala
belirsiz olduğunu bildiren Geffen,
"Bu yüzden ECB'nin de temkinli kal-
masını bekliyorum. Bu ECB Başkanı

Christine Lagarde'ın muhteme-
len önümüzdeki toplantılar

için fazla sözlü yönlen-
dirme yapmayacağı
anlamına geliyor,
böylece ECB önü-
müzdeki aylardaki
gelişmelere yanıt
vermek için esnek
kalacak." ifadelerini

kullandı. ECB'nin
ocak, mart ve nisan

ayı toplantılarında po-
litika faizlerinden 25 baz

puanlık indirime gidebileceği
öngörüsünde bulunan Geffen ancak
tarifelere yönelik belirsizlikler ve po-
tansiyel tarife açıklamalarının ECB'nin
bundan sonraki hamleleri için belir-
leyici olabileceğini aktardı. ING Group
Başekonomisti Peter Vanden Houte,
Avro Bölgesindeki büyüme görünümü
oldukça zayıf kalırken, Trump'ın baş-
kan seçilmesinin ardından artan be-
lirsizliğin kısa vadeli büyüme pers-
pektiflerini daha da tehlikeye attığını
belirtti. lİSTANBUL-AA

Uzmanlar, ECB’nin bu yıl faiz indirimlerine
DEVAM ETMESİNİ BEKLİYOR

Kötülüğün hesabı

us enerji şirketi
Gazprom, Ukray-
na'nın Avrupa'ya

doğal gaz sevkiyatına dair
anlaşmayı uzatmaması ve
Moldova'nın borcunu ödeme-
mesi gerekçesiyle 1 Ocak'ta
Avrupa'ya gaz sevkiyatını kes-
tiğini duyurdu. Rusya'dan Av-
rupa'ya doğal gaz taşıyan
boru hatlarının devre dışı kal-
ması ve Ukrayna üzerinden
gaz sevkiyatının durmasıyla,
Avrupa'ya gaz iletebilecek tek
geçiş güzergahı olarak Tür-
kAkım doğal gaz boru hattı
öne çıkıyor. Türkiye ile Rusya
arasında imzalanan anlaşma
kapsamında 2020'de devreye
giren, her biri yıllık 15,75
milyar metreküp kapasiteye
sahip iki hattan oluşan Tür-
kAkım üzerinden, 1 Ocak
2020- 31 Aralık 2024 döne-
minde Türkiye'ye yaklaşık
44,4 milyar metreküp ve Av-
rupa'ya 59,8 milyar metreküp
gaz akışı sağlandı.

Macaristan'ın Ankara Bü-
yükelçisi Viktor Matis, AA
muhabirine, Ukrayna üzerin-
den doğal gaz geçişinin ke-
sintiye uğramasının yıllardır

öngörülebilen bir risk oldu-
ğunu ve söz konusu riski
azaltmak için ülkesinin yeni
altyapılarla gaz tedarik kay-
naklarını çeşitlendirme stra-
tejisi izlediğini söyledi. Tür-
kAkım projesinin hayata ge-
çirilmesinin Macaristan için
stratejik öneme sahip oldu-
ğunu aktaran Matis, bu gü-
zergahın 1 Ekim 2021'den
itibaren ülkenin gaz ithalatı-
nın ana dağıtım güzergahı
haline geldiğini dile getirdi.
Özellikle TürkAkım üzerinden
güvenli tedarik sayesinde,
Macaristan'ın Ukrayna üze-
rinden gaz transitinin sona
ermesinden etkilenmediğini
anlatan Matis, "Bu, aynı za-
manda Türkiye'nin Macaris-
tan ve Avrupa'nın enerji gü-
venliğindeki hayati rolünü
de gösteriyor." dedi. Matis,
iki ülke arasındaki enerji iş
birliğinin başarılı bir model
olduğunu belirterek, "Enerji
alanındaki Macar-Türk işbir-
liği, egemen ülkelerin ulusal
çıkarlarının karşılıklı yarar
sağlayan bir işbirliği oluştur-
mak üzere nasıl harmanla-
nabileceğinin bir örneği." ifa-

delerini kullandı.
Türkiye'nin enerji güvenliği

ve bölgesel enerji merkezi
hedefine de vurgu yapan Ma-
tis, şöyle devam etti: "Türkiye,
gaz arzının ve güzergahlarının
çeşitlendirilmesinin, yerli üre-
timin artırılmasının, depola-
ma kapasitelerinin ve transit
güzergahların geliştirilmesinin
sadece kendi enerji güvenli-
ğini artırmadığını, aynı za-
manda bölgesel enerji mer-
kezi olma arzusunu da teyit
eden araçlar olduğunun far-
kına vardı. Bu gelişimin doğal
gaz alanıyla sınırlı olmadığı-
nın altını çizmek önemli. Pet-
rol üretimindeki son geliş-
meler, etkileyici nükleer enerji
projeleri, yenilenebilir ener-
jideki olağanüstü artış, Tür-
kiye'nin enerji arz karmasını
çeşitlendiren ve aynı zamanda
Türkiye'nin enerji merkezi
statüsüne katkıda bulunan
faktörler. Jeopolitik zorluklar
göz önüne alındığında, Tür-
kiye'nin Avrupa için gaz tran-
sit ve tedarikçi ülke olarak
istikrarlı ve güvenilir rolü
şimdiye kadar fark etmeyen-
lerin bile dikkatini çekiyor."

Moldova Enerji Bakanlığı
Devlet Sekreteri Constantin
Borosan ise Rusya'nın Mol-
dova sınırları içerisinde bu-
lunan ve tek taraflı bağım-
sızlığını ilan eden Transdin-
yester bölgesine gaz tedari-
kini bir silah olarak kullan-
dığını ve bunun Moldova'nın
Avrupa yanlısı hükümetini
zayıflatmayı hedeflediğini
söyledi. Borosan, Moldo-
va'nın enerji kaynaklarını çe-
şitlendirme çabalarına ilişkin,
"Rus gaz şantajı bizim için
yeni değil. Son üç yılda Mol-
dova enerji kaynaklarını çe-
şitlendirdi ve sağ yaka
(Transdinyester dışında kalan
bölge) artık Rus gazına ba-
ğımlı değil. Şebekemiz Av-
rupa Birliği'ne bağlı ve Ro-
manya'dan elektrik ithalatına
izin veriyor. Acil durum re-
zervleri oluşturduk, enerji ta-
sarrufu önlemleri aldık ve ye-
nilenebilir enerji kullanımını
artırdık. Ancak, Transdinyester
bölgesi tamamen Rus gazına
bağımlı olmaya devam edi-
yor ve bu da onu savunmasız
bırakıyor." ifadelerini kul-
landı. lİSTANBUL-AA
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Avrupa’nın enerji kriziyle mücadelesinde
Türkiye ile iş birliği öne çıkıyor
Avrupa'daki enerji krizi, Ukrayna üzerinden gelen Rus doğal gazı akışının kesilmesiyle de-
rinleşirken, Türkiye'nin bölgesel enerji merkezi olarak artan stratejik önemi dikkati çekiyor.

Plastik kirliliğine karşı küresel
bir anlaşma oluşturulması ça-
baları sürerken, IPEN İcra Di-
rektörü ve Uluslararası Koor-
dinatörü Bjorn Beeler, fosil
yakıt üreticisi ülkelerin tutum-
larının bu anlaşmayı zorlaştır-
dığını söyledi. AA'nın plastik
kirliliğinin boyutunu, etkilerini
ve çözüm önerilerini ele aldığı
dosya haberin ikinci bölümün-
de küresel bir plastik anlaş-
masının önündeki zorluklara
yer verildi. Dünya genelinde
artan plastik kullanımının çev-
reye ve insan sağlığına olumsuz
etkileri karşısında küresel bir
plastik anlaşması yapılması
uzun bir süredir uluslararası
toplumun gündeminde bulu-
nuyor. Birleşmiş Milletler Çevre
Örgütü (UNEP) Hükümetler-
arası Müzakere Komitesi (INC)
böyle bir anlaşmanın hazır-
lanması yolunda ilk adımı
2022'de attı ve konuya ilişkin
ilk toplantı Aralık 2022'de Uru-
guay’da gerçekleştirildi.

Fransa’nın başkenti Paris’te
Mayıs 2023'te gerçekleşen ikin-
ci toplantıda alınacak kararların
hangi kurallar çerçevesinde
belirleneceğine odaklanılırken,
anlaşmanın "sıfırıncı taslağı"
üzerinde uzlaşı sağlandı. Kasım
2023’te Kenya’nın başkenti
Nairobi kentinde düzenlenen
3'üncü INC toplantısında,
2024'e kadar kapsamlı bir an-
laşmanın hazırlanması kararı
alınırken, Kanada’nın Ottawa
kentindeki 4'üncü toplantıda
taraflar anlaşmaya yönelik bir
derleme metin oluşturdu. Ara-
lık 2024’te Güney Kore’nin
Busan kentinde yapılan 5'inci
toplantıda anlaşma metnine
nihai halinin verilmesi bekle-
nirken zirve herhangi bir karar

alınamadan sona erdi.
"Plastik üretimi
2060 yılında 
4 kat artacak"

Çevre alanında çalışmalar
yürüten uluslararası sivil top-
lum kuruluşu Uluslararası Kir-
leticileri Yok Etme Ağı yöneticisi
Bjorn Beeler, hem anlaşmanın
önemine hem de son toplantıya
ilişkin AA muhabirinin soru-
larını yanıtladı. Plastik kulla-
nımında mevcut gidişatın de-
vamı halinde 2060 itibarıyla
küresel plastik miktarının, bu-
günkünün 4 katına ulaşacağını
belirten Beeler, plastiğin birçok
malzemenin yerini aldığını ve
sektörün bu kadar büyümesi-
nin ilk sebebinin, enerji sektö-
ründe petrol ve doğal gaza ta-
lepteki değişkenlik olduğunu
söyledi. Özellikle elektrikli araç
talebindeki artışın, fosil yakıt
üreticilerini plastik üretimine
yönlendirdiğini anlatan Beeler,
"Enerjide fosil yakıtlardan uzak-
laşırken petrol ve doğal gaz
üreticilerinin halen Kuzey At-
lantik Denizi'nde ve Meksika
Körfezi'nde petrol ve doğal gaz
çıkarmak için kira kontratları
var. Haliyle, bu açığı plastik

ve diğer petrokimya ürünleriyle
tamamlamaları gerekiyor."
dedi. Beeler, fosil yakıt üreti-
minde bir kontrol mekaniz-
masının bulunmadığını, kim-
yasal üretiminde ise bu kont-
rolün çok az olduğunu akta-
rarak, bu noktada küresel bir
plastik anlaşmasına duyulan
ihtiyacın hayati önemde oldu-
ğunu vurguladı. Anlaşmanın,
plastiklerin ve kimyasalların
üretimini merkeze koyduğuna
ve müzakerelerin özünde insan
sağlığı ve çevreye verilen tah-
ribatın yer aldığına değinen
Beeler, "Hala anlaşmanın bir
yapısı, maddeleri yok. Derleme
metin 77 sayfa gibi bir şey ve
bu metinde çok fazla anlaş-
mazlık vardı. Gelinen noktada
nihai bir anlaşma metninin
oluşturulması giderek zorlaşı-
yor çünkü petrol ve doğal gaz
ihraç eden birçok ülke anlaş-
manın plastik üretimi ve kim-
yasallar üzerinde bir kontrol
sağlamasını istemiyor." diye
konuştu. Beeler, Busan’da ya-
pılan son görüşmeleri tamamen
bir başarısızlık olarak değer-
lendirmenin doğru olmadığı
yorumunu yaparak, şunları
söyledi: "INC-5 görüşmesinin

bir başarısızlıkla sonuçlandığını
yazanlar oldu ama bizim bakış
açımıza göre INC-5'te çok iyi
sonuçlar da alındı. Neden mi?
Çünkü ilk olarak artık üzerinde
müzakere edebileceğimiz bir
zemin var. Şimdiye kadar olan
süreçlerle doğru yöne ilerliyo-
ruz ve anlaşmada plastik üre-
timi ile kimyasalların ele alın-
masını güçlü bir şekilde isteyen
100’den fazla ülke var. Örneğin
Fiji, eğer kimyasallar dahil edil-
mezse anlaşmada yer alma-
yacaklarını söyledi. Bu anlaş-
manın gerçekleşmesi için oy
birliği gerekiyor. Burada, an-
laşmayla plastik atıklardan
uzaklaşmayı değil, plastik üre-
timinden uzaklaşmayı hedef-
leyen anlamlı bir talep var."
Ülkelerin tutumları

Beeler, ekonomileri fosil ya-
kıt üretimine bağlı ülkelerin
farklı tutumlar sergilediğine
işaret ederek, şöyle devam etti:
"Kanada’ya, Norveç’e bakalım.
Bunlar da aslında, büyük fosil
yakıt ihracatçıları ama bu ül-
keler sorumluluk alma, plastik
ve kimyasallar meselesinin tar-
tışılması konusunda daha ılımlı.
Çünkü onlar da kimyasalların
olumsuz etkilerini istemiyor.
Ekonomileri ağırlıkla fosil yakıt
üretimine dayalı ve çoğu körfez
ülkesi bir grup ülke ihracatlarını
etkileyecek bir kontrolü iste-
miyor. Bunların müzakereler-
deki duruşu tamamen 'hayır'
üzerine. Sadece atık yönetimini
ve geri dönüşüm meselesini
konuşuyorlar. Yine de bu ül-
kelere karşı yaklaşık 100 ül-
kenin ciddi bir duruşu var ve
bu ülkeler plastikten uzaklaşma
konusunda güçlü bir tavır ser-
gilediler." lİSTANBUL-AA

Petrol üreticisi ülkelerin tutumları küresel
plastik anlaşmasını çıkmaza sokuyor
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İpotekli konut satışları 2024’te dip yaptı
Türkiye İstatistik Kurumunun (TÜİK)
2024 yılına ilişkin açıkladığı konut
satış istatistiklerinden derlenen ve-
rilere göre, 2024 yılında 1 milyon
478 bin 25 adet konut satılırken,
bunların 158 bin 486'sı ipotekli ger-
çekleşti. Böylece kredili satışların
toplamda aldığı pay yüzde 10,7'de
kaldı. Bu sayı, verilerin açıklanmaya
başlandığı son 12 yılda görülen en
düşük oran olarak kayıtlara geçti.
Buna rağmen konut satış adedi en
yüksek dördüncü veri oldu. İpotekli
satışların toplamdan aldığı pay bir
önceki yıl yüzde 14,5, 2022'de yüzde
18,9, 2021'de yüzde 19,7, 2020'de
yüzde 38,2, 2019'da ise yüzde 24,7
şeklindeydi. Son 12 yılda kredili sa-
tışların oran olarak en yüksek ger-
çekleştiği yıl yüzde 39,8 ile 2013'te
görüldü. Söz konusu yılda ipotekli
satış adedi ise 460 bin 112'ydi. Tür-
kiye genelinde adet bazında en yük-
sek ipotekli konut satışı 573 bin 337
ile 2020'de görüldü. Kovid-19 ted-
birlerinin uygulandığı ve sokağa çık-
ma yasağı gibi önlemlerin alındığı
2020 yılının haziran ayında kamu
bankalarınca başlatılan düşük faiz
oranları yüksek satış adetlerinde
etkili oldu. Söz konusu dönemde

konut kredisi oranları birinci elde
yüzde 0,64'e, ikinci elde ise yüzde
0,74'e çekilmiş ve bu sayede 2020'de
tüm zamanların yıllık rekoru kırıl-
mıştı. Gayrimenkul iktisatçısı Ahmet
Büyükduman, AA muhabirine yaptığı
açıklamada, kredi oranlarının satış
sayılarından daha çok kredili ve kre-
disiz konut satışlarının kırılımını et-
kilediğini belirterek, "Konut kredi
faizleri artınca ipotekli satışlar azal-
masına rağmen ipoteksiz satışlar ar-
tıyor, yani toplam satışlar pek etki-
lenmiyor. Geçen yıl ipotekli satışlar
dip yaparken ipoteksiz satışlarda 1
milyon 320 bin adetle rekor kırıldı."
dedi. Türkiye'de demografik dina-
mikler nedeniyle konut satışlarının
yıllık ortalama yüzde 2,2 artış gös-
termesi gerektiğini dile getiren Bü-
yükduman, şu ifadeleri kullandı:
"Bu nedenle 1,5 milyon adetlik satış
piyasanın hala gidecek yeri olduğunu
düşünüyorum. Bu açıdan bakınca 4
yıl önce 1,5 milyon olan konut sa-
tışlarının 1,6 milyonu geçmesi ge-
rekiyordu. 2025 yılında ipotekli sa-
tışlarının 225-250 bin bandında ge-
leceğini, toplam satış adetlerinin ise
1,55-1,6 milyon bandında olacağını
öngörüyoruz." lİSTANBUL-AA
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Türkiye'nin Ödeme Yöntemi
(TROY) logosuna sahip kart sayısı
2024 sonu itibarıyla önceki yıla
göre yüzde 100 artarak 50 mil-
yona ulaştı. Bankalararası Kart
Merkezi (BKM), TROY logolu
kartlara ilişkin 2024 verilerini
paylaştı. Buna göre, TROY logolu
kartlarla 2024'te gerçekleştirilen
işlemlerin tutarı bir önceki yıla
kıyasla 6 katına çıkarak 2,1 trilyon
lirayı geçti. TROY'un pazar payı
8 puanlık artışla yüzde 18,3 oldu.
Geçen sene TROY logolu kart sa-
yısı ise 2023'e göre yüzde 100
artarak 50 milyona ulaştı. Açık-

lamada görüşlerine yer verilen
BKM Genel Müdürü Ozan Deniz,
kartlı ödemeler sektörü için ol-
dukça stratejik bir konumda yer
alan TROY'un bu ivmesini gelecek
yıllarda da sürdürmek için çalış-
malara tüm hızıyla devam ettik-
lerini bildirdi. TROY'un güçlenerek
büyümesinin kendileri için en
önemli gündem maddesi oldu-
ğunu vurgulayan Deniz, TROY
logolu kartların Türkiye'de tüm
ticaret noktalarında ve e-ticaret
platformlarında yaygın kullanımını
sağladıklarını anlattı. Deniz, şehir
içi ulaşımda TROY'un kullanımının

artırılması için yaptıkları çalışma-
lardan bahsederek, şu ifadeleri
kullandı: "Akıllı telefonlar aracı-
lığıyla temassız ödeme yapılabil-
mesi, giyilebilir temassız ödeme
teknolojileri gibi yenilikler de
TROY'un büyümesine katkı sağ-
layacaktır. Öte yandan TROY'un
uluslararası alanda geçerliliğini
geliştirmeye yönelik işbirliklerini
de artırıyor ve buna yönelik önemli
yeni gelişmeleri de yakın zamanda
paylaşmayı planlıyoruz. 2025'te
en temel hedefimiz ise her kulla-
nıcıda en az bir TROY kart bu-
lunmasını ve kullanımda önceliğin

TROY olmasını sağlamaktır. Bu
sayede 2025'te TROY'un pazar
payının yüzde 30'a ulaşmasını
hedefliyoruz. Bu noktada
TROY'un en büyük gücü yine
ülkemizin markasını sahiplenerek
ve severek kullanan vatandaşla-

rımızın teveccühü olacaktır. Bu
gücün yanı sıra sektör paydaş-
larımızla el birliği ve güçlü kamu
desteğiyle TROY'un, gelişimini
sürdürerek yakın gelecekte lider
konuma geleceğine gönülden
inanıyoruz." lİSTANBUL-AA

Yerli yatırımcıların pay senedi var-
lıkları geçen yıl bir önceki yıla göre
yüzde 39 artarak 3,6 trilyon lirayı
aşarken, toplam finansal varlıkları
yüzde 32 yükselişle 29,8 trilyon lirayı
geçti. Türkiye Sermaye Piyasaları
Birliği (TSPB), Türkiye Cumhuriyet
Merkez Bankası (TCMB) ve Merkezi
Kayıt Kuruluşu (MKK) kaynakların-
dan derleyerek hazırladığı 2024 yılı
"Finansal Piyasa Özet Verileri"ni açık-
ladı. Buna göre, yerli ve yabancı ya-
tırımcıların toplam finansal varlıkları
2024'te yüzde 34 artarak 33 trilyon
723 milyar liraya ulaştı. Yerli yatı-
rımcıların pay senedi varlıkları ise
yüzde 39 büyüyerek 3 trilyon 606
milyar liraya çıktı. Geçen yıl enflas-
yonunun yüzde 44,38 olduğu düşü-
nüldüğünde pay senedi varlıkların-
daki büyümenin bu oranın altında
kaldığı görüldü. Bu varlıkların 1 tril-
yon 820 milyar lirasını bireysel yatı-
rımcılar, 1 trilyon 20 milyon lirasını
tüzel kişiler, 766 milyar lirasını ise
kurumsal yatırımcılar oluşturdu. Yer-
lilerin toplam finansal varlıkları yüzde
32 artarak 29,8 trilyon lirayı aştı. En
hızlı büyüme bir önceki yılda olduğu
gibi özel eurobond varlıklarında ya-
şandı. Yerli yatırımcıların özel euro-
bond varlıkları yüzde 120 artarak
958 milyar lirayı geçerken, kamu
eurobond varlıkları yüzde 24 yük-
selişle 1,8 trilyon liranın üzerine
çıktı. Verilere göre, yerli yatırımcıların
TL mevduat varlıkları 2024'te önceki
yıla göre yüzde 37 artışla 11 trilyon
651 milyar liraya çıktı. Döviz tevdiat
hesapları ise sadece yüzde 11 yük-
selişle 5 trilyon 748 milyar lira oldu.
Yerlilerin özel sektör borçlanma
araçları portföyü yüzde 43 artarak
331 milyar liraya ulaşırken, devlet
iç borçlanma senedi varlıkları yüzde
36,6 yükselişle 5 trilyon 588 milyar
lirayı geçti. Yerli yatırımcılara ait
pay senedi, varlığa dayalı menkul
kıymet, varlık teminatlı menkul kıy-
met, özel ve kamu eurobond, devlet
iç borçlanma senetleri, varant ve
sertifikadan oluşan sermaye piyasası
varlıklarının toplam finansal varlıklar
içerisindeki payı önceki yıl sonuna
göre 2,2 puan artarak yüzde 41,7'ye
yükseldi.  lİSTANBUL-AA

Yerli yatırımcıların
pay senedi varlıkları
2024’te 3,6 trilyon
lirayı aştı

icaret Bakanı
Ömer Bolat,  Suri-
ye'de başlayan iç

savaşın göç, terör ve Türkiye'nin
Orta Doğu'ya ve Körfez'e ticaret
akışının kesilmesi gibi etkilerinin
olduğunu söyledi. Geçen ay Su-
riye'de halk devrimiyle Esed re-
jiminin yıkıldığını hatırlatan Bo-
lat, "Yeni yönetim Türkiye ile
yakın işbirliği içinde. Yeni dö-
nemde Türkiye ile Suriye ara-
sında ekonomi, ticaret, yatırım
ve yeniden imar çalışmalarında
çok büyük ivme sağlanacak."
diye konuştu. Bolat, Türkiye'nin
sınır ötesi operasyonlarıyla Su-
riye'de ciddi bir bölgenin özgür-
lüğüne kavuşturulduğunu akta-
rarak, bunun neticesinde Esed
rejiminin güney sınırlarında her-
hangi bir kontrol ve denetiminin
kalmadığını bildirdi.

İç savaş döneminde Suriye'nin
ihtiyaçları nedeniyle gıda, inşaat
malzemeleri ve diğer unsurlarda
ciddi gümrük oranları olmadığını
belirten Bolat, yeni yönetimin
idareyi ele aldıktan sonra kamu
harcamaları için gelir toplamak
düşüncesiyle 11 Ocak'ta 6 bin
302 gümrük tarifesinde deği-
şikliğe gittiğini söyledi. Bolat,
bu çerçevede Suriye'nin, Türkiye,
Ürdün, Lübnan ve Irak sınırla-
rındaki gümrük kapıları da dahil
olmak üzere yeni ve ortak bir
gümrük vergisi rejimine geçtiğini
aktararak, şu değerlendirmelerde
bulundu: "Bunun neticesinde
Suriye'nin kuzeyine yapılan ih-

racatta bazı kalemlerde gümrük
vergilerinde artış, bazılarında
indirim oldu. Artışlar olunca Su-
riye'deki yeni yönetimin sadece
Türkiye'den giden ürünlere güm-
rük vergilerini çok büyük oran-
larda artırdığı ve Arap ülkeleri
için artırmadığı gibi maalesef
yanlış, maksatlı, bilgi kirliliği ya-
pan haberler olduğunu gözlem-
ledik."

Bu gelişmenin ardından Su-
riyeli yetkililerle temasa geçtik-
lerini anlatan Bolat, yeni yöne-
timin, bu kararı kamu harca-
malarını karşılayabilmek için al-
dığını ve sadece Türkiye'ye yö-
nelik bir uygulama olmadığını
ilettiğini aktardı. Bolat, Suriye'nin,
Türkiye'ye destekleri için şük-
ranlarını ifade ettiğini de bildi-
rerek, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Bizim kendilerine teklif ettiğimiz
unsurları da kabul ettiler. 2007'de
imzalanan Türkiye-Suriye Ser-

best Ticaret Anlaşması vardı. İç
savaş çıkınca bu anlaşma iki ta-
rafça da askıya alındı. Biz, 'En
geniş anlamda yeniden canlan-
dıralım, bir araya gelelim ve
ürün bazında gerekli çalışmaları
yapalım' teklifinde bulunduk ve
bu konuda olumlu düşündük-
lerini söylediler. Yani bir muta-
bakatımız var. İkincisi, temel ih-
tiyaç ürünlerinde gümrük vergisi
artışlarının Suriye içinde de yük-
sek enflasyon doğuracağı ika-
zında bulunarak bunlarda indi-
rime gitmelerinin faydalı olaca-
ğını, enflasyona engel olacağını
ifade ettik. Bize bakan yardım-
cımız başkanlığındaki teknik eki-
bin ziyaretinden bir gün sonra
269 üründe bunların arasında
süt, yumurta, un, demir çelik
ile plastik ürünler gibi inşaat
sektöründe ve gıda sektöründe
ihtiyaç duydukları temel ürün-
lerde çok ciddi gümrük vergisi

indirimleri yapmaya karar ver-
diklerini resmen bildirdiler."
"İhracatımızda
artış gerçekleşti"

Türkiye'den Suriye'ye ihracat
yapılamadığı ve tırların gümrük
kapılarında kilometrelerce uzun-
luktaki kuyrukta beklediği yö-
nündeki iddialara da yanıt veren
Bolat, Türkiye'nin rejim yıkıl-
madan önce geçen yıl Suriye'nin
kuzeyine 2,2 milyar dolar ihracat,
450 milyon dolar ithalat yaptığını
bildirdi. Bolat, Suriyeli yetkili-
lerin, "Türkiye'ye karşı asla tek
taraflı ve zorlaştırıcı bir karar
almamız düşünülemez, Şam'a
kadar olan bütün coğrafyada
Türk ürünleri satılabilmektedir."
ifadelerini kullandığını söyledi.
Bu ülkeye yönelik yılın ilk ayın-
daki dış ticaret rakamlarına da
dikkati çeken Bolat, şu değer-
lendirmede bulundu: "Ticaret
rakamına baktığımızda 1-25
Ocak 2024'te sadece Suriye'nin
kuzeyine 161 milyon dolar ih-
racatımız varken, bu yılın ilk 25
gününde ihracatımız yüzde 35,5
artışla 219 milyon dolara yük-
seldi. İhracat rakamları artışı
göstermekte. 'Suriye gümrük
vergilerini artırdı, Türkiye'den
mal almıyor' gibi suçlamalar ta-
mamen art niyetli, açgözlü, mak-
satlı ve mesnetsiz. Bunların doğru
olmadığını bir kez daha duyur-
muş oluyorum. Gümrük vergi-
leriyle ilgili 11 Ocak kararları
alındıktan sonra bu tarihle 25

Ocak arasındaki 14 günde ihra-
catımız 130 milyon dolar oldu.
Bu rakam 2024 yılının aynı dö-
neminde sadece 98 milyon do-
lardı. Suriye gümrüğü tek bir
rejim haline geldikten sonra bile
ihracatımızda yüzde 33 artış
gerçekleşti."
"İhracat rakamlarını
araç sayıları da
doğruladı"

Bolat, araç sayısının da bu
gelişmeyi doğruladığını, Ha-
tay'daki Cilvegözü, Zeytindalı
ve Yayladağı gümrük kapıların-
dan 15-20 Ocak'ta 532 aracın
Suriye'ye geçtiğini söyledi. Bu
yılın ilk 5 gününde 527 aracın
Suriye'ye gittiğine dikkati çeken
Bolat, "Yani 11 Ocak'tan önceki
araç sayısından daha fazla tırımız
Suriye'ye ihracat taşıması yap-
mıştır. Öncüpınar, Çobanbey,
Karkamış, Akçakale, Ceylanpınar
kapılarına baktığımızda da 1-5
Ocak'ta günde 344 tırımız ihracat
taşıması yaparken, 15-20 Ocak'ta
484 aracımız taşımacılık yapıyor.
'Suriye Türkiye'den ithalatı dur-
durdu, yüksek gümrük vergileri
uyguladı' gibi ithamların doğru
olmadığını hem artan ihracatımız
hem de artan ihracat tır taşıma-
larımız yalanlamaktadır." ifade-
sini kullandı. Bolat, Suriyeli yet-
kililerin, ülkedeki yeniden imar
faaliyetlerinde Türk inşaatçıla-
rının tecrübelerinden yararlan-
mak istediklerini dile getirdik-
lerini anlattı. lANKARA-AA

T

Türk firmanın geliştirdiği
itfaiye araçları Suudi
Arabistan’da üretilecek
İzmir'de kurulan ve çok sayıda
ülkeye ihracat yapan şirketin
geliştirdiği itfaiye araçları, iş
birliği kapsamında Suudi Ara-
bistan'da kurulacak fabrikada
üretilecek. Stratejik ortaklık kap-
samında Saudi Sicli, Türk fir-
masının geliştirdiği itfaiye araç-
larını Suudi Arabistan'da kura-
cağı fabrikada, Volkan İtfaiye
lisansıyla üretecek. Ayrıca Suudi
Arabistan'da üretimi yapılma-
yacak olan endüstriyel itfaiye
araçları, merdivenli itfaiye araç-
ları ve havalimanı kurtarma ve
yangınla mücadele araçları için
de dağıtım ve servis hizmetleri
sağlanacak. Volkan İtfaiye Araç-
ları Yönetim Kurulu Başkanı İsa
Tecim, ticaret hayatına torna
tesviyecisi olarak başladığını
söyledi. Tecim, 1972 yılında as-
kerlik görevini yaptığı sırada
bir evde çıkan yangına müda-
hale ettiklerini, yangında nine
ve torununun itfaiye aracı ol-
maması nedeniyle vefat ettiğini

belirterek, bu olaydan etkile-
nerek askerlik dönüşü itfaiye
aracı üretmeye karar verdiğini
ifade etti. AR-GE'ye çok önem
verdiklerini dile getiren Tecim,
geliştirip ürettikleri araçları 40
ülkeye ihraç ettiklerini kaydetti.
Tecim, ihracatın yanında tek-
noloji transferi de yaptıklarını,
Suudi firma ile de bu kapsamda
yeni bir iş birliğine imza attık-
larını vurgulayarak, sözlerini
şöyle sürdürdü: "Bugüne kadar
dünyanın farklı ülkelerinden,
daha ziyade Avrupa'dan itfaiye
araçları alıyorlardı ama Volkan'ın
kalitesini incelemişler, bizimle
görüştüler. Teknoloji transferi
yapacağız. Normal, klasik itfaiye
araçlarını orada üreteceğiz. Ra-
fineri, havalimanı söndürme
araçları, yüksek metrajlı mer-
divenler gibi teknolojik araçları
burada üreteceğiz. Onlara ba-
yilik yetkisi de verdik. Bizim
ürünlerimizi orada bayi olarak
dağıtacaklar." lİZMİR-AA

Tesla, AB’nin Çin yapımı
elektrikli otomobillere vergi
kararını mahkemeye taşıdı FO
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Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Suriye'ye yönelik ihracat artışına dikkati çekerek, "1-25 Ocak 2024'te sadece Suriye'nin kuzeyine
161 milyon dolar ihracatımız varken, bu yılın ilk 25 gününde ihracatımız yüzde 35,5 artışla 219 milyon dolara yükseldi" dedi.

Türkiye’nin Suriye ile ticareti yeni yıla hızlı başladı

TROY logolu kart sayısı 50 milyona ulaştı
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Tesla, Avrupa Birliği'nin
(AB) Çin yapımı elektrikli
otomobillere ilave gümrük
vergisi uygulama kararına
karşı hukuki süreç başlattı.
Merkezi Lüksemburg'da bu-
lunan ve Birliğin en üst
mahkemesi olan Avrupa
Adalet Divanı'nın kayıtlarına
göre, Tesla, AB Komisyo-
nunun Çin yapımı elektrikli
araçlara yönelik tarifelerine
resmi itiraz başvurusu yaptı.
Böylece, BYD, Geely, SAIC
gibi Çinli üreticiler ve
BMW'nin ardından Tesla da
AB'nin Çin yapımı elektrikli
otomobillere yönelik güm-
rük vergilerine karşı hukuki
sürece girmiş oldu. Tesla,
Çin fabrikasında üretilen
araçları da Avrupa piyasa-
sına gönderiyor. AB'nin ka-

rarı ile diğerlerinden daha
düşük olmakla beraber Tes-
la'ya da ilave gümrük vergisi
uygulamaya girdi. AB Ko-
misyonu, geçen yılın ekim
ayında Çin'de üretilen elek-
trikli otomobillere yönelik
sübvansiyon karşıtı soruş-
turmasını tamamlayarak, bu
ülkeden Avrupa'ya elektrikli
otomobil ithalatına gümrük
vergileri getirmişti. Bu kap-
samda AB, yürürlükteki yüz-
de 10'luk vergiye ilave olarak
Tesla'nın Çin'de üretilen mo-
dellerine yüzde 7,8, BYD'ye
yüzde 17, Geely’e yüzde
18,8, soruşturmada işbirliği
yapan üreticilere yüzde 20,7,
SAIC ve işbirliği yapmayan
diğer şirketlere ise yüzde
35,3 düzeyinde ek vergi koy-
du. lBRÜKSEL-AA
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Tarım ve Orman Bakanı İbrahim
Yumaklı “2023 yılında Cumhuriyet
tarihimizde bitkisel üretim rekoru
kırıldı, 139 milyon tonla. Son 22
yılda bu oranda yüzde 42’lik artış
olduğunu görüyoruz” dedi. Dün-
yada kooperatif işletmelere dikkat
çekilmesi, kooperatifler eliyle top-
yekun bir ekonomik ve sosyal kal-
kınma hedefiyle, Birleşmiş Milletler
(BM) tarafından 2025 yılı "Ulus-
lararası Kooperatifler Yılı" ilan edil-
di. Bu çerçevede TOBB ev sahipli-
ğinde Ticaret Bakanı Ömer Bolat,
Tarım ve Orman Bakanı İbrahim
Yumaklı ile Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakanı Mahinur Özdemir Göktaş’ın
katılımıyla ‘Uluslararası Koopera-
tifler Yılı Açılış Töreni’ düzenlendi.
Program çerçevede bir konuşma
gerçekleştiren Bakan Yumaklı, ta-
rımsal hasılada emeği geçen çiftçiye
ve kooperatiflere teşekkür ederek,
“2023 yılında Cumhuriyet tarihimin
bitkisel üretim rekoru kırıldı, 139
milyon tonla. Son 22 yılda bu ora-
nın yüzde 42’lik artış olduğunu
görüyoruz. Bu başarı sadece ülke
literatürümüze giren bir başarı de-
ğil. Bugün, Türkiye tarımsal hasıla

da Avrupa’da 1. sırada, Dünyada
ise ilk 10 ülke arasında yer alıyoruz”
ifadelerini kullandı. Bakan Yumaklı,
Türkiye’nin tarımsal alt yapısını
gerçekleştirilen ihracat rekorları
ile taçlandırdıklarına dikkati çe-
kerek, “Bu rakamda 2023 yılında
31 milyar dolar ile gerçekleşmişti.
İnşallah bu başarıyı, 2024 yılında
resmi rakamlar açıklandığında gö-
receğiz ki bu rakam 32 milyar do-
larların üzerine çıkmış olacak” de-
ğerlendirmesini yaptı. Kooperatif-
lerin alt yapısını güçlendirmek ve
üreticiye daha iyi hizmet verebil-
meye amaçladıklarını aktaran Ba-
kan Yumaklı, “Son dönemde bir
çalışma başlattık. Kooperatiflerin
derecelendirmesi konusu. Yaklaşık
11 bin tarımsal kooperatif var. Biz
kooperatiflerimizi derecelendirelim.
Onları kurumsal olanla olmayanı
ayıralım. Onları birleştirmeyi ve
birlikte iş yapmaya yönlendirelim.
11 bin tarımsal kooperatif içeri-
sinden başvuru sayısı sadece 249
oldu. Bunları değerlendirdik. 105
örgüt, birinci derecede tarımsal
örgüt olarak ilan ettik” şeklinde
konuştu. lANKARA-İHA

İbrahim Yumaklı: ‘2023 yılında bitkisel 
üretimde 139 milyon ton ile rekor kırıldı’
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Meclis 28. Yasama 
Dönemi’nde 6 araştırma
komisyonu kurdu

TBMM'de oluşturulan 6 Meclis
Araştırma Komisyonu çalışmalarını
sürdürürken, Bolu Kartalkaya'daki
otel yangınına ilişkin Meclis Araş-
tırması açılmasına yönelik öner-
gelerin Genel Kurulda kabul edil-
mesi halinde 7'nci komisyon ku-
rulacak. TBMM'de, Erzincan'daki
maden kazasından bebek ölüm-
lerine, kadına şiddetten çocuk is-
tismarına, yapay zekadan balıkçılık
ve su ürünleri sektörüne kadar
sorunların araştırılmasına yönelik
6 Meclis Araştırma Komisyonu ku-
ruldu. Kartalkaya'daki otel yangı-
nına ilişkin Meclis araştırması açıl-
masına yönelik önergelerin Genel
Kurulda kabul edilmesi durumun-
da 28'inci Yasama Dönemi'nde ku-
rulan Meclis araştırma komisyon-
larına bir yenisi daha eklenecek.
Yapılan derlemeye göre, 28. Yasa-
ma Dönemi'nde Meclis'te 6 araş-
tırma komisyonu kuruldu. Çalış-
malarını sürdüren araştırma ko-
misyonları şöyle sıralandı:

"- Bazı Özel Sağlık Kuruluşla-
rında Yaşanan Bebek Ölümlerinin
Tüm Yönleriyle Araştırılması, Özel
Sağlık Kuruluşlarının Yenidoğan,
Çocuk, Engelli ve Yaşlılarla İlgili
Bakım Servislerindeki Uygulama-
larının ve Mevzuatın İncelenerek
Alınması Gereken Tedbirlerin Be-
lirlenmesi Amacıyla Kurulan Meclis
Araştırması Komisyonu,

- Kadınların Her Türlü Şiddet
ve Ayrımcılığa Maruz Kalmalarının
Önlenerek Bu Alandaki Mevcut
Düzenlemelerin Gözden Geçirilmesi
ve Alınması Gereken Ek Tedbirlerin
Belirlenmesi Amacıyla Kurulan
Meclis Araştırması Komisyonu,

- Çocukların Her Türlü Şiddet,
İhmal ve İstismardan Korunarak
Akıl, Ruh ve Beden Sağlıklarının
Gelişimi İçin Alınması Gereken
Tedbirlerin Belirlenmesi Amacıyla
Kurulan Meclis Araştırması Ko-
misyonu,

- Yapay Zekanın Kazanımlarına
Yönelik Atılacak Adımların Belir-
lenmesi, Bu Alanda Hukuki Alt-
yapının Oluşturulması ve Yapay
Zeka Kullanımının Barındırdığı
Risklerin Önlenmesine İlişkin Ted-
birlerin Belirlenmesi Amacıyla Ku-
rulan Meclis Araştırması Komis-
yonu. TBMM-AA
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ürkiye'ye resmi ziyaret
gerçekleştiren Bosna
Hersek Parlamentosu

Temsilciler Meclisi Başkanı Denis
Zvizdic ile Meclis'te bir araya geldi.
Kurtulmuş ve Zvizdic, baş başa
ve heyetler arası görüşmenin ar-
dından ortak basın toplantısı dü-
zenledi. Bosna Hersek Parlamen-
tosu Temsilciler Meclisi Başkanı
Zvizdic ve heyetini TBMM'de ağır-
lamaktan duyduğu memnuniyeti
dile getiren Kurtulmuş, görüşme-
lerinde, hem iki ülkeyle hem de
küresel ve bölgesel konularla ilgili
konuları detaylı ele aldıklarını
ifade etti. Bosna Hersek'in güvenlik
ve istikrarının Türkiye için Bal-
kanlar'daki en önemli hususlardan
birisi olduğunu belirten Kurtulmuş,
"Bosna Hersek, tarihi ve kültürel
olarak derin bağlarımızın olduğu,
yakın tarihinde büyük acılar çek-
miş, büyük zulümler görmüş olan
bir halkın mücadele sonucunda
bağımsızlığını kazanmış olduğu
bir cumhuriyettir ve Bosna Hersek
Cumhuriyeti, kıyamete kadar, ile-
lebet istikrar içerisinde, ekonomik
ve siyasi istikrarıyla, toprak bü-
tünlüğüyle ve egemenliğiyle ya-
şayacaktır. Türkiye olarak Bosna
Hersek halklarının her bakımdan
yanlarında olduğumuzu bir kere
daha bu ziyaret dolayısıyla ifade
etmek isterim." diye konuştu.

Büyük türbülans yaşanan bir
dönemden geçildiğine işaret eden
Kurtulmuş, Türkiye olarak bölgede
olduğu gibi, özellikle iç çelişkilerin
yoğun olarak yaşandığı Balkan
coğrafyasında da bütün Balkan
ülkeleri arasında istikrar ve gü-
venliğin sağlanmasına önem ver-
diklerini vurguladı. Kurtulmuş,
Balkanlar'da istikrarı esas alan
"Balkan vizyonu" ile Türkiye'nin,
Balkan ülkelerinin tamamıyla ya-

kın ilişkiler geliştirdiğini, ülkeler
arasında dostluğun, dayanışmanın,
işbirliğinin artırılması için her
türlü imkanı seferber ettiğini dile
getirerek, "Bosna Hersek Cum-
huriyeti'nin bundan sonraki süreçte
de Türkiye olarak yanında yer
alacağımızı, Bosna Hersek'in her
türlü müşkülünde kendisiyle bir-
likte hareket edeceğimizi bu resmi
ziyaret dolayısıyla ifade etmek is-
terim." dedi. Türkiye olarak, Bosna
Hersek'teki bütün siyasi gelişmeleri
yakinen takip ettiklerinin altını
çizen Kurtulmuş, şunları kaydetti:
"Bosna'nın toprak bütünlüğüne,
Dayton Antlaşması dolayısıyla ka-
zanmış olduğu ulusal egemenli-
ğine ve egemenlik haklarına so-
nuna kadar saygılıyız ve herkesin
Bosna Hersek'in uluslararası sta-
tüsünden kaynaklanan egemenlik
haklarına saygılı davranmasının
şart olduğu kanaatindeyiz. Bu çer-
çevede zaman zaman özellikle
Sırp entitesindeki bazı aşırı fikirlere
sahip olan siyasetçilerin Bosna
Hersek'in bütünlüğünü zedele-
meye yönelik sözlerini, eylemlerini
dikkatle takip ettiğimizi ve bunun
da bölge barışına hiçbir şekilde
katkı sağlamayacak ütopik, hayali
birtakım fikri arka plana sahip
olduğunu söylemek isterim. Bosna
Hersek, uluslararası hukuktan kay-
naklanan bu egemenlik haklarını
sonuna kadar kullanacak ve barış,
huzur, birlik ve bütünlük içerisinde
daha ileri bir ülke olarak yoluna
devam edecektir."

TBMM Başkanı Kurtulmuş, Tür-
kiye'nin, Bosna Hersek'in Avrupa
Birliğine (AB) giriş sürecinde her
zaman destekçisi olduğunu belir-
terek, bu konuyu her uluslararası
toplantıda dile getirmeye gayret
ettiklerini söyledi. Bosna Hersek
ile ticari, kültürel alandaki ilişkileri

de her geçen gün artırdıklarını
ifade eden Kurtulmuş, ikili ticaret
hacminin en kısa sürede 2 milyar
dolar hedefini aşmasını, ekonomik
ilişkilerin köklü bir şekilde yoluna
devam etmesini arzu ettiklerini
anlattı. Bosna Hersek sınırları içe-
risinde faaliyet gösteren 200'e ya-
kın Türk şirketinin varlığının ikili
ilişkilerdeki ticaretin önemini gös-
terdiğine dikkati çeken Kurtulmuş,
"Önümüzdeki süreçte, hem orada
faaliyet gösteren şirketlerimizin
sayısının artması hem de orada
gerçekleştirilen projelerin sayısının
artması bakımından iki ülke ara-
sında ortak bir anlayışın olduğunu
ifade etmek isterim." şeklinde ko-
nuştu. Türkiye ile Bosna Hersek
arasındaki kültürel ilişkilere önem
verdiklerinin altını çizen Kurtul-
muş, bu yıl, Bosna Hersek'in ilk
Cumhurbaşkanı Aliya İzzetbego-
viç'in 100. doğum yıl dönümü ol-
duğunu, bu kapsamda TBMM
bünyesinde, Ankara'daki iki üni-
versiteyle birlikte İzzetbegoviç'i
anacak bir kültürel etkinliği ger-
çekleştireceklerini bildirdi.

Kurtulmuş, 11 Temmuz'un
Srebrenitsa Katliamı'nın anma
günü olduğunu dile getirerek, İz-
zetbegoviç'in, "Sakın Srebrenitsa
soykırımını unutmayın, çünkü
unutulan soykırım, tekrarlanır."
sözlerini anımsattı. Dünyanın, uy-
gar batının gözü önünde 1995'te,
tam da Avrupa'nın ortasında Sreb-
renitsa soykırımının yaşandığını
hatırlatan Kurtulmuş, son 1,5
yıldır da yine dünyanın gözü
önünde, hatta büyük dünya ül-
kelerinin destekleri ve cesaretlen-
dirmeleriyle İsrail Başbakanı Bin-
yamin Netanyahu ve çetesi tara-
fından büyük bir soykırımın Gazze
başta olmak üzere Filistin top-
raklarında icra edildiğini söyledi.

Kurtulmuş, şu ifadeleri kullandı:
"Son görüntülere baktığınız za-
man, özellikle Gazze'de kuzeye
doğru geçişlerin sağlanması için
iki taraf arasında varılan anlaşma
sonucu ortaya çıkan görüntüler,
inanın ki insana 1995'te köyle-
rinden, yurtlarından, kasabala-
rından, şehirlerinden edilen Boş-
nak halkın kafileler halinde uzun
yürüyüşlerle güvenli bölgelere
geçişlerinin görüntülerini hatırla-
tıyor. İnanın ki 1995'ten 2025'e
hiçbir şey değişmemiş. Bu kadar
büyük laflara, bu kadar büyük
uluslararası kurum ve kuruluşa
rağmen, insanlıktan nasibini al-
mayanların icra ettiği soykırımlar,
maalesef masum halkların hayat-
tan koparılmasına vesile olmuştur.
Bir kere daha hem Srebrenitsa
katliamında hayatını kaybedenleri
rahmetle anıyorum hem de 1,5
yıldır Gazze'de devam eden, bu
insanlığın gördüğü en büyük soy-
kırımlardan birisi olan, Gazze soy-
kırımında hayattan koparılan 50
bin şehidimizi rahmetle anıyorum.
Ümit ediyorum ki bundan ne
Srebrenitsa soykırımı gibi ne Gazze
soykırımı gibi insanlık suçları bir
daha işlenmesin ve dünya işlene-
cek olan bu suçlara karşı duyarlı
olarak tedbirlerini önceden geliş-
tirebilsin."

Konuşmaların ardından TBMM
Başkanı Kurtulmuş ile Bosna Hersek
Temsilciler Meclisi Başkanı Zvizdic,
gazetecilerin sorularını yanıtladı.
TBMM Başkanı Kurtulmuş, Bolu
Kartalkaya'daki otel yangınına ilişkin
TBMM'de kurulacak araştırma ko-
misyonuna ilişkin soru üzerine,
son yıllardaki en büyük felaketler-
den birisinin yaşandığını ve 78 ki-
şinin hayatını kaybettiğini anımsattı.
Bu olay dolayısıyla milletin yüre-
ğinin parçalandığını, derin bir hü-

zünle anbean ilk andan itibaren
gelişmelerin herkes tarafından takip
edildiğini anlatan Kurtulmuş, şunları
kaydetti: "Öncelikle kesinlikle şunu
söylemek isterim. 'Ama, fakat' her-
hangi bir şekilde mazerete sığın-
madan, bu olayla ilgili kimin, kim-
lerin kusuru varsa, noksanı varsa,
eksiği varsa, hatası varsa, bunlar
ortaya çıkarılmalı ve milletin bu
derin üzüntüsünü bir şekilde ha-
fifletmek ve adaleti tesis etmek
için mahkemeler önünde, kim so-
rumluysa hesabını vermelidir. Bun-
dan hiçbir şekilde hiç kimsenin
kaçışı yoktur, olmamalıdır. Bu sa-
dece bir davanın sonuçlanması,
bir davanın görülmesinin ötesinde,
maalesef bu tür olaylar karşısında
milletimizin içinde zaman zaman
ortaya çıkan cezasızlık algısının
da ortadan kaldırılması bakımın-
dan şarttır."

Bolu Kartalkaya'dan sonra
Konya'da da bir binanın çöktü-
ğünü, orada da iki kişinin vefat
ettiğini hatırlatan Kurtulmuş,
Konya ve Kartalkaya'daki bu olay-
ların milletin tamamı için ve
özellikle sorumluluk sahibi olan-
lar için bir ders olması gerektiğini
vurguladı. Yapılması gereken
işleri sorumluların yerine getir-
mesi gerektiğini ifade ederek,
"Bununla ilgili olarak herkes, bu-
rada hiç kimseyi ayırt etmeden
söylüyorum, herkes üzerine dü-
şen sorumluluklarını eksiksiz ola-
rak yerine getirirse, bu anlamda
karşılaştığımız bu sorunların
önemli bir kısmıyla da karşılaş-
mamız mümkün olmayabilirdi.
Adalet Bakanlığı bir bilirkişi he-
yetini, İstanbul Teknik Üniversi-
tesinden görevlendirilmiş bir bi-
lirkişi heyetini burada vazifelen-
dirdi. Bunlar da bilgileri topladılar,
topluyorlar." dedi. lTBMM-AA

T

Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı
Mahinur Özdemir Göktaş, "Eği-
timden finansmana, yenilikçi uy-
gulamalardan uluslararası işbir-
liklerine kadar her alanda koo-
peratiflerimizin yanında olmaya
devam edeceğiz." dedi. Bakan
Göktaş, TOBB Konferans Salo-
nu'nda düzenlenen "2025 Ulus-
lararası Kooperatifler Yılı Açılış
Töreni"nde yaptığı konuşmada,
2025 Uluslararası Kooperatifler
Yılı'nın, dünyada kooperatifçilik
anlayışının geniş bir vizyon ka-
zanmasını sağlayacağını belir-
terek, hızlandırdıkları çalışma-
larla ekonomik ve toplumsal ka-
zanımların artmasına katkı su-
nacağını söyledi. Ekonomik ve
ticari hayatın en önemli aktör-
lerinden birinin kooperatifler ol-
duğunun altını çizen Göktaş,
kooperatif ağının herkesin ortak
emeği ve inancıyla büyüdüğünü
dile getirdi. Türk kooperatifçilik
modeli olarak adlandırdıkları bu
ekonomik sistemin, uluslararası
alanda güçlü bir örnek haline
geldiğini anlatan Bakan Göktaş,
modelin başarısının temelinde
dayanışma kültürü, yerel kal-
kınmaya katkı, sürdürülebilir ve
yenilikçi çözümler üretmesinin
yer aldığını kaydetti. Göktaş,
Türk kooperatiflerinin yerel de-
ğerleri küresel pazarlara taşıdı-
ğına işaret ederek, "Böylece hem

ülkemizin ekonomisine hem de
uluslararası ticarete katkı sunu-
yor. Kadınların ve gençlerin iş
gücüne katılımında, dezavantajlı
grupların ekonomik sisteme dahil
olmalarında öncü bir rol oynu-
yor." diye konuştu. Bakanlık ola-
rak, kadın kooperatifleri alanında
farkındalık oluşturmak için ça-
lıştıklarını vurgulayan Göktaş,
tüm çalışmalarda en önemli reh-
berlerinin, "Kadının Güçlenmesi
Strateji Belgesi ve Eylem Planı"
olduğunu belirtti. Göktaş, kadın
kooperatiflerini ve girişimciliğini
teşvik edip, kadınların iş haya-
tında daha aktif rol almaları için
çalışmalar yürüttükleri bilgisini
vererek, şöyle devam etti: "Bu-
güne kadar 81 ilimizde düzenle-
diğimiz çalıştay ve eğitim prog-
ramlarıyla toplam 45 bin kişiye
ulaştık. 1012 yeni kadın koope-
ratifinin kurulmasına destek ol-
duk. Kadınların Kooperatifler Yo-

luyla Güçlendirilmesi Projesi kap-
samında gerçekleştirdiğimiz eği-
timlerle yaklaşık 15 bin kişiye
eğitim sunduk. Kadın koopera-
tiflerimizin ihtiyaçlarını gidermeye
yönelik çözümler üretiyoruz. Çün-
kü biliyoruz ki zaman zaman sı-
kıntılarla karşılaşabiliyorlar. Yine
kadın kooperatiflerinin ürünle-
rinin bu topraklara has olduğunu
gösteren 'coğrafi işaret' almaları
için destek oluyoruz."

"Bugün, Türkiye'nin dört bir
yanında ekonomiyi güçlendiren,
yerel kalkınmaya ve dayanışma
kültürüne katkı sağlayan kadın
kooperatiflerimizle gurur duyu-
yoruz." ifadesini kullanan Göktaş,
bunların her birinin pek çok farklı
alanda faaliyet gösterdiğini, hem
ulusal hem de uluslararası dü-
zeyde büyük başarılara imza at-
tığını söyledi. Göktaş, kadınların
ekonomik ve sosyal hayata katı-
lımını artırmanın sadece kadınları

güçlendirmekle kalmayacağını
dile getirerek, "Aynı zamanda
daha adil, daha eşit ve daha
güçlü bir toplum inşa eder. Kadın
kooperatifleri, bu değişimin ve
dönüşümün yapı taşlarıdır ve on-
ların desteklenmesi, bir ülkenin
geleceğinin desteklenmesi de-
mektir. Bu inançla, 23 yıldır Sayın
Cumhurbaşkanımızın liderliğinde
kadın istihdamını artıran pek çok
çalışmaya imza attık." diye ko-
nuştu. Kadınların sahip olduğu
gücü ve potansiyeli ortaya çıkar-
mak için kararlılıkla çalıştıklarını
anlatan Göktaş, "Unutmayalım
ki bir toplum, kadınları ile güç-
lüdür ve kadınların gücüyle ku-
rulan kooperatifler, ekonomik
fayda sağlamanın ötesinde, da-
yanışmayı, paylaşmayı ve birlikte
büyümeyi öğretiyor. Bugün biz-
lere düşen görev, kadın koope-
ratiflerimizi desteklemek ve bu
yapıların sürdürülebilirliğini gü-
vence altına almaktır." ifadelerini
kullandı. Bakan Göktaş, Uluslar-
arası Kooperatifler Yılı'nın bir
başlangıç olmasını ve kadın koo-
peratiflerinin yükselişine şahitlik
eden döneme kapı açmasını te-
menni ederek, "Biz de, eğitimden
finansmana, yenilikçi uygulama-
lardan uluslararası işbirliklerine
kadar her alanda kooperatifleri-
mizin yanında olmaya devam
edeceğiz." dedi. lANKARA-AA

Bakan Göktaş: Ekonomiyi güçlendiren
kadın kooperatiflerimizle gurur duyuyoruz

TBMM Başkanı Nu-
man Kurtulmuş,

Kartalkaya'daki otel
yangınına ilişkin,

"Kimin, kimlerin ne
şekilde eksiği, ku-
suru, hatası varsa
bunlar ortaya çıka-
rılmalı ve mahkeme
önünde hesap so-
rulmalıdır." dedi.

Kurtulmuş: Kartalkaya’daki 
otel yangınında kimlerin 
hatası varsa mahkeme 
önünde hesap sorulmalı

Kurtulmuş: Kartalkaya’daki 
otel yangınında kimlerin 
hatası varsa mahkeme 
önünde hesap sorulmalı
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önünde hesap sorulmalı

Kurtulmuş: Kartalkaya’daki 
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hatası varsa mahkeme 
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CHP'de, düzenlenecek bir sonraki
genel seçim için Cumhurbaşkanı
adayı olacak ismin, "ön seçim"
yöntemiyle belirlenmesinin üze-
rinde duruluyor. AA muhabirinin
parti kaynaklarından edindiği bil-
giye göre, CHP'de, düzenlenecek
ilk genel seçim için Cumhurbaşkanı
adayının belirlenmesi noktasında
parti içi demokrasi yollarının aktif
biçimde kullanılması hedefleniyor.
Son dönemde yapılan Merkez Yö-
netim Kurulu (MYK) ve Parti Mec-
lisi (PM) toplantılarında gündeme
gelen aday belirleme sürecinde,
parti tüzüğünde yer alan yöntem-
lerden birinin uygulanması bekle-
niyor. Parti tüzüğü gereği, Cum-
hurbaşkanı adayı, seçmen yokla-
ması, ön seçim, aday yoklaması,

merkez yoklaması yöntemlerinden
biriyle belirleniyor. Hangi yöntemin
uygulanacağına ise PM karar ve-
riyor. Seçmen yoklaması, seçmen
kütüğünde kayıtlı seçmenlerin ka-
tılımıyla yapılırken, ön seçim, üye
kütüğünde kayıtlı üyelerin katılı-
mıyla gerçekleştiriliyor. Aday yok-
lamasında, partide belli görevlere
seçilmiş olan delegelerin katılımı
esas alınırken, merkez yoklama-
sında ise adayı PM saptıyor. Bu
kapsamda en çok üzerinde durulan
seçenek, ön seçim uygulaması ola-
rak görülüyor. Partinin en yetkili
karar organı PM tarafından ön se-
çim kararı alınması halinde, CHP'nin
Cumhurbaşkanı adayı, yaklaşık 1,5
milyon parti üyesine sorularak be-
lirlenecek. lANKARA-AA

İstanbul Valiliği, bu yıl kentte
toplantı ile gösteri yürüyüşü
yapılabilecek yer ve güzergah-
ları duyurdu. Valilikten yapılan
açıklamada, temel hak ve öz-
gürlüklerden olan, anayasa ve
yasalarla güvence altına alınan
toplantı ve gösteri yürüyüşleri
hakkının özgür bir ortamda,
anayasa ve kanunlarla belirtilen
esaslar çerçevesinde kullanıl-
masının kamu düzeni ve gü-
venliği açısından önem arz
ettiği belirtildi. Bu hakkın kul-
lanımının "Toplantı ve Gösteri
Yürüyüşleri Kanunu" ile şekil-
lendiği kaydedilen açıklamada,
"İlgili kanunun 6. maddesinde
'İl ve ilçelerde toplantı ve gösteri
yürüyüşü yer ve güzergahı,
kamu düzenini ve genel asayişi
bozmayacak, vatandaşların
günlük yaşamını aşırı ve kat-
lanılamaz derecede zorlaştır-
mayacak şekilde ve 22. mad-
denin birinci fıkrasında sayılan
sınırlamalara uyulması kaydıyla
Türkiye Büyük Millet Mecli-
sinde grubu bulunan siyasi par-
tilerin il ve ilçe temsilcileri ile
güzergahın geçeceği ilçe ve il
belediye başkanlarının, en çok
üyeye sahip üç sendikanın ve

kamu kurumu niteliğindeki
meslek kuruluşlarının il ve ilçe
temsilcilerinin görüşleri alınarak
mahallin en büyük mülki amiri
tarafından belirlenir. İl ve ilçenin
büyüklüğü, gelişmişliği ve yer-
leşim özellikleri dikkate alınarak
birden fazla toplantı ve gösteri
yürüyüşü yer ve güzergahı be-
lirlenebilir' hükmü ile aynı ka-
nunun uygulanmasına dair yö-
netmeliğin 3. maddesinde 'Her
yıl ocak ayında mahallin en
büyük mülki amiri tarafından
belirlenir' hükmü yer almakta-
dır." ifadelerine yer verildi. Açık-
lamada, ilgili mevzuat hüküm-
leri doğrultusunda 2025 yılı
toplantı ve gösteri yürüyüş
alanları olarak belirlenen nok-
talar şöyle sıralandı: "Adalar'da
Büyükada Atatürk Meydanı,

Arnavutköy'de 15 Temmuz De-
mokrasi ve Şehitler Meydanı
ile Hadımköy Bölge Parkı, Av-
cılar'da Avcılar İDO İskelesi
otopark alanı, Bağcılar'da Bağ-
cılar Meydanı ve Kirazlı Metro
İstasyonu otopark alanı ile San-
caktepe Mahallesi Çarşı Caddesi
yürüyüş güzergahı, Başakşe-
hir'de Gölet tören alanı, Bay-
rampaşa'da Yahya Kemal Cad-
desi  Uygur Caddesi ve Demir-
kapı Caddesi  Atışalanı Caddesi
kesişimi alanı, Beykoz'da Kü-
çüksu Çayırı alanı, Beylikdü-
zü'nde Cumhuriyet Caddesi Et-
kinlik Alanı, Çatalca'da Cum-
huriyet Meydanı ile Mehmetçik
Meydanı (perşembe günleri
hariç), Çekmeköy'de Taşdelen
Mahallesi Turgut Özal Caddesi
ve Hamidiye Mahallesi Barış-

yolu Caddesi, Esenler'de Birlik
Mahallesi Meydanı ile Mustafa
Şentop Caddesi  Recep Tayyip
Erdoğan Bulvarı kesişimi oto-
park alanı, Esenyurt'ta Necmi
Kadıoğlu Stadyumu önü ve
Cumhuriyet Meydanı ile Turgut
Özal Stadyumu önü, Fatih'te
Yenikapı Sahil Miting Alanı,
Güngören'de 15 Temmuz Şe-
hitler Parkı, Kartal'da Kartal
Meydanı, Küçükçekmece'de
Fevzi Çakmak Meydanı, Mal-
tepe'de Maltepe Sahil Miting
Alanı, Pendik'te Pendik Cumar-
tesi Pazarı alanı (cumartesi
günleri hariç), Sancaktepe'de
Samandıra Meydanı ile De-
mokrasi Caddesi'nde eski An-
kara Caddesi kesişimi, Sarı-
yer'de Merkez Mahallesi Mey-
danı, Silivri'de Atatürk Meydanı
ile Uğur Mumcu Meydanı, Sul-
tangazi'de 15 Temmuz Demok-
rasi ve Şehitler Meydanı ile
Cebeci Otobüs Son Durakları
Alanı, Şile'de Şile Atatürk Mey-
danı ile Belediye Meydanı, Tuz-
la'da Tuzla Sahil Tören Alanı,
Zeytinburnu'nda 15 Temmuz
Demokrasi ve Şehitler Meydanı
ile Abay Kunanbayoğlu Mey-
danı." lİSTANBUL-AA

İstanbul’da bu yıl toplantı ve gösteri 
yürüyüşü yapılabilecek alanlar belirlendi

Bazen, büyük değişimlerin mimar-
ları, kalabalık meydanlarda slogan
atanlar veya cephede savaşanlar
değil, sessizce tohum ekenlerdir.

Tarih, sıradan insanların cesur
ve küçük adımlarının, toplumların
kaderini nasıl değiştirdiğine dair
sayısız örnekle dolu. Kimi zaman
bir söz, bir karar veya ufak bir
alışkanlık dünyayı bambaşka bir
yöne çevirecek güçtedir.

Bu gerçeğin en somut örnekle-
rinden biri, Johnny Appleseed ola-
rak bilinen John Chapman’ın, hi-
kayesi. 19. yüzyıl Amerikası'nda,
New England dağlarına elma to-
humları serpen bu sıradan çiftçi,
bugün o dağların 200’den fazla
elma çeşidinin yetiştiği bir “elma
cenneti” olarak anılmasını sağla-
mış. Böylelikle bölgeye yeni gelen
Amerikalılara(!) da yerleşim alan-
ları oluşturduğu için zamanla bir
halk kahramanına dönüşmüş. App-
leseed’in hikayesi küçük adımlar
atmanın ne denli büyük bir fark
yaratabileceğini gösteriyor. Ohio’da
adına kurulan müzenin girişindeki
levhada Appleseed’in cömert, zeki
ve özverili bir misyoner olarak
hatırlanacağı yazıyor. Ardından
ziyaretçileri kendi anlamları üze-
rine düşünmeye sevk eden bir
soru ekliyor; “Peki sen nasıl ha-
tırlanmak istersin?”

TRT, “iyi hatırlanmak” istedik-
leri için bulundukları topluma
küresel ölçekte katkı sağlayan ve
insanlık adına fark yaratan bi-
reyleri her sene TRT Dünya Va-
tandaşlığı ödülleriyle onurlandı-
rıyor. Bu ödüller, sadece özverili
insanları takdir etmekle kalmayıp
aynı zamanda bu kişilerin hika-
yelerini dünyaya duyurarak po-
zitif değişim için başkalarına da
ilham vermeyi hedefliyor.

Bu senenin ödülleri geçtiğimiz
günlerde düzenlenen bir törenle
sahiplerini buldu. Törende ödül
alanlardan biri de Rana Daja-
ni’ydi. Iowa Üniversitesi'nden
moleküler biyoloji doktorasıyla
yola çıkan Dajani, genetik, kök
hücreler ve biyolojik evrim gibi
konularda önemli araştırmalar
yapıyor. Amerika’da Harvard ve
Yale gibi saygın üniversitelerde
çalıştıktan sonra memleketi Ür-
dün'e dönen Dajani, birikimini
toplumuna fayda sağlamak için
kullanmaya karar vermiş. İs-

lam'ın ilk emri "Oku" olmasına
rağmen, kendi ülkesinde ve diğer
Arap ülkelerinde kitap okuma
alışkanlığının yaygın olmaması
onu derinden etkilemiş. Dijani,
ana dilinde kitap okumayan ço-
cukların sınırlı düşünce ve hayal
gücüyle toplumu ileriye taşıyacak
bir potansiyel vaadetmediğini
belirtiyor.

Bu sebeple çalışmalarını çocuk-
lar üzerine yoğunlaştırmış. okuma
alışkanlığının en önemli tetikleyi-
cisinin rol model görmek olduğunu
farkettiği için çocukların hem ye-
tişkinleri okurken görmelerini hem
de kitapları sevmelerini sağlayacak
interaktif okuma halkaları başlat-
mış. Ülkesinde çocuk kütüphane-
leri olmadığından, bu okuma hal-
kaları ilk başta camilerde toplan-
mış ve zamanla daha geniş kitle-
lere ulaşmış.

Dajani'nin "We Love Reading"
projesi, bugün 70'ten fazla ülkede
gönüllü okuyucularıyla çocukların
kitapları sevmesi ve okuma alış-
kanlığı kazanması için çalışıyor.
UNESCO'nun okuma ödülü de da-
hil olmak üzere birçok uluslararası
ödüle layık görülen bu proje, Da-
jani'ye TRT Dünya Vatandaşı ödül-
lerinde "Yılın Eğitimcisi" unvanını
da getirdi. Teşekkür konuşmasında
sarf ettiği "Bir kelebeğin kanat
çırpması, dünyanın öbür ucunda
fırtınaya yol açabilir, kanat çırpan
kelebekler olun" sözleri, dinleyi-
cilere küçük eylemlerin ne kadar
büyük etkiler yaratabileceğini bir
kez daha hatırlattı. Appleseed'in
elma tohumları gibi, Dajani'nin
okuma sevgisi tohumları da dün-
yanın dört bir yanında yeşermeye
devam ediyor.

Törende Dijani’den başka Filis-
tin’de şehit düşen Ayşenur Ezgi
Eygi başta olmak üzere insanlığa
olumlu katkılar sunmuş kişiler,
iletişim, gençlik ve yaşam boyu
başarı gibi 6 farklı kategoride
ödüllendirildi. İlham veren bu hi-
kayeler, belirsizliklerin ve endişe-
lerin gölgesinde yaşanan zor za-
manlarda basit bir eylemin bile,
umudu yeşertmek ve geleceği şe-
killendirmek için yeterli olduğunu
gösterdi. Zira büyük değişimler,
çoğu zaman küçük adımlarla baş-
lar. Kalabalıkların gürültüsü yerine,
toprağa sessizce düşen tohumlar,
geleceğin ormanlarını müjdeler. 

Devlet Bahçeli: 78 vatandaşımızın vebalini
uhdesinde taşıyanlar hesabını tek tek versinler

Küçük adımlar
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HP Genel Başkanı
Devlet Bahçeli, Bolu
Kartalkaya'daki

Grand Kartal Otel'de çıkan yan-
gına ilişkin "Sayın Cumhurbaş-
kanımızın talimat ve tensibiyle
Devlet Denetleme Kurulu dev-
reye acilen girerek çok yönlü
inceleme ve soruşturmayı bir
an evvel ikmal etsin." dedi.
Bahçeli, partisinin TBMM Grup
Toplantısı'nda yaptığı konuş-
mada, Grand Kartal Otel'de çı-
kan yangında hayatını kaybe-
denleri andı. Türkiye'nin "kah-
redici ve korkunç" bir felaketle
sarsıldığı olayda 78 masum ve
suçsuz insanın hayatını kay-
bettiğini anımsatan Bahçeli,
"Evvelemirde güle oynaya tatile
gidip de sıralı tabutlarla evlerine
dönen merhum vatandaşları-
mıza, okul sıraları boş kalan,
karneleri yetim bırakılan ço-
cuklarımıza ve küçücük yav-
rularımıza Cenabıallah'tan guf-
ran ve rahmet niyaz ediyorum.
Tekraren başımız sağ olsun."
diye konuştu. Tedavileri süren
yaralılara acil şifa dileyen Bah-
çeli, "Boğaz 9 boğumdur, 8'i
yutkunmak, biri de konuşmak
içindir." gerçeğinin farkında ol-
duğunu dile getirdi. Bahçeli,
yanlış ve yalan bir kelamın, yı-
kıcı ve yıldırıcı bir bühtanın,
insani ve vicdani erozyonuna
bugünkü hassas ve kırılgan dö-
nemde tahammül etmenin
mümkün olmadığını vurgula-
yarak, "Ortada dehşet uyandı-
ran bir enkaz, yürekleri kavuran
bir acı hamulesi varken, hiç
olmaması gereken siyasi da-
laşmaların, suç ve sorumlu izi
sürmek için yapılan karşılıklı
sataşmaların bir ur gibi etrafı
sarması ne yazık ki insanlığı-
mızdan utandıracak boyutlar-
dadır." ifadesini kullandı. "Grand
Kartal Otel yangınında 8 aile
yok olmuş, kimin umurunda.
Henüz körpe çağdaki 36 çocu-
ğumuz hayata veda etmiş, ön-
celikle kimin gündeminde." di-
yen Bahçeli, yangında hayatını
kaybeden çocukların isimlerini
tek tek okudu. Bahçeli, "Evlat-
larımızın sıcak evlerinde olma-
ları gerekiyorken, şu anda buz
gibi toprağın koynunda kefen-
lerine dolanıp yatmaları işin
özünde hepimizin bir felaketi
sayılmayacak mı?" sorusunu

yöneltti. MHP lideri Bahçeli,
olay gününden beri süregelen
"değersiz ve dipsiz" tartışmalar
yaşandığını belirterek, "insanlık
değerlerine yabancılaşma ya-
şandığını" söyledi. Bahçeli, "Ha-
nımefendiler, beyefendiler, yarısı
çocuk olan 78 vatan evladının
hesabını kim ya da kimler ve-
recek?" diye sordu. Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan'ın "Böyle bir trajedinin si-
yasetçiler arasında kör dövü-
şüne dönüşmesini, empati ve
duygudan yoksun bir tartışma-
ya alet edilmesini doğru bul-
muyoruz. Biz milletimize bu
acıyı yaşatanların yargı önünde
hesap vermesi için çalışmaya
devam edeceğiz." şeklindeki
açıklamasını hatırlatan Bahçeli,
"efradını cami ağyarını mani"
mahiyetli bu açıklamanın so-
rumlu ve sağduyulu bir devlet
ve siyaset insanından duyul-
masının, teskin edici ve teselli
verici olduğunun altını çizdi.
Devlet Bahçeli, şunları kaydetti:
"Grand Kartal Otel yangınında
kimin sorumluluğu bulunuyor-
sa hesabını vermesi kaçınılmaz
bir adalet ve hukuk gereğidir.
Sönmüş ocaklar üzerinde ku-
tuplaşma sahnesi kurmak na-
mertliktir. Facianın dumanları
tütüyorken, henüz hayatını kay-
beden masumlar yanmış otel-
den çıkarılmamışken, onu bunu
suçlayıp işin içinden sıyrılma
telaşına kapılmak narsistliktir.
Gazete köşelerinde, televizyon
ekranlarında kalem oynatıp söz
düellosuna heves edenler kendi
mahallerinin megafonu olmak-
tan öte hiçbir değerlerinden
söz edilmeyen, ahlaken de na-
mevcut olan çürüklerdir."

Sorumlu olmanın, ahlaklı
olmanın ilk şartı olduğunu ifa-
de eden Bahçeli, ahlak ve fa-
ziletin kılavuzluğunu yapma-
dığı hiçbir meşveret ve müna-

sebet ağının, meşru addedile-
meyeceğini vurguladı. Bahçeli,
sözlerini şöyle sürdürdü: "Bu-
günkü zaman tünelinin içinde
karşımızdan gelen ışığın, mü-
nevverlerin aydınlığı mı yoksa
felaketin habercisi mi olduğunu
tam manasıyla ayırt etmek zi-
yadesiyle müşküldür. Çünkü
ne münevver ne de ışık vardır
ne de ışığı taşıyacak bir mü-
nevver kalmıştır. Fikri, ahlaki
ve manevi kuraklık her alana
yayılmaktadır. Bereketsizliğin
ve belirsizliğin önü kesilemez-
se, körleşen empati ve mer-
hamet duyguları canlılık ema-
resi gösteremezse, siyasi mev-
zilerden yaylım ateşi görüş
açısını ve görüşme vasatını
yok ederse ortaya çıkacak tah-
ribatın z raporunun altında
herkesin ve hepimizin kalması
mukadderdir. Felaket zaman-
larında birlik ve beraberliğin
teyidi yerine tefrikine muhatap
olmak, milli ahlakımıza vu-
rulmak istenen kelepçenin teş-
hiri değil de acaba nedir?"

MHP Genel Başkanı Bahçeli,
sürekli karşı tarafı suçlayarak
bir yere varılamayacağını, suç
ve suçluları arkalayıp sakla-
yarak girilen hiçbir mücadelede
başarılı olunamayacağını vur-
gulayarak, şöyle konuştu:
"Mevzuat ve vicdan çembe-
rinde el ele vererek bir felaketin
ince ayrıntılarına kadar nüfuz
edemezsek, sorumluları ada-
letin önüne çıkaramazsak ger-
çek anlamıyla hiçbir sorunu
çözemeyiz, hiçbir ağırlığı kal-
dıramayız. Grand Kartal Otel
yangınıyla ilgili bırakalım yargı
görevini yapsın. Hatta Sayın
Cumhurbaşkanımızın talimat
ve tensibiyle Devlet Denetleme
Kurulu devreye acilen girerek
çok yönlü inceleme ve soruş-
turmayı bir an evvel ikmal et-
sin. Otel sahibinden İl Özel

İdaresine, Valilikten Belediyeye
ve ilgili Bakanlığa kadar 78
vatandaşımızın vebalini ya ku-
rumsal veya kişisel olarak uh-
desinde taşıyanlar, millet, hu-
kuk ve tarih önünde hesabını
tek tek versinler."

Bahçeli, "beni ilgilendirmi-
yor, benim yetki alanımda de-
ğil." demenin, en başta Türki-
ye'nin demokratik hukuk ima-
jını, ahlaki sorumluluk iradesini
gasp etmek ve çiğnemek an-
lamına geldiğini belirterek, şu
değerlendirmelerde bulundu:
"Ne yapacağız? Bu yangının
faturasını Köroğlu Dağı'ndaki
yaban hayvanlarına mı çıka-
racağız? Sosyal medyada servis
edilen resmi rapor ve yazış-
maları nereye koyacağız? İlgili
otel yönetimi tarafından 12
Aralık 2024 tarihinde Bolu Be-
lediyesi İtfaiye Müdürlüğüne
yapılan başvurunun, 16 Ara-
lık'ta bir raporla tespit edilen
8 başlıktaki eksikliğin ve aynı
başvurunun ne hikmetse 24
Aralık'ta geri çekilmesinin pe-
şine düşmeyecek miyiz? Ça-
lışmayan yangın alarmını ve
yağmurlama sistemini, olma-
yan acil durumlarda kullanı-
lacak sesli uyarı sistemini, bu-
lunmayan yangın merdiven-
lerini, işlemeyen anons ve uyarı
sistemini, yetersizliği ayan be-
yan aleni olan tahliye çıkışları,
çıkış sayısı, çıkış yönü ve ula-
şımdaki noksanlıkları, yine ye-
tersizliği aşikar olan acil ay-
dınlatma ve paratoner sitemini,
'o mu denetlemeliydi, bu mu
denetlemeliydi' tartışmasının
akıbetini, otelden ziyade yan-
maya her an hazır bir çıra mi-
marisi olan otelin diğer envai
kusur ve kuşku çeken eksikle-
rini görmek, değerlendirmek
ve mutlaka hukuken sonuca
bağlamak gerekmektedir. Si-
yasi veya idari mahiyette olsun,
müteselsil manada suç ve so-
rumlu kimlerin üzerlerine git-
mek ve yakalarından tutmak
adalet ve insanlık borcudur."

Grand Kartal Otel yangınını,
"bir facianın daha fazlası, tamı
tamamına bir cinayet" olarak
nitelendiren Bahçeli, "MHP ve
Cumhur İttifakı, cinayette par-
mak izi olanlara bedel ödetecek
kudret ve muktedirliktedir."
dedi. lTBMM-AA

M

CHP'de Cumhurbaşkanı adayı belirlenmesinde
“ön seçim” yöntemi üzerinde duruluyor

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, Kartalkaya'daki otel yangınına ilişkin, "78 vatandaşımızın
vebalini uhdesinde taşıyanlar millet, hukuk ve tarih önünde hesabını tek tek versinler." dedi.
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Avrupa Birliği (AB) Komisyonu Baş-
kanı Ursula von der Leyen, AB Adalet
Divanı huzurundaki yemin töreninde,
son 5 yılda Birliğin, temel ilkeleri
üzerinden sınav verdiğini belirterek,
"Gelecek beş yıl, son beş yıl kadar
zor olacak." dedi. Von der Leyen, eki-
bindeki 26 Komisyon üyesi ile Lük-
semburg'da bulunan ve Birliğin en
üst mahkemesi olan AB Adalet Divanı
huzurunda yemin etti. 6-9 Haziran
2024'te yapılan seçimlerin ardından
1 Aralık 2024'te oluşturulan ve 5 yıl
görevde kalacak Komisyon Başkanı
ve üyeleri, icraatlarında AB hukukuna
bağlı kalacaklarına söz verdi. Von der

Leyen yemini sonrasında yaptığı ko-
nuşmada, "Son 5 yılda, tüzük ve an-
laşmalarımız daha önce hiç olmadığı
kadar sınandı." dedi. "Gelecek beş
yıl, son beş yıl kadar zor olacak." ifa-
desini kullanan von der Leyen, şöyle
devam etti: "İlkelerimizin dokunul-
mazlığı, toplumlarımıza korku ve bö-
lünme ekenler kadar uluslararası dü-
zenimizin parçalanmasıyla da sına-
nacak. Bireylerin hakları ve özgür-
lükleri asla hafife alınamaz. İşte bu
yüzden biz, bu Mahkeme ve bu Ko-
misyon, hukukun üstünlüğünün, de-
mokrasinin ve toplumsal ilerlemenin
koruyucularıyız." lBRÜKSEL-AA

Avrupa Birliği (AB) Dış İlişkiler ve
Güvenlik Politikası Yüksek Temsilcisi
Kaja Kallas, ABD Başkanı Donald
Trump'ın "Grönland'ı satın alma" söy-
lemlerine karşılık, bu konuda müza-
kere etmeyeceklerini söyledi. Kallas
AB Dışişleri Bakanları Toplantısı son-
rası düzenlediği basın toplantısında,
bakanların ABD ile ilişkiler konusunu
ele aldığını belirtti. Trump yönetiminin
pazarlık dilini benimsediğini, AB'nin
de bu şekilde karşılık vermesi gerek-
tiğini ifade eden Kallas, "Grönland
konusunda müzakere etmiyoruz. El-
bette üye ülkemiz Danimarka'yı ve
özerk bölgesi Grönland'ı destekliyo-
ruz." dedi. Kallas, ABD Dışişleri Bakanı
Marco Rubio'yu AB Dışişleri Bakanları
Toplantısına davet ettiğini, kendisinin
de Washington'ı ziyaret etmeye istekli
olduğunu bildirdi. Yeni ABD yöneti-
mine ilişkin Kallas, şunları kaydetti:
"Gücümüzün ne olduğunu da hesaba

katmalıyız. Biz ekonomik gücüz. Ame-
rika ile çok fazla iç içe geçmiş du-
rumdayız. Güvenlikle ilgili ilişkilerde
de öyle. Yani Amerika'nın da Avru-
pa'da çıkarları var. Çok fazla iç içe
geçmiş durumdayız ve bu da bizim
de elimizde bir şeyler olduğu anla-

mına geliyor. 'Birisi bize ne yapaca-
ğımızı söylüyor ve biz de onu takip
ediyoruz' gibi bir durum söz konusu
değil. Biz de güçlüyüz ve ne olursa
olsun, ortaklarımızla konuşurken,
aynı zamanda rakiplerimize karşı ha-
rekete geçerken kendi gücümüzü ha-
fife almamalıyız."

Trump'ın ilk başkanlık döneminde
AB-ABD ilişkileri ciddi ölçüde geri-
lemiş, ABD Başkanı, son seçim kam-
panyasında da AB'ye yönelik sa-
vunmadan ticarete birçok konuda
endişe verici söylemlerde bulun-
muştu. 20 Ocak'ta görevi teslim
alan Trump ve AB yönetimi arasında
halen resmi temas kurulmadı. Öte
yandan Trump, Grönland'ın ülkesinin
kontrolünde bulunması gerektiğine
ilişkin söylemini yineleyerek, Ada'nın
mülkiyeti ve kontrolüne sahip ol-
manın "mutlak zorunluluk" olduğunu
savunuyor. lBRÜKSEL-AA

AB’den Trump yönetimine: Grönland
konusu müzakereye açık değil

Von der Leyen’den, “gelecek 5 yılın AB
için son 5 yıl kadar zor geçeceği” mesajı FO
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DR. İDLİR LİKA

bn Haldun Üniversitesi Si-
yaset Bilimi Dr. Öğretim
Üyesi İdlir Lika, Kosova-

Sırbistan arasında geçtiğimiz gün-
lerde yaşanan "paralel" yapı gerilimi
ve bu gerilimin arka planını AA
Analiz için kaleme aldı.

Kosova İçişleri Bakanı Xhelal Sveç-
la, 15 Ocak 2025’te Facebook hesa-
bından yaptığı açıklamada, İbre Neh-
ri'nin güneyindeki on ilde (Priştine,
Lipyan, Obiliç, Kosova Ovası, Vıçıtı-
rın, Novobırdo, Kameniçe, Rahovça,
Viti ve Skenderay) Sırbistan’ın iş-
lettiği "paralel" yapıların (belediye
ofisleri, posta ve vergi daireleri) ka-
patıldığını duyurdu. Bu gelişme,
Mart 2021’den bu yana Kurti hükü-
meti ile Belgrad yönetimi arasında
süregelen gerginlik halkasına bir ye-
nisini daha ekledi. Bu gelişme ve
yol açtığı tepkiler, "paralel" yapıların
kapatılmasının Priştine yönetiminin
önceki operasyonlarından farklı ol-
madığını ve dolaylı olarak Belgrad
yönetimine fayda sağladığını ortaya
koyuyor.
Tekerrür eden süreçler

Özellikle son birkaç yıldır Kosova
ve Sırbistan arasında görmeye alış-
tığımız gerginliklerin akışı oldukça

dikkat çekici. Vucic yönetimi ne
zaman kitlesel protestolarla karşı-
laşsa ya da otoriter ajandasını giz-
lemeye çalışsa Kosova’da bir kriz
patlak veriyor. Sırp hükümeti böy-
lece protestolardan ve gittikçe artan
otoriterliğinden dikkatleri dağıt-
mayı ve gündem değiştirmeyi he-
defliyor. Priştine yönetimi, bu kriz-
lerde sıklıkla tek taraflı bir yaklaşım
sergiliyor. Bu durum Batılı mütte-
fiklerinin (ABD ve Avrupa Birliği
ülkeleri) sert tepkisine yol açarken,
Vucic hükümeti için dolaylı bir
meşruiyet kaynağı oluşturuyor. Son
1,5 senede bu stratejiyi en az üç
kez gördük. Daha spesifik olmak
gerekirse, Mayıs 2023’te Kosova’nın
kuzeyinde Sırp azınlığın yoğun ya-
şadığı dört belediyede (Kuzey Mit-
roviça, Leposaviç, Zveçan ve Zubin
Potok) çatışmalar patlak verdiğin-
de, Sırbistan’da okul saldırıları
üzerine Vucic yönetimine karşı bü-
yük kitlesel protestolar düzenlen-
mişti. Aynı şekilde, Ocak 2024’te
Kosova’da dinarın yasaklanması
gündeme geldiğinde Sırbistan genel
seçimlerinde yaşanan usulsüzlükleri
protesto etmek için halk sokaklara
dökülmüştü. Bazen bu strateji an-
lamlandırması güç (hatta komik)
bir boyuta varabiliyor. Ocak 2024’te

Sırbistan siyasi sahnesinde o za-
mana kadar ismi hemen hemen
hiç duyulmamış olan siyasetçi Ni-
kola Sanduloviç’in Priştine yönetimi
tarafından “Sırbistan muhalefet li-
deri” olarak lanse edilmesi ve is-
minin Sırbistan Cumhurbaşkanı
Aleksandar Vucic tarafından çağ-
rılan bir BM Güvenlik Konseyi top-
lantısında bile zikredilmesi buna
iyi bir örnektir. Bu olaydan bir yıl
sonra İbre Nehri'nin güneyinde on
ildeki "paralel" yapıların kapatıl-
masını da bu bağlamda görmek
gerekiyor.
Kosova-Sırbistan
geriliminde 
son durum ne?

Vucic hükümeti, haftalardır Ka-
sım 2024 başında Novi Sad Tren
İstasyonu'nun çatısının çökmesi so-
nucu 15 kişinin hayatını kaybet-
mesiyle başlayan kitlesel protes-
tolarla karşı karşıya. “Yolsuzluk öl-
dürür” mesajını taşıyan otokrasi
karşıtı eylemlerin, Slobodan Mi-
loseviç’i deviren Eylül-Ekim 2000
protestolarından bu yana yapılan
en büyük eylemler olduğu düşü-
nülüyor. Bu bağlamda, Sırp yöne-
timi Kosova’daki "paralel" yapıların
kapatılmasını uluslararası bir me-

sele haline getirerek Sırbistan’daki
eylemcileri ve muhalefeti etkisiz-
leştirmeyi hedefliyor. Aslında 15
Ocak'ta "paralel" yapıların kapa-
tılması, üç hafta önce gerçekleşmiş
başka bir gelişmenin devamı olarak
nitelendirilebilir. 23 Aralık 2024'te
Kosova’nın Merkez Seçim Komis-
yonu, ülkedeki en büyük Sırp par-
tisi konumundaki ve Belgrad yö-
netiminin bir uzantısı olan “Sırp
Listesi"nin 9 Şubat 2025 genel se-
çimine katılmaması kararı aldı. Bu
karar bir hafta sonra geri alınsa
da yol açtığı gerginlik Kosova’ya
Batılı müttefiklerinden eleştiriler
yükselmesine neden oldu. Ayrıca,
bu süreç Sırbistan’daki otokrasi
karşıtı eylemlerle tam olarak ör-
tüşerek Belgrad yönetiminin oto-
kratik ajandasına dolaylı bir şekilde
hizmet etti. Öte yandan unutma-
mak gerekir ki, Kosova’da genel
seçimler yaklaştığı için bu gergin-
likler silsilesi iktidardaki Kosova
Başbakanı Albin Kurti’nin sosyalist
partisi için de kaçırılamayacak bir
seçim malzemesi teşkil ediyor.

Daha geniş bir açıdan bakarsak,
milliyetçiliği bir araç haline geti-
rerek ülke gündemini değiştirmek
ve otokrasi karşıtı protestocuları/
muhalefeti dağıtmak, komünizm

sonrası Sırp hükümetlerinin sık sık
başvurduğu bir strateji. Amerikalı
siyaset bilimci Chip Gagnon, 2004
yılında yayımladığı "The Myth of
Ethnic War" adlı kitabında 1990’lı
yıllarda Yugoslavya savaşlarının
(Hırvatistan, Bosna ve Kosova)
Slobodan Miloseviç ve Franjo Tudj-
man başta olmak üzere muhafa-
zakar elitler tarafından “empoze
edilen” kitlesel şiddet eylemleri
olduğunu ve bu şiddetin asıl ama-
cının ülkelerindeki demokrasi yan-
lısı muhalefeti “demobilize etmek”
olduğunu öne sürmektedir. 1990’lı
yıllarda Miloseviç’in siyasi müttefiki
olan Aleksandar Vucic’in bugün-
lerde hala aynı yöntemlere baş-
vurması şaşırtıcı olmasa gerek.

Priştine yönetiminin toprakla-
rındaki "paralel" yapılara son ver-
mesi, Sırp azınlık üzerinde devlet
hakimiyeti kurma yolunda haklı
bir adım. Ancak bu girişimlerin,
Batılı müttefikler ve Türkiye ile
koordineli bir şekilde yürütülmesi
gerekiyor, aksi halde Kosova’nın
Sırbistan ile arasındaki bu asimetrik
ilişkide tek taraflı hareket etmesi,
istenmeyen sonuçlar doğurabilir.

[Dr. İdlir Lika, İbn Haldun Üni-
versitesi Siyaset Bilimi Öğretim
Üyesidir.]

İ

Kosova-Sırbistan geriliminde yeni
bir halka: ‘Paralel’ yapılar kapatıldı
Priştine yönetiminin topraklarındaki "paralel" yapılara son vermesi, Sırp azınlık üzerinde devlet hakimiyeti kurma yo-
lunda haklı bir adım. Ancak bu girişimlerin, Batılı müttefikler ve Türkiye ile koordineli bir şekilde yürütülmesi gerekiyor.
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nadolu Ajansının
(AA) "Gazze'de
Yaşanan Soykırı-

mın 6 Farklı Yüzü" başlıklı dos-
yasının ilk haberinde, AA mu-
habiri, Uluslararası Adalet Di-
vanı'nda (UAD) soykırımla yar-
gılanan İsrail'in ayrım gözetmek-
sizin ve sistematik olarak ger-
çekleştirdiği saldırıların evlere,
binalara, altyapıya ve eğitim
alanları ile dini mekanlara etkisini
ele aldı. Birleşmiş Milletler (BM)
Konut Hakkı Özel Raportörü Ra-
jagopal, AA muhabirine, İsrail'in
7 Ekim 2023'ten bu yana Gaz-
ze'de gerçekleştirdiği yıkıma iliş-
kin değerlendirmede bulundu.

"Gazze'deki yıkım, kapsamı,
vahşeti ve orada yaşayan insanlar
üzerindeki büyük insani etkileri
açısından benzeri görülmemiş
durum. 15 aydır aralıksız bom-
balama ve yıkımla karşı karşı-
yayız. Gazze'deki evlerin yüzde
80'inden fazlası tamamen yıkıldı.
Fiziksel manzaranın neredeyse
yüzde 100'ünün yok olduğu Gaz-
ze'nin kuzeyindeki bazı kesim-
lerde yıkım yüzde 80'den fazla."
ifadelerini kullanan Rajagopal,
Gazzelilerin 19 Ocak'ta başlayan
ateşkesle evlerine döndüğünü
ancak karşı karşıya kaldıkları
enkazla ve konaklama yeri ko-
nusunda ne yapacaklarını bil-
mediklerini bildirdi. Rajagopal,
Gazzelilerin enkazdan altından
değerli eşyalarını kurtarabilme,
enkazın temizlenmesi ve hayat-
larını nasıl yeniden inşa edebilme
gibi büyük zorluklarla karşı kar-

şıya olduğunu anlattı. "(Gaz-
ze'deki yıkım) Yakın tarihte bu
kadar kapsamlı bir çatışmada,
buna benzer bir şeyle karşılaştı-
ğımızı sanmıyorum." diyen Ra-
jagopal, Gazze'de görünen her
yerde muazzam bir yıkım tablosu
olduğunu söyledi. Rajagopal,
şöyle konuştu: "40 yılı aşkın sü-
redir uluslararası ilişkiler çalışı-
yorum, bu kadar yıkıcı bir çatış-
ma görmedim. Sadece evlerin
değil, dini yapıların, okulların,
tüm ticari kuruluşların, dükkan-
ların yanı sıra yollar gibi tüm fi-
ziksel altyapının bile bu seviyede
tamamen yok edildiğini görme-
dim. İkinci Dünya Savaşı'ndan
bu yana, Hiroşima ve Nagazaki'ye
nükleer bomba atıldığından veya
Dresden'in tamamen yok edil-
diğinden beri bu seviyede bir
yıkım görmedik diyebilirim. Dres-
den'de bile tüm şehir, Gazze'deki
gibi yok edilmedi."

Ateşkesin ardından insani yar-

dım görevlilerinin Gazze'ye giriş
yapabildiğine değinen Rajagopal,
insanların gördükleri manzara
karşısında afalladığını anlattı.
Rajagopal, "Gazze'ye geri dö-
nenler veya taşınmaya zorlanan
Filistinliler, yıkımın seviyesine
tamamen şaşırmış durumda ve
herkes yeniden inşa etmenin
nasıl mümkün olacağını merak
ediyor." ifadelerini kullandı. Gaz-
ze'de şu anda esas önceliğin, in-
sanların geri döndüklerinde ya-
şayabilmeleri açısından insani
yardımların ulaştırılması oldu-
ğuna dikkati çeken Rajagopal,
Gazze'de barınak erişimine acil
ve kapsamlı ihtiyaç duyulduğunu
vurguladı. Rajagopal, ateşkes
anlaşmasının ilk aşamasında, 60
bin mobil ev veya karavanın
yanı sıra 200 bin çadırın temin
edilmesi konusunda mutabakata
varıldığını bildirdi. Gazze'nin ku-
zeyine neredeyse hiç yardım
ulaşmadığını belirten Rajagopal,

bu bölgelere yeniden inşa süre-
cinden önce acil insani yardım-
ların ulaştırılması gerektiğini
kaydetti. Rajagopal, Gazzelilerin
yardımlarla çadırlarını ve evlerini
kurabildiklerinde, yeniden ya-
pılanmayla ilgili planların hayata
geçirilmesi gerektiğini söyledi.
Gazze'de öncelikle enkazların
kaldırılması gerektiğine değinen
Rajagopal, enkazlarda patlama-
mış mühimmatlar bulunmasının
da çok tehlikeli olduğunu vur-
guladı. Rajagopal, ülkelerin Gaz-
ze'ye yardım etme arzusunda
olduğunu ancak çatışmaların ye-
niden başlaması halinde, inşa
edilen yerlerin yeniden yıkılma-
yacağından emin olmak istedik-
lerini belirtti. "Bu yüzden Filis-
tinlilerin kendi kaderini tayin
hakkına tam olarak saygı göste-
rilmesi, Filistin'in bölgede barış
içinde yaşayan bir devlet olarak
tam anlamıyla kurulmasının yanı
sıra fiziksel ve insani altyapısının
yeniden inşası için yeterli gü-
venliğin olması çok önemli." ifa-
delerini kullanan Rajagopal, ateş-
kes anlaşmasının tüm taraflarca
tam olarak saygı görmesinin
önemine işaret etti. Rajagopal,
ateşkes anlaşmasının garantör
devletleri Katar, Mısır ve ABD'nin,
uluslararası toplumun geri ka-
lanından destek almasının daha
da önemli olduğunu bildirdi.
"Gazze'de yaşananlar
gerçek bir soykırımdır"

Raportör Rajagopal, 7 Ekim
2023'ten bu yana Gazze'de ya-

şananlara ilişkin şunları aktardı:
"Gazze'de olanlar, yaşamayı
imkansız kılan ve Gazze'yi ya-
şanmaz hale getiren koşullar
oluşturması bakımından gerçek
bir soykırımdır. Orada yaşayan
insanlar için bir bölgeyi veya
yeri yaşanmaz hale getirdiğiniz
takdirde, bu aslında bir soykı-
rım eylemidir. Soykırım Söz-
leşmesi'nin ikinci maddesi uya-
rınca tanım çok açık. Güney
Afrika Cumhuriyeti'nin Ulus-
lararası Adalet Divanı'na (UAD)
sunduğu tam olarak budur.
Dünya genelinde İsrail'in Gazze
örneğinde yaptığı şeyin, bir
soykırım eylemi olduğu konu-
sunda ezici bir uzman görüşü
var. Ateşkes anlaşmasının ol-
ması, soykırımın durduğu an-
lamına gelmez. Soykırım, Gaz-
ze'nin halk için yaşanamaz ol-
maya devam ettiği, halkın ta-
mamının veya bir kısmının fi-
ziksel olarak yok olmasına yol
açacak koşullar olduğu sürece
devam eder. Eğer bebekler so-
ğuğa maruz kaldıkları için ha-
yatını kaybediyorsa, bu hala
İsrail'in Ekim 2023'ten sonra
başlattığı soykırım eylemlerinin
devam eden insani etkisinin
bir parçasıdır. Ateşkes anlaşması
Gazze'de işlenen suçlar için
adaletten bahsetmiyor. Ancak
bu suç işleyen tarafların, özel-
likle İsrail askerlerinin cezasız
kalabileceği anlamına gelmiyor.
Onların uluslararası mahke-
meler önünde hesap vermeleri
gerekiyor." lCENEVRE-AA
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Balakrishnan Rajagopal, İsrail'in 7 Ekim 2023'ten bu yana sürdürdüğü ayrım gözetmeyen ve sistematik saldırılarla Gazze'nin
yaşanılmaz bir yere dönüştüğünü belirterek, İkinci Dünya Savaşı'ndan bu yana bu seviyede bir yıkım görmediklerini söyledi.
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Kremlin Sözcüsü Dmitriy Peskov,
Rus gazının Ukrayna üzerinden
Avrupa'ya satışının ticari bir konu
olduğunu belirterek, "Rusya, bu
ticaretin devam etmesini istiyor.
Ürünlerimizi satmakla ilgileniyo-
ruz." dedi. Peskov, başkent Mos-
kova'da gündemdeki bazı konu-
lara ilişkin gazetecilere değerlen-
dirmelerde bulundu. Avrupa'nın
Rusya'ya yönelik yaptırımlarının
"iki tarafı keskin kılıç" olduğunu

ifade eden Peskov, "Avrupalılar
bu yaptırımlardan zarar görüyor.
Bu yaptırımları uluslararası hu-
kuka aykırı, yasadışı kısıtlamalar
şeklinde tanımlıyoruz." diye ko-
nuştu. Rus gazının Ukrayna üze-
rinden Macaristan ve Slovakya'ya
sevkiyatına ilişkin Avrupa nez-
dinde yapılması beklenen görüş-
meleri değerlendiren Peskov, "Rus-
ya, bu ticaretin devam etmesini
istiyor. Ürünlerimizi satmakla il-

gileniyoruz." ifadelerini kullandı.
Peskov, Rus gazının, ABD'den
tedarik edilen sıvılaştırılmış doğal
gaza kıyasla daha rekabetçi fi-
yatlarla Avrupalı tüketiciler için
daha avantajlı olduğunu vurgu-
ladı. Rus enerji şirketi Gazprom,
ilgili anlaşmanın sona ermesi
nedeniyle Ukrayna üzerinden
Avrupa'ya doğal gaz sevkiyatının
1 Ocak'ta durdurulduğunu bil-
dirmişti. lMOSKOVA-AAMısır: Refah Sınır Kapısı

Avrupalı gözlemcilerin
katılımıyla yakın zamanda
faaliyete geçecek

Trump’ın “sınır çarı” Homan’dan
göçmenlerin sınır dışı edilmesine
kararlılıkla devam edileceği mesajı
ABD Göçmenlik ve Gümrük Mu-
hafaza Dairesinin (ICE) geçici
müdürü olarak görevine devam
eden Homan, Fox News'a verdiği
mülakatta, ülke genelinde dü-
zensiz göçmenlere karşı yürü-
tülen "büyük çaplı sınır dışı etme
kampanyasını" yeniden savu-
narak, gelecek günlerde sınır
dışı edilen göçmenlerin sayısının
katlanarak artacağını kaydetti.
ABD'li şarkıcı Selena Gomez'in
göçmenlere yönelik "kötü mua-
mele" nedeniyle ağladığı Ins-
tagram paylaşımı hakkında dü-
şünceleri sorulan Homan, Trump
yönetiminin, ülkedeki göçmen-
lerle alakalı politikaları nedeniyle
"özür dilemeyeceğini" söyledi.
Homan, şarkıcı Gomez'in pay-
laşımında bahsettiği "göçmen
ailelere yönelik şiddet" iddialarını
da kabul etmeyerek, ailelerdense
sadece daha önce suç işlemiş
düzensiz göçmenlerin peşine

düştüklerini dile getirdi. Ülkeyi
"daha güvenli" hale getirmek
için çalışmalara devam ede-
ceklerini ifade eden Homan,
"Eğer bundan hoşlanmıyorlarsa,
Kongre'ye gidip yasayı değiş-
tirsinler." dedi. Trump'ın 20
Ocak'ta göreve başlamasından
bu yana ICE'nin 3 bine yakın
düzensiz göçmeni gözaltına al-
dığı bildirilirken, gözaltına alı-
nanların suç geçmişinin ka-
muoyuna hemen açıklanmadığı
görüldü. ABD'li şarkıcı Selena
Gomez, dün Instagram sayfa-
sında, Trump yönetiminin dü-
zensiz göçmen politikaları ne-
ticesinde ülkeden sınır dışı edi-
len Meksikalılar hakkında ko-
nuştuğu bir video paylaşmıştı.
Gomez, gelen tepkiler sonrası
paylaşımı kaldırırken, eleştirilere
de "Anlaşılan başkalarına empati
göstermek doğru değil." yanıtını
vermişti. lANKARA-AA

Bangladeş’te demiryolu
işçilerinin grevi nedeniyle
tren seferleri iptal edildi

İsrail ordusu, işgal altında bulunan
Batı Şeria'nın kuzeyindeki saldırılarını
8'inci gününde genişleterek devam
ediyor. Görgü tanıklarından alınan
bilgiye göre, İsrail ordusu, Tulkerim
kentine, Tulkerim ve Nur Şems mül-
teci kamplarına baskınlar düzenledi.
Tulkerim Mülteci Kampı Halk Komi-
tesi Başkanı Faysal Selame, AA mu-
habirine yaptığı açıklamada, "Onlarca
aile evlerinden zorla çıkarıldı, el ko-
nulan evler askeri kışlaya dönüştü-
rüldü." dedi. Selame, İsrail askerlerinin
Filistinlileri canlı kalkan olarak kul-
landığını söyledi. Filistinli yetkili,
kampın altyapısının İsrail ordusu ta-
rafından yıkılmaya başlandığını be-
lirtti. İsrail ordusu, Batı Şeria'nın
Cenin kenti ve Cenin Mülteci Kam-
pı'nda 21 Ocak'tan bu yana sürdür-
düğü şiddetli saldırılarını dün Tul-
kerim'e taşımıştı. Ordudan yapılan
açıklamada, çok sayıda İsrail askerinin
Tulkerim kenti ve kampına düzenle-
nen saldırılara katıldığı belirtilmişti.
İsrail'e ait insansız hava aracının

(İHA), Tulkerim'de bir aracı hedef
aldığı saldırıda 2 Filistinli hayatını
kaybetmiş, 3 kişi de yaralanmıştı.
İsrail ordusu, Batı Şeria'nın kuzeyin-
deki Cenin kentinde 21 Ocak'ta baş-
lattığı saldırılara devam ediyor. Fi-
listinlilerin mülklerinin de hedef alın-
dığı saldırılarda şu ana kadar biri
çocuk 16 Filistinli yaşamını yitirdi,
50 kişi yaralandı. Filistin Devlet Baş-
kanlığı, ABD yönetimine, İsrail'in
işgal altındaki Batı Şeria'da özellikle
de Cenin'den sonra Tulkerim kentine
yönelik saldırılarıyla "ikinci aşaması
başlayan savaşı" durdurma çağrısında
bulundu. Filistin resmi haber ajansı
WAFA'ya göre, Filistin Devlet Baş-
kanlığından yapılan yazılı açıklamada,
"Bölgedeki istikrarsızlık ve endişe
halinin sürmesine ve güvenliğin bo-
zulmasına yol açan İsrail müdahale-
lerini durdurarak, gelecekteki çatış-
maları önleyecek sürdürülebilir bir
barışa ulaşılması için yeni ABD yö-
netimini göreve çağırıyoruz." ifade-
lerine yer verildi. lRAMALLAH-AA
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Mısır Dışişleri Bakanı Bedir Ab-
dulati, Gazze Şeridi'nin güneyin-
deki Refah Sınır Kapısı'nın Avru-
palı gözlemcilerin katılımıyla yakın
zamanda açılacağını belirtti. Ab-
dulati, Mısır'da yayın yapan "Ka-
hire el-İhbariyye" kanalına verdiği
röportajda, Refah Sınır Kapısı'nın
durumu ve Gazze'ye yönelik yar-
dımlara ilişkin açıklamalarda bu-
lundu. Gazze'ye şu ana kadar "iyi
bir oranda" insani ve tıbbi yardım
sağlandığını söyleyen Abdulati,
mutabık kalınan günde 600 tır
insani yardım miktarının aşıldığını
kaydetti. Mısır'ın mümkün olan
her türlü kolaylığı sağladığını,
yardımların Kerem Ebu Salim
Sınır Kapısı'ndan Gazze'ye girdi-
ğini belirten Abdulati, "Filistin ta-
rafında hazırlıklar tamamlandı-
ğında yakında Refah Sınır Kapısı
da faaliyete geçecek." dedi. Refah
Sınır Kapısı'nın Mısır tarafının ha-
zır olduğunu ancak İsrail'in kapı-
nın Filistin tarafında bulunan pek
çok tesisi yok ettiğini söyleyen
Abdulati, sınır kapısının Avrupa
Birliği'nden gözlemcilerin katılı-
mıyla faaliyete geçeceğini ifade
etti. Kuzey Sina Valisi Halid Mu-
cavir, 22 Ocak'ta yaptığı açıkla-
mada, Refah Sınır Kapısı'nın, Fi-
listin tarafında yapılacak tadilat
ve düzenlemenin ardından birkaç
gün içinde açılacağı aktarmıştı.
İsrail ordusu, Mayıs 2024'te Refah
Sınır Kapısı'nın da içinde yer aldığı
Philadelphi Koridoru'nu işgal et-
mişti. Philadelphi Koridoru'nun
işgalinin ardından Gazze'deki Fi-
listinlilerin dünyaya açılan tek
kapısı da kapanmış, Refah Sınır
Kapısı'nın kapanmasıyla Gazze'ye
giren yardımlarda ciddi düşüş ya-
şanmıştı. Ayrıca yurt dışında tedavi
edilmesi gereken ağır yaralı ve
hastaların Gazze'den çıkarılması
da engellenmişti. lKAHİRE-AA
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İsrail ordusu, Batı Şeria’nın kuzeyindeki
saldırılarını 8. gününde genişleterek sürdürüyor

Bangladeş'te, demiryolu
işçilerinin maaş zammı ta-
lebiyle ülke genelinde sü-
resiz greve gitmesi nede-
niyle tren seferleri durdu-
ruldu. Bangladeş Demir-
yolu İşletme Personeli ve
İşçileri Sendikası Başkan
Vekili Saidur Rahman, gre-
ve ilişkin açıklamada bu-
lundu. Rahman, geçici hü-
kümete başkanlık eden
Nobel Barış ödüllü Mu-
hammed Yunus ile anlaş-
maya varılamamasının ar-
dından sendikanın süresiz
greve başladığını belirtti.
Demiryolu işçilerinin maaş
zammı, fazla mesai ücreti
ve emekli maaşı hakları
konusunda uzun süredir

talepleri bulunduğunu vur-
gulayan Rahman, hükü-
metin sendikanın taleple-
rini yerine getirmemesi
durumunda grevi sürdü-
receklerini kaydetti. Grev
nedeniyle başkent Dak-
ka'da bulunan Kamalapur
Tren İstasyonu'ndaki se-
ferler iptal edilirken, bin-
lerce yolcu mağdur oldu.
Yaklaşık 170 milyondan
fazla nüfuslu Bangladeş'te
devlet tarafından işletilen
demiryolu ağlarının, her
yıl yaklaşık 65 milyon yol-
cuya hizmet verdiği, 25
bine yakın insana istihdam
sağladığı ve 36 bin kilo-
metreden fazla yol kat et-
tiği belirtildi. lDAKKA-AA

FOTOĞRAF: AA

Kremlin: Avrupa’ya Ukrayna üzerinden Rus gazı satmak istiyoruz

BM raportörüne göre, İkinci Dünya Savaşı’ndan
bu yana Gazze’deki gibi bir yıkım görülmedi
A
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ntrenör Hasan
Alemdaroğlu ve
Şüheda Yıldız’ın

yönetimindeki geçen yılın Tür-
kiye şampiyonu 13 yaş altı
futbol takımı, hem sahada
hem de okul sıralarında gös-
terdikleri üstün performansla
dikkat çekiyor. Okullarında
takdir ve teşekkür belgeleri
almaya hak kazanan sporcu-
lar, akademik alanda da ba-
şarılı dönem geçiriyor. An-
trenmanlarını Mehmet Ali Ka-
ğıtçı Stadyumu’nda sürdüren
genç futbolcular, yarıyıl tatilini
verimli şekilde değerlendiriyor.
Erkek takımlarıyla hazırlık
maçları yapan sporcular, futbol
becerilerini geliştirmeye de-
vam ederken disiplinli çalış-
malarıyla hedeflerine doğru
ilerliyor. Kurulduğu 2016 yı-
lından beri birçok sporcusunu
milli takımlara kazandıran
Kocaeli Kadın Futbol Kulübü,
genç oyuncularının hem yeşil
sahadaki hem de eğitimdeki
başarılarıyla gurur duyuyor.

Kulübün kurucusu ve an-

trenörü Hasan Alemdaroğlu,
AA muhabirine, yaklaşık 18
yıldır içeresinde bulunduğu
kadın futbolunda sayısız milli
futbolcu, beden eğitimi öğ-
retmeni, doktor ve mühendis
yetiştirdiklerini söyledi. Alem-
daroğlu, gelen öğrencilere sa-
dece futbolda değil akademik
anlamda da destek oldukla-
rını, örneğin eski sporcula-
rından psikolog Hilal Sarıka-
ya'nın sınav kaygısı bulunan
öğrencilere yardımcı olduğunu
anlattı. 13 yaş altı takımının
"altın kızlar" olduğunu dile
getiren Alemdaroğlu, "Kızla-
rımız hem akademik hem de
sportif anlamda inanılmaz ba-
şarılı. Bizimle çalışan tüm
gruplarımız başarılı aslında.
400 sporcumuz var, 350'si
takdir belgesi almıştır. Bu gru-
bumuzda okul birincisi, ikin-
cisi ve üçüncüsü var, nere-
deyse takdir alamayan öğ-
rencimiz yok. Bu durum bizi
gerçekten çok gururlandırıyor."
diye konuştu. Alemdaroğlu,
verdikleri emeklerin karşılığını

aldıklarını belirterek, "Bundan
15-16 yıl önce bize gelen spor-
cuların akademik başarıları
çok düşüktü. O günden bu-
güne çok güzel çalışmalar
yaptık. Çocuklara psikolojik
destek verdik, akademik ba-
şarılarını yükselttik. Sporcu-
larımıza asla derslerini bırak-
mamalarını, spor ve okulu
birlikte yürütmelerini söylü-
yoruz. Hem okulda hem spor-
da başarı bizim temel felse-
femiz." şeklinde konuştu. Sö-
mestirde sporcuların tatile git-
mediğini aktaran Alemdaroğ-
lu, "Bize tatil sahada" sloga-
nıyla sporcuların her gün an-
trenmanlara gelmeye devam
ettiğini sözlerine ekledi.
Yıldız: "Hedefimiz
geçen yıl olduğu
gibi şampiyonluk
yaşamak"

Antrenör Şüheda Yıldız,
13 yaş altı takımıyla 1 senedir
çalıştığını, sporcuların hem
akademik hem futbol anla-
mında kendilerini çok fazla

geliştirdiklerini anlattı. Yıldız,
sporcuların kendilerini gös-
termek için özveriyle çalıştı-
ğına işaret ederek, geçen yıl
olduğu gibi bu yıl da Türkiye
şampiyonluğunu hedefledik-
lerini kaydetti. Öğrencilerinin
hepsinin çok yetenekli birer
milli sporcu adayı olduğunu
aktaran Yıldız, "Bu yetenek-
lerini sadece sporda değil
eğitim hayatlarında da çok
güzel gösteriyorlar. Sporcu-
larımız zeka seviyesi olarak
üst seviyede, 18 sporcumu-
zun 14'ü takdir belgesi, 2
veya 3'ü teşekkür belgesi aldı.
Birkaçı belge alamadı ama
onların da başka branşlarda
başarıları var. Spor ve ders-
lerin birlikte yürüyebildiğini
kızlarımız sayesinde herkes
görebiliyor." dedi. Yıldız, spor-
cuların 1-2 gün izin kullandığı
yarıyıl tatilini antrenmanlarla
ve erkek takımlarıyla yaptık-
ları hazırlık maçlarıyla ge-
çirdiklerinden bahsetti.

Okulunun ilk dönemini bi-
rincilikle bitiren 7. sınıf öğ-

rencisi Duru Taşkın, futbola
6 yaşında babasının yönlen-
dirmesiyle başladığını, son-
rasında futbolun kendisi için
hobiye dönüştüğünü söyledi.
Taşkın, okul ve futbolun bir-
likte, disiplinli ve planlı çalı-
şarak yürütüldüğünde eğlen-
celi hale geldiğine değinerek,
"Akademik olarak hedefim
çok iyi bir lise kazanmak ve
eğitimime devam etmek. Fut-
bolda da hedefim takım ola-
rak ANALİG şampiyonluğu
kazanmak, bireysel olarak
da seneye milli takıma se-
çilmek istiyorum." ifadelerini
kullandı. Geçirdiği başarılı
eğitim dönemi sonrası takdir
belgesi alan Miray Deniz Sa-
rıer, hem okulunu hem de
idmanları aksatmayarak ça-
lıştığını, hedefinin milli for-
mayı giymek olduğunu be-
lirtti. Takımın sporcularından
Selen Yılgın da 1,5 yıl önce
kendi isteğiyle başladığı fut-
bolda takımıyla güzel başa-
rılara imza atmak istediğini
dile getirdi. lKOCAELİ-AA
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Brezilyalı yıldız futbolcu
Neymar, Al Hilal'den ayrıldı

Haftanın hakem atamaları Kulüpler
Birliği - MHK toplantısında 
canlı yayınla yapılacak

UEFA Avrupa Ligi'nin 8. ve
son haftasında 30 Ocak Per-
şembe günü deplasmanda
Ajax ile karşılaşacak Galata-
saray, Hollanda'da çıktığı maç-
larda ilk galibiyetini arayacak.
1956-1957 sezonuyla başla-
yan Avrupa serüveninde farklı
organizasyonlarda 37 farklı
ülkenin 111 farklı takımıyla
mücadele eden sarı-kırmızılı
ekip, toplamda 325 maça çıktı.
Söz konusu müsabakaların
9'unda Hollandalı rakiplerle
karşılaşan Galatasaray, pek
parlak olmayan bir grafik ser-
giledi. Daha önce Hollanda
takımlarından PSV ile 8 kez
karşılaşan "Cimbom" bir kez
de AZ Alkmaar ile mücadele
etti. Galatasaray, Hollandalı
rakipleriyle yaptığı 9 maçın
sadece 2'sinden galibiyetle ay-
rılabildi. Bir kez berabere
kalan sarı-kırmızılı ekip, 6
müsabakada ise mağlup oldu.
PSV ile yaptığı 8 maçın 2'sini
kazanıp, 6'sından yenilgiyle
ayrılan "Cimbom" AZ Alkmaar
ile yaptığı tek maçtan bera-
berlik elde etti. Galatasaray,
Hollanda takımlarıyla deplas-
manda oynadığı 5 maçta galip
gelemedi. Dış sahada PSV ile

oynadığı 4 maçı da kaybeden
sarı-kırmızılı ekip, AZ Alkmaar
ile yaptığı tek maçtan ise be-
raberlik çıkardı. Bu sezonki
AZ Alkmaar maçıyla Hollan-
da'dan ilk kez puanla dönen
Galatasaray, Ajax'ı yenerek
Hollanda deplasmanında ilk
galibiyetini arayacak.
Bu sezon Hollandalı
ikinci rakip

Galatasaray, UEFA Avrupa
Ligi'nde bu sezon ikinci kez
bir Hollanda temsilcisiyle kar-
şılaşacak. "Kupa 2"nin yeni-
lenen formatında bu sezonki
7. farklı takımla mücadele
edecek sarı-kırmızılı ekip,
ikinci kez bir Hollanda takı-
mıyla karşı karşıya gelecek.
Ligin 5. haftasında deplas-
manda AZ Alkmaar ile 1-1
berabere kalan Galatasaray'ın
ikinci Hollandalı rakibi Ajax
olacak. Galatasaray ile Ajax
ilk kez bir resmi maçta karşı
karşıya gelecek. Ajax, sarı-
kırmızılı ekibin 1956'dan bu
yana UEFA organizasyonla-
rında mücadele edeceği 112.
takım olacak. Hiçbir resmi
müsabakada eşleşmeyen iki
takım, daha önce 2 özel maç-

ta rakip oldu. Galatasaray'ın
iç saha maçlarını oynadığı
Ali Sami Yen Spor Komplek-
si'nin açılışı 15 Ocak 2011'de
Ajax ile yapılan özel maçla
gerçekleştirildi. Müsabaka
golsüz eşitlikle sona erdi.
İkinci karşılaşma ise 11 Ocak
2014'te Antalya'daki özel bir
turnuvada yapıldı. Söz ko-
nusu maçı Galatasaray 2-1
kazandı. Hollanda'nın köklü
kulübü Ajax, UEFA organi-
zasyonlarında Türk takımla-
rına karşı ciddi bir üstünlük
kurdu. Daha önce Beşiktaş,
Bursaspor ve Fenerbahçe ile
13 maça çıkan kırmızı-beyazlı
ekip, 11 galibiyet elde etti.
Ajax, Türk takımlarıyla sadece
birer kez beraberlik ve yenilgi
yaşadı. Söz konusu müsaba-
kalarda 29 gol kaydeden Ajax,
kalesinde ise 4 gol gördü.
Amsterdam temsilcisi, Türk
takımlarıyla evinde oynadığı
7 maçta 6 galibiyet, 1 bera-
berlik aldı. Ajax, bu müsaba-
kalarda 17 gol atarken, sadece
1 gol yedi. Hollanda temsilcisi,
bu sezon UEFA Avrupa Li-
gi'nde Beşiktaş ile evinde yap-
tığı karşılaşmayı da 4-0 ka-
zandı. lAMSTERDAM-AA

Hentbolda hedef, büyük
kulüplerle rekabeti ve
marka değerini artırmak

Galatasaray, Hollanda’da ilk galibiyetini arayacak
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Türkiye Hentbol Federasyonu
Başkanı Mesut Çebi, Fener-
bahçe ve Galatasaray kulüp-
lerinin hentbol takımı kur-
ması için girişimlerde bulun-
duklarını söyledi. Federas-
yonun geçen yıl 27 Eylül'de
yapılan genel kurulunda baş-
kanlığa seçilen Çebi,Türk
hentbolunun gelişimi için
milli takımlardan kulüplere,
antrenörlerden hakemlere
kadar kapsamlı çalışmalar
yürüteceklerini dile getirdi.
Hentbolda uzun vadeli pro-
jelerle dönüşümün yaşana-
cağını vurgulayan Çebi, ön-
celikle milli takımlarda ya-
pılanmaya gittiklerini belir-
terek, "Bugüne kadar emek
vermiş bütün antrenörleri-
mize teşekkür ediyoruz. Fakat
benim seçim vaatlerimden
biri A takımda ve altya-
pılarda aynı oyun dü-
zeninin, tek düzen
oyun planının ta-
kip edilmesiydi.
O şekilde spor-
cu ve antre-
nör yetiştir-
mekti. O min-
valde antre-
nör değişiklik-
lerimizi yap-
tık." diye konuş-
tu.  Çebi, Türk
hentboluna güzel bir
miras bırakmak istedik-
lerini ifade etti. "Hedef, milli
takımları 2032 Olimpiyatla-
rı'na taşıyarak Türk hentbo-
lunda bir ilki gerçekleştirmek
mi?" sorusuna Çebi, "Evet
tabii ki 2028'e ilişkin de he-
defimiz var ama kısa vadede

şansımız biraz düşük. 2032
Olimpiyatları net hedefimiz."
yanıtını verdi. Çebi, "Hent-
bolun popüler branşlar ara-
sında yer alması için neler
yapacaksınız?" sorusu üzeri-
ne, "Bu, milli takım başarısıyla
çok entegreli bir şey. Fakat
hentbolu İstanbul'a da biraz
taşımamız gerekiyor. Hentbol
Ankara'da kalmış vaziyette.
Şimdi sağ olsun büyükleri-
mizden sözünü aldık, İstan-
bul'da bir tesis açılışını ya-
pacağız. O, bunun startını
verecek. Onun akabinde fut-
bol takımlarının bu işin içine
entegre olması ve kurumsal
şirketlerin kulüpleşmesiyle
marka değerini artıracağız."
değerlendirmesinde bulundu.
Beşiktaş'ın erkekler hentbolda
çok sayıda şampiyonluk ya-

şadığını, Galatasaray ve
Fenerbahçe'nin de

hentbol branşı
açmasını arzu
ettiklerini söy-
leyen Çebi,
"Türk spo-
runda onlar
olmazsa ol-
maz. O giri-
şimi yaptık.

Hentbolun
salon ölçüleri,

normal salon öl-
çülerinden biraz

büyük olduğu için
kendi tesisleri şu anda onlar
için yeterli değil. İstanbul'da
alacağımız salon, bu işin baş-
langıcı olacak. İnşallah ondan
sonra camiamıza bunun müj-
desini vereceğiz." ifadelerini
kullandı. lANKARA-AA

Kulüpler Birliği Vakfı, yarın Türkiye Futbol
Federasyonu’nun (TFF) Riva’daki merke-
zinde Merkez Hakem Kurulu (MHK) ile
toplantı yapacak. Toplantı sırasında kulüp
temsilcilerinin bulunduğu ortamda canlı
yayında Veri Tabanlı Otomatik Atama Sis-
temi (VeTAS) üzerinden Süper Lig’de 22.
haftanın hakemleri görevlendirilecek. Tür-
kiye Futbol Federasyonu, Trendyol Süper
Lig’de 20. haftadan itibaren VeTAS’ı dev-
reye aldı ve hakem ile yardımcı hakem
atamaları bu sistem ile yapıldı. Önümüz-
deki haftalardan itibaren 4. hakem ve
gözlemciler de aynı yöntemle atanmaya
başlayacak. MHK, algoritma ataması için
önceki yıllarda geliştirilen kriterlere de ye-
nilikler getirdi. Atamalar kulüp puanı da
dahil olmak üzere 40’ın üzerindeki kriterlere
göre yapılıyor. Kulüpler Birliği Vakfı, yarın
TFF’nin Riva’daki merkezinde MHK ile bir
toplantı yapacak ve MHK Başkanı Ferhat
Gündoğdu kulüpleri bilgilendirecek. Ku-
lüplerden kriterler konusunda görüş alınıp,
olası yeni talepler değerlendirilecek. Aynı
zamanda Süper Lig’de 22. haftanın hakem-
leri de yarın Kulüpler Birliği - MHK toplan-
tısında canlı yayında VeTAS üzerinden be-
lirlenecek. lİSTANBUL-AA

Suudi Arabistan ekibi Al Hilal, Brezilyalı
yıldız futbolcu Neymar'ın takımdan ayrıldığını
duyurdu. Al Hilal Kulübünün sosyal medya
hesabından yapılan paylaşımda, "Neymar ile
sözleşmesinin feshedilmesi konusunda kar-
şılıklı anlaşma sağlanmıştır. Al Hilal kariyeri
boyunca katkılarından dolayı Neymar'a te-
şekkürlerimizi sunuyor ve kariyerinde başarılar
diliyoruz." ifadeleri kullanıldı. Futbol dünya-
sının en yetenekli isimleri arasında yer alan
32 yaşındaki Neymar, İspanya'nın Barcelona
ve Fransa'nın Paris Saint-Germain ekiplerinde
oynadıktan sonra Ağustos 2023'te Al Hilal'e
transfer oldu. Astronomik bonservis ve maaş
karşılığında Al Hilal'e imza atan Neymar,
Ekim 2023'te milli takımda yaşadığı çapraz
bağ ve menisküs sakatlığı nedeniyle bir yıl
forma giyemedi. Brezilyalı futbolcu, hayal
kırıklığıyla geçen Al Hilal kariyerinde 7 maça
çıktı ve 1 gol, 3 asist üretti. Neymar'ın
ülkesinde futbola başladığı kulüp Santos'a
imza atması bekleniyor. lİSTANBUL-AA

FOTOĞRAF: AA

Ulusal Tebligat Adresi
25919-61517-42956

Yeşil sahanın şampiyon kızları
okul sıralarında da zirvede
Yeşil sahadaki performanslarını okul hayatlarına da yansıtan Türkiye şampiyonluğuna sahip Kocaeli Kadın Futbol Kulü-
bü 13 Yaş Altı Takımı, antrenörleri tarafından sportif başarının yanı sıra eğitimde geri kalmamaları için destekleniyor.
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ergis çiçeği Türkiye'de
oldukça sevilen çiçek
türlerinden biridir. Ner-

gis çiçekleri ilkbahar mevsimin-
den önce hoş kokusunu yayarak
kendini göstermeye başlar. Birçok
hikâyede adı geçer, özellikle aşk
temalı hikayelerde yer alması
onu daha anlamlı bir çiçek haline
getirmiştir. Halk arasında kısaca bu
çiçeğe aşk çiçeği de deniliyor. Nergis
çiçeği bununla da kalmayıp faydaları
ile alternatif tıp alanında kullanılıyor.
Nergis'in mitolojideki
muhteşem hikayesi

Nergis'in hi-
kayesi, aşırılı-
ğın ve gururun
insanı nasıl yal-
nızlığa sürük-
leyebileceğini
anlatır. Aynı za-
manda aşkın
her şeklinin
hem güzellik
hem de acı ba-
rındırdığını ha-
tırlatır. mis ko-
kusuyla bilinen Nergis, sa-
deliği ve güzelliği ile pek çok kişi için
özel bir anlam taşır. bu mevsimde bir
demet Nergis almak, hem doğayı hem
de bu derin hikayeyi anımsamanın
en güzel yollarından biriyken siz-
lere Nergis'in mitolojik hi-
kayesini anlattık. 

Nergis çiçeği, adı-
nı Yunan mitoloji-
sindeki Narkis-
sos'tan alır. Her
çiçeğin olduğu
gibi, Nergis'in de
verildiği kişiye ilet-
tiği bir mesajı bir de
efsanesi bulunur. Nergis
çiçeği, soğanlı bitkilerin Nar-
cissus cinsine ait olan, özellikle ilkbahar
aylarında bahçeleri süsleyen güzel çi-
çeklerdir. Nergis'in hikayesi mitolojik
çağlara dayanır ve hoş kokusu ile nam

salmıştır. Narcissus cinsi, so-
ğanlarından büyüyen ve ço-
ğalan yıllık bitkilerdir. Nergis
çiçekleri, iyi drene edilmiş top-
rakları tercih eder ve güneşli
ya da yarı gölgeli alanlarda
sağlıklı bir şekilde büyüyebi-
lirler.  Narkissos, kendi güzel-

liğine olan hayranlığıyla tanınan
bir avcıdır. Nergis çiçeğinin geçmişten
günümüze kadar gelen efsanevi hika-
yesinin kahramanları ise avcı Narkissos
ve peri kızı Echo'dur. Meşhur efsaneye
göre peri kızı Echo, Narkissos'u gör-
düğü an ona aşık olur. Fakat peri kızı

olan Echo,
avcı Narkis-
sos'a olan aş-
kına bir kar-
şılık bulama-
yınca gün-
den güne
erir, hatta
mitolojik ef-
sane tabiri-
ne göre yok
olup ölür.
V ü c u d u

kayalara ka-
rışır, sesi yankılara dönüşür. Narkissos,
bir gün nehir kenarında yüzünü yı-
karken suda gördüğü yansımasını gö-
rünce gözünü kendisinden ayıramaz
ve yemeden içmeden kesilerek ken-

disini izlemeye başlar. Suda
gördüğü güzelliğe, tıp-

kı Echo'nun Nar-
kissos'a duydu-

ğu aşk gibi bir
aşkla vurulur.
Narkissos ar-
tık asla kavu-
şamayacağı,

elini uzatsa
dahi dokunma-

yacağı birine aşık
olur, yani kendine. Nar-

kissos, kendi görüntüsünü izlediği
suyun kenarında günden güne erimeye
başlar. Ömrü oracıkta tükenir ve vü-
cudu çiçeklere dönüşür. Hatta bu hi-

kaye, Nergis çiçeğinin aldığı isminin
de kaynağıdır. 
Türk şiirindeki yeri

Narsis, suların bekçi perisi olan Li-
riope'nin oğlu olarak dünyaya gelir.
Narsis, nehirdeki yansımasıyla karşılaşır
bir gün ve bulunduğu yere kök salıp
Nergis'e dönüşünceye kadar kendini
seyreder. Sonra Narsis, dönüştüğü
çiçek güneş gibi, sarı göbekli, beyaz
yapraklı, güzel kokular saçan bir çi-
çektir. Psikoloji ilmindeki kendini be-
ğenmişlik anlamına gelen "Narsisizm"in
simgesi de Nergis'tir. Türk şiirinde
Nergis, beyaz ve sarı renkteki taç yap-
rakları, çiçek kısmındaki yuvarlaklık,
ince ve zarif görünümü ile "sevgilinin
gözüne" benzetilir.  Hatta Nergis, Divan
şairlerinin "bekleyiş"in sembolü olarak
da kullanıldığı görülmektedir. 
Özellikleri ve faydaları 

Nergis çok faydalı bir çiçek olup,
oldukça özel özellikleri bulunan bir
çiçektir. bunları sıralamak gerekirse;

- Nergisin çiçekleri, sarı ve beyaz olur.
- Nergis soğanı zehirli bir yapıya

sahiptir.
- Nergis, soğanlı bir şekilde yetişir.

Soğanlarının yeniden kullanılması
mümkündür fakat bir yıl dinlendi-
rilmesi tavsiye edilmektedir.

- Nergis çiçeğinin taç yaprakları sarı
ya da beyaz karışımı biçimindedir.

- Çiçeğin yaprakları soğanından
çıkar.

- Nergis çiçeğinin taç yaprağı oval
biçimde olup, 6 tanedir.

- Kesme çiçekçilik için çok fazla
kullanılır.
Nergis çiçeğinin insan
sağlığına faydaları

- Nergis çiçeğinin güzel kokusu,

geniz tıkanıklığının açılmasına yardımcı
olmaktadır.

- Nergis çiçeğinin temizleyici özel-
liği bulunur.

- Nergis çiçeğinin kaynatılması ile
içilmesi ya da haşlanması ile tüketil-
mesi, kusmayı önler ve midede bulu-
nan nemi çeker.

- Abraş ve cüzzam rahatsızlıkla-
rına iyi gelir.

- Nergis çiçeğinin öğütülen kökü,
sinirlere ulaşan yaraların iyileştiril-
mesinde önemli fayda sağlar.

- Safra ve rutubet kaynaklı olan
baş ağrılarını ortadan kaldırır.

- Soğuk kaynaklı oluşan nezleye
karşı yararlıdır.   
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Bencil güzelliği ile kendine hayran 
bir narsisin hikayesi: Nergis Çiçeği
Güzelliğiyle kendine hayran Nergis çiçeği narin bir yapıya sahip olup, Fulya çiçeği olarak da bilinir.Nergis çiçeği anlamı saygı ve sevgi
duymaktır. Bu nedenle hayatımızda büyük bir öneme sahip kıymetlilerimiz için hediye olarak verebileceğimiz manevi değeri yüksek
bir çiçektir. Narsis, bir gün nehirdeki yansımasıyla karşılaşır ve bulunduğu yere kök salıp Nergis'e dönüşünceye kadar kendini seyre-
der. Kendine hayran bencil efsaneye göre suya aks eden görüntüsüne aşık olur ki o nedenle kokina gibi aşk çiçeği olarak da bilinir. 

Çukurovalı İş İnsanları
Platformu’nun 2’nci
toplantısı Ali Kağan
Özarslan ve Tekin To-
paloğlu’nun koordinas-
yonunda düzenlendi.
İş dünyasının önemli
temsilcileri ve kamu
yöneticileri İstanbul’da bir araya
gelerek Çukurova bölgesinin eko-
nomik ve sosyal kalkınmasına
yönelik görüş alışverişinde bu-
lundu. Çukurovalı İş İnsanları
Platformu’ndan yapılan açıkla-
mada, “Bu değerli buluşmada,
bölge ekonomisinin geliştirilme-
sine yönelik yeni fikirler tartışılmış
ve iş birliği olanakları değerlen-

dirilmiştir. Toplantımıza katılan
herkese teşekkür eder, platfor-
mumuzun gücüne güç kattıkları
için minnettar olduğumuzu be-
lirtmek isteriz. Çukurova’nın kal-

kınması için hep birlikte daha
güçlü adımlar atmaya devam ede-
ceğiz.” ifadelerine yer verildi.

Bu arada söz konusu toplan-
tıya katılan isimler ise şöyle:

• İstanbul Vali Yardımcıları
Mustafa Kaya ve Mehmet Sülün,

• Gaziosmanpaşa Kaymakamı
İskender Yönden,

• MSB Üniversitesi Rektör

Yardımcısı Prof. Talat Canbolat,
• Feke Belediye Başkanı Cömert

Özen,
• Saimbeyli Belediye Başkanı

Mahmut Dal,
• Kozan Ticaret Odası Başkanı

Mustafa Kandemir,
• Kozan Vakfı Başkanı Ahmet To-

paloğlu,
• MNG Holding Genel Mü-

dürü Aydoğan Süer,
• Adana Çukurovalılar Kültür

ve Yardımlaşma Derneği Başkanı
Ferhat İnce,

• Enelsan AŞ Yönetim Kurulu
Başkanı Muhammed Gökgöl,

• Sultan Köşesi Otel ve Res-
toran Sahibi Recep İncecik,

• Birbiçer Restoran Fırat To-
pan,

• Lezzet Catering İlker Balcı,
• Exomoon Lojistik Umut Aş-

karoğlu,
• OEA Grup Oğuzhan Alp,
• Piton Makina Batuhan Yas-

tı,
• Finans Uzmanı Fatih Yıl-

maz,
• Dış Ticaret Uzmanı Derya

Adıgüzel,
• Binboğa Bal Kooperatifi

Başkanı Emrah Zararsız,
• Bordo Havacılık Erkan Ada-

koğlu,
• Medya Uzmanı Sefa Özbo-

lat.

HÜSEYİN
AKÇAY

Çukurovalı İş İnsanları Platformu 2. Toplantısı gerçekleşti
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